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ÚVOD  
Další ročník bohumínské kroniky zahajujeme tradičně, novoročním 

proslovem starosty města a senátora Ing. Petra Víchy. Byl zveřejněn jednak 

ve vysílání TIK, tudíž i v lokálním vysílání a na sociálních sítích, jednak 

v bohumínských novinách OKO, v jejich 1. čísle. Obsahoval jak hodnocení 

hlavních událostí minulého roku, tak výhled do roku nadcházejícího. Zde je 

jeho úplné znění:   

„Běžný život města musí jít dál“ 
Vážení spoluobčané, milí Bohumíňáci, 

zažili jsme již dva podivné roky různých 
omezení z důvodu covidu, ale v posledních 
proslovech jsem říkal, že je to ještě pořád 
dobré, hlavně, že není válka, kterou pamatují 
naše babičky a dědové. Válka na Ukrajině 
bohužel ukázala, že stále se může situace ještě 
zhoršit. Ale stejně jako jsme zvládli v Bohumíně 
epidemii a nápor uprchlíků zejména na jaře 
loňského roku, musíme společně zvládnout i 
ekonomické dopady na město. Krátcí jsme 
zatím jen na kalamity, naposledy sněhovou. 
Ale podívám–li se z okna, sníh je pryč. 

Rád bych vám popřál v roce 2023 pevné 
zdraví, spokojený život podle vašich představ a 
přání nám všem, aby válka v Evropě skončila a 
s ní i zbytečné umírání a utrpení a také 
zdražování a vše negativní, co přinesla. Zkrátka aby se vrátil život zase do klidnějších vod, byť 
i tehdy jsme měli jistě spoustu problémů, které se ale dnes zdají mnohem méně důležitými. 
My se ale musíme věnovat běžnému životu města, který se nesmí zastavit ani v době 
válečného konfliktu. 

K tomu patřily v roce 2022 i komunální volby. Rád bych vám nejen za sebe, ale za 
zvolené zastupitele všech stran a hnutí poděkoval za důvěru a slíbil, že se budeme společně 
snažit provést Bohumín tímto nelehkým obdobím. 

Ve velké anketě před dvěma lety jste jako priority vybrali zdravotnictví a naši nemoc-
nici, kvalitní bydlení, životní prostředí a rozvoj rekreace, bezpečnost v dopravě a školství. 

Ač se věnujeme i dalším oblastem, řešíme tyto priority přednostně. Investovali jsme do 
modernizace nemocnice a vznikl zcela nový ambulantní pavilon, nový energoblok a systém 
vytápění, což umožní v budoucnu zbořit starou kotelnu a na jejím místě vybudovat nové 
centrum léčby seniorů. A poté také rozšířit kapacity domova důchodců Cesmína. V letošním 
roce je pro nás hlavním cílem otevření nové dentální kliniky, vybavení již máme vysoutěženo 
a těšíme se na nástup mladých lékařek, které začnou v našem městě působit na podzim. 
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Dokončujeme výstavbu 52 nových bytů v červené kolonii a 39 parcel pro stavbu 
rodinných domů. A postupně zateplujeme a opravujeme další domy města. Letos jsme 
nezvedli nájemné ani 
ceny svozu odpadů, 
upravovali jsme jen 
zálohy na služby, ale ty 
jen vybíráme od 
nájemníků a platíme za 
elektřinu, plyn, vodu a 
teplo dodavatelům. 
Ceny tepla s výjimkou 
plynových kotelen 
vzrostly ve srovnání se 
zbytkem republiky 
méně než jinde, a to díky 
centrálnímu zásobování 
teplem z Dětmarovic.  

Ceny stavebních 
prací a dalších nákladů 
nicméně rostou nebývale, proto předpokládáme úpravu nájemného od příštího roku. Ale 
neděsme se, půjde jen o navýšení základního nájemného z 54 korun na cca 65, ostatních se 
zvýšení nedotkne. Stále jde o nejnižší ceny v širokém okolí. 

Vznikl zcela nový Ottův park v lokalitě Petra Cingra, odstraňujeme jmelí, sázíme stromy 
a rozvíjíme i rekreaci na Vrbické štěrkovně a na Kališově jezeře. V plánu jsou nové chodníky a 
cyklostezky, očekáváme i dotační podporu. A připravujeme společně s krajem i další okružní 
křižovatky, pracuje se na nasvětlení zbývajících přechodů pro chodce. 

Modernizujeme školy, v roce 2022 například dvě zcela nové tělocvičny v Domě dětí a 
na Základní škole ČSA. Vznikají nové učebny. V opravách a investicích do škol budeme pokra-
čovat i letos. 

Pokračovat bude i výstavba kanalizace ve Skřečoni a chystáme projektovou dokumen-
taci v dalších částech, například v Pudlově. Tyto liniové stavby jsou ale velmi náročné na pří-
pravu a úspěch závisí i na ochotě majitelů rodinných domů tento problém do budoucna 
ekologicky řešit. A protože to přináší i náklady a starosti, ochota není příliš velká, v tom máme 
rezervy. 

Ještě větší rezervy máme v povinnosti třídit odpad. Když to neděláme, nevejde se do 
nádob, a pak odpady ukládáme kolem popelnic. A roztrhat a zmáčknout krabice od nábytku, 
televizoru či pračky, to je pro mnohé nadlidský výkon. Všímejme si toho prosím, nepořádek si 
děláme sami a přece nechceme žít na smetišti. 

Zmiňuji při této příležitosti také to, zač je zodpovědný stát či kraj a týká se území města 
a jeho obyvatel. V loňském roce došlo k přehodnocení záměru výstavby kanálu Dunaj-Odra-
Labe, ale pokud jde o možné splavnění Odry, je situace stále nejistá. Jistotou je jen stále stejná 
nereálnost tohoto projektu. Dochází k omezení variant budoucí 
stavby vysokorychlostní tratě, preferované varianty jsou již v souladu s našimi plány. Pokračuje 
také příprava projektu obchvatu Skřečoně, Dolní Lutyně a Dětmarovic. Pomalu, ale pokračuje. 
Kraj zase soutěží opravu Lidické ulice a v příštím roce pak by na řadu mělo přijít definitivní 
řešení hrbolů na Slezské ulici. Urgujeme opravu Sokolské ulice v Záblatí, kde ujíždí krajnice. 
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Pozitivní zprávou je započetí stavby posledního úseku protipovodňových hrází v Pud-
lově, ostatně nynější rozsáhlé kácení je velmi vidět. Je to stavba na tři roky a jsme moc rádi, že 
bude ochrana kompletní. Doufáme, že další povodeň na ni počká a že se vyřeší i jediné 
vyvlastnění pozemku, jehož vlastník dokončení zatím brání. 

O ubytovnách nemá cenu nic říkat. Nic nového. Jen Ústavní soud zrušil bezdoplatkové 
zóny a tudíž se situace měst zhoršila. 

A ještě zmíním, že ani zajištění lékařské péče a tedy například i zubařů není věcí měst 
a obcí, ale zdravotních pojišťoven a koncepčně pak ministerstva zdravotnictví. Přesto se stejně 
jako jiná města snažíme je suplovat. 

Ač to jsou jistě potíže, přiznejme si, že v souvislosti s válkou a nárůstem cen nejsou 
největší, které nás trápí. Považujeme tedy nyní za prioritu zajistit běžný chod města a jeho 
organizací i za ztížených podmínek. Nesmíme přestat svítit a topit. Musíme udržet v provozu 
sportoviště a školy, bazén, nesmíme nechat padnout sportovní oddíly, kulturní spolky, ne-
smíme omezit sociální služby a služby pro naše seniory musí zůstat dostupné. Musíme se starat 
o chodníky a cesty, zeleň, čistotu, musíme odvézt nakonec i ten nepořádek, který někteří naši 
občané udělají, i když to není zadarmo. Musíme opravit dopravní značky, lavičky, odpadkové 
koše, veřejné osvětlení, nad kterými chvilkově vyhrají opilí vandalové. I když je z toho smutno. 
Jsou to zbytečné náklady, za to mohlo vzniknout něco hezkého, třeba pro naše děti... 

Tak jsem si v závěru trochu postěžoval a poplakal, protože mne to opravdu mrzí, když 
to každý den vidím a čtu v hlášených závadách. Ale protože vím, že těch, kterým na městě 
záleží, je většina, tak stále věřím, že se musíme společně snažit, aby Bohumín byl městem, ve 
kterém stojí za to žít. 

Překonejme tedy toto nejisté období a těšme se na lepší budoucnost.  
Petr VÍCHA, starosta 

 

Spolu se starostou Bohumína jeho obyvatelé očekávají od přicházejícího roku 

vyřešení některých problémů, zlepšení situace, prostě další zkvalitnění 

života ve svém městě.  

 

V nadcházejícím roce si připomenou některá více či méně významná výročí:  

 

595 let obce Pudlov    

135 let od zahájení 

provozu slévárny 

v Hahnových železárnách a 

95 let od spuštění výroby 

litinových kotlů  

130 let od založení 

hasičského sboru v Záblatí  
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120 let od zahájení provozu parní 

tramvaje ze Starého Bohumína 

115 let od založení první cihelny ve 

Skřečoni  a otevření Jubilejní obecné 

školy Františka Josefa I. (dnešní 

Bezručova škola)  

110 let od stavby filiátního kostela ve 

Vrbici  

100 let od založení České městské 

veřejné knihovny a otevření továrny 

Antonína Kally na zpracování ryb 

(pozdější Rybena, zanikla 1990)  

95 let mateřské školy ve Starém 

Bohumíně a hasičského sboru 

v Šunychlu  

90 let od zprovoznění plicního 

pavilonu nemocnice ve Starém 

Bohumíně a vybudování sokolského 

divadla v přírodě v Scheinerově háji 

v Záblatí (10 let od demolice jeho 

torza)   

80 let od postavení výškové budovy 

lokomotivního depa  

75 let od výsadby Lípy vítězství na 

náměstí Svobody a od příchodu 

řeckých dětí kvůli občanské válce  

70 let od přemístění základní 

umělecké školy do bývalého Židovského 

domu v Žižkově ulici  

60 let od dokončení stavby vodojemu ve Starém Bohumíně  
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50 let od zrušení silnice mezi Kopytovem a Starým Bohumínem kvůli 

dobývání štěrku, ukončení tramvajové dopravy v Bohumíně (poslední 

tramvaj vyjela 30. září 1973, 

poslední v celém kraji), od uzavření 

koupaliště ve Starém Bohumíně a 

od definitivního vzniku města 

Bohumína se 7 městskými částmi 

45 let od otevření zimního stadionu 

(ještě nezastřešeného) a prvního 

usazení čápa na komíně v ulici ČSA)  

30 let od zahájení činnosti denního 

stacionáře Domovinka a dokončení 

závodu Bekaert  

25 let od založení florbalového klubu 1. SC Bohumín 98, od uzavření 

dohody o spolupráci s městem Zdzieszowice v Polsku, od otevření prodejny 

Manna v ul. ČSA (nyní Albert) a od prvního přijetí dárců krve na radnici  

20 let od převzetí pravomocí zrušeného okresního úřadu Bohumínem (stal 

se obcí s rozšířenou působností), od otevření Domova jistoty pro seniory 

v Šunychelské ulici, otevření nové kuželny Sokola Bohumín, od rekonstrukce 

a pojmenování náměstí Budoucnosti a od rozšíření starobohumínského 

hřbitova a opravy tamní kaple  

15 let od dokončení prvního 
kruhového objezdu ve městě 
pod železárenským mostem, od 
spuštění fontány na náměstí T. 
G. Masaryka, od zavěšení 
posledního a největšího zvonu 
do věže starobohumínského 
kostela, od demolice nebytové 
části hotelového domu (nyní Slunečnice), vybudování parkoviště a parčíku 
s vodotryskem, od odjezdu prvního Pendolina z Bohumína 
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10 let od rekonstrukce vnitrobloků za Grandem, v Poděbradově ulici za 
komplexem Centrum, v Nerudově ulici (u hřbitova) a veřejného prostranství 
s parkovištěm v lokalitě Osvěta, od dokončení protipovodňové hráze ve 
Vrbici, od zahájení první etapy 
napojování městských domů na 
centrální zásobování teplem 
z dětmarovické elektrárny, od 
demolice vybydlených domů v 
Pudlově, v Lounech, Na Loukách, od 
ukončení provozu měřicí stanice 
ovzduší (fungovala od roku 1993), od 
prodeje úspěšných značek Savo, Biolit 
či Difusil z portfolia Bochemie 
nadnárodnímu gigantu Unilever,  
od vzniku městského loga autora 
Karla Černého, od výstavby 
Rákosníčkova hřiště v Nerudově ulici,  
od zavedení služby senior taxi 
5 let od otevření workoutového hřiště           

na Faji, od rekonstrukce kaple na hřbitově ve Skřečoni, od odhalení pamětní 
desky s reliéfem T. G. Masaryka na fasádě radnice, od demolice tří 
vybydlených domů v 
Revoluční ulici a jednoho 
v Drátovenské,  
od vybudování kruhového 
objezdu v křižovatce 
Bezručovy a Revoluční 
ulice (u Špice) a od 
demolice starobohumínské 
restaurace Češi, kterou 
nahradilo logistické 
dopravní středisko. 
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Leden – březen  

Ze světa 

 

 Únor začal nešťastně pro jihovýchodní část Turecka a sever Sýrie. 

Došlo tam 6. února k zemětřesení o síle 7,7 a 7,6°, hlášeno bylo přes 2.500 

obětí. Nezvyklé bylo, že se zemětřesení opakovalo a počet obětí se zvedl na 

4,5 tisíce. Na pomoc vyrazila z MSK jednotka HZS i s psovody zaměřenými 

na vyhledávání obětí. Záchranáři se vrátili až kolem 20. února. V té době 

už počet obětí stoupl na 50.000, 500.000 lidí bylo evakuováno, mnoho 

obyvatel zůstalo bez přístřeší. K dalšímu otřesu o síle 5,2° Richterovy 

stupnice došlo 27. 2.  

 24. února si svět připomněl 1. výročí války na Ukrajině.  

 Bouře Freddy během března udeřila v Malawi a Mosambiku, hlášeno 

bylo asi 600 obětí a mnoho lidí zůstalo bez přístřeší.  

 Papež František se na konci března ocitl v nemocnici se silným 

zánětem průdušek.  
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 29. března britský král Karel III. dorazil do Berlína na 3denní oficiální 

návštěvu 

Německa. Byla 

to jeho první 

zahraniční 

cesta po 

nástupu na 

trůn, odehrála 

se ještě před 

korunovací. 

Původně měla 

vést první cesta do Francie, ale byla zrušena kvůli sociálním nepokojům.  

 

 

Česká republika 
o Rok 2023 začal Dnem obnovy samostatného českého státu, tedy 

připomínkou 30. výročí rozdělení někdejšího Československa a vzniku dvou 

samostatných států, České republiky a Slovenské republiky.  

 

o Vláda jednala na 

výjezdním zasedání 

v Jeseníku mj. o důchodové 

reformě, a to v době, na 

kterou byla svolána 

protestní akce odborářů 

před budovu vlády v Praze, 

kde vystoupili např. T. 

Okamura, A. Babiš a další 

představitelé opozice.  
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o 13. a 14. ledna proběhly opět přímou volbou prezidentské volby. 

Zúčastnilo se jich 68,24 % voličů, a 

protože nikdo z 9 kandidátů 

nezískal více než 50 % hlasů, konalo 

se o dva týdny později, tedy 27. a 

28. ledna, 2. kolo, do nějž 

postoupili kandidáti Andrej Babiš 

(ANO, v 1. kole získal 34,99 %) a 

Petr Pavel (nestr., 35,40 %). 

Vítězem 2. kola s účastí 70,25 % 

voličů a novým prezidentem se stal 

Petr Pavel (58,32 % hlasů).  

 

o Nově zvolený prezident Petr Pavel onemocněl  a koncem ledna kvůli 

léčbě zrušil veškerý program mimo vystoupení v TV NOVA, jež se vysílalo 

živě z Roudnice nad Labem. Dosavadní prezident Miloš Zeman se v Náchodě 

setkal s polským prezidentem Andrzejem Dudou.   

 

o 13. 2. se konalo setkání prezidentů v Lánech. Dosluhující prezident 

Miloš Zeman 

se setkal se 

svým nově 

zvoleným 

nástupcem. 

Řešili úděl 

přímo volené 

hlavy státu, 

ale i Pavlovy 

výhrady k 

fungování prezidentské kanceláře.  
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o Andrej Babiš vyhlásil v Poslanecké sněmovně „sněmovní peklo“ neboli 

nekonečné obstrukce jednání. Poslanci totiž na přelomu února a března 

jednali např. o snížení valorizace důchodů. Jednali od úterý 10.oo do 02.oo, 

pak si odhlasovali pár hodin na prospání a pokračovali ve středu 1. března 

v 6.oo ráno. Jen např. opoziční poslanec Tomio Okamura (SPD) mluvil 

v úterý přes 7 hodin a další více než 4 hodiny následující den. Mnozí další 

opoziční poslanci postupovali podobně. Občan-volič se diví. 

 

o Na konci února se do Česka vrátila zima, na horách opět vydatně 

sněžilo.  

 

o 24. února zemřel filmový režisér Juraj 

Jakubisko (+ 84). Na jeho pohřbu v chrámu sv. 

Víta, který byl vysílán v přímém přenosu, 

hovořil mimo jiné i bývalý prezident Václav 

Klaus. 

 

o Česko zasáhla druhá vlna respiračních 

chorob, k chřipce typu A a B se přidružil 

znovu covid a další virová onemocnění. Někteří pacienti onemocněli 

opakovaně, nejvíce trpěly děti. Zvýšil se zájem o léčbu bylinkami, např. 

bezovým a lipovým květem, tymiánem, slézem, jitrocelem a také medem. 

 

o Na ruského prezidenta Vladimíra Putina byl vydán mezinárodní 

zatykač za organizované únosy ukrajinských dětí, údajně jich bylo zavlečeno 

do Ruska asi 14.000.  

 

o 9. března se konala slavnostní inaugurace prezidenta Petra Pavla. 

Média řešila nejen průběh celé akce a obsah prezidentova projevu, ale i 

outfity přítomných osobností, prezidentského páru zejména. 
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o Na Slovensku supermarkety zastropovaly ceny 400 základních 

potravin. V ČR zatím toto opatření nebylo zavedeno, pokračují jednotlivé 

slevové akce.  

o 30. března navštívila hlava státu po dlouhých 9 letech horní komoru 

parlamentu. Petr Pavel pronesl k senátorům asi 20minutový projev, 

v němž mj. vyjádřil snahu o zlepšení vztahu mezi prezidentem a senátem. 

 

Moravskoslezský kraj 
 Ve Fakultní nemocnici Ostrava byla nově otevřena dětská pohotovost. 

Během vánočních svátků se ve všech městech situace výrazně zhoršila, 

počet dětských pacientů s respiračními chorobami se prudce zvýšil.  

 3. ledna byla na Ostravsku, Karvinsku a Frýdecko-Místecku zavedena 

opatření proti ptačí chřipce, jež se vyskytla v Ostravě-Bartovicích. 

Obecně prudce klesla snůška kvůli chovu drůbeže v uzavřených 

prostorách, zvýšeným nárokům na energie, bylo nutno přikrmovat, a 

tak výrazně stoupla cena vajec. Opatření trvala více než měsíc.  

 

 Frýdek-Místek si připomněl 80. výročí spojení Frýdku a Místku. 

Zajímavostí je, že pomlčka v názvu byla zavedena až v polovině 60. let.  
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 V důsledku rozpadu tzv. arktického víru nastala arktická zima 

s teplotami hluboko pod bodem mrazu, např. 7. února během další 

arktické noci klesla teplota v MSK až na -15°C, v Jeseníkách až na -

18°C. Tam byl také vyhlášen 3. stupeň lavinového nebezpečí. Velká 

hospodářská zvířata jsou proti zimě odolná, menší si vytvářejí teplo ve 

stájích, v ohrožení mrazem bývají zemědělské plodiny. 

 V Národním památníku II. světové války v Hrabyni byla dokončena 

rekonstrukce hlavní expozice, a to náklady 30 milionů korun, při čemž 

byly uplatněny nové interaktivní prvky. 

Slavnostní otevření ovšem bylo naplánováno 

až na 24. dubna. 

 PaedDr. Miroslav Bialoň se stal jednou z 20 

osobností vyznamenaných v rámci MSK u 

příležitosti Dne učitelů. Od r. 2004 pracuje 

ve funkci ředitele Gymnázia Františka 

Živného v Bohumíně.  

 

 28. březen byl prvním dnem návštěvy prezidenta Petra Pavla 

v Moravskoslezském kraji. Po uvítání hejtmanem Ivo Vondrákem se 

mimo jiné setkal s gymnazisty ve 

Frýdku-Místku, prohlédl si nový 

kampus Ostravské univerzity a Dolní 

oblast Vítkovic, na magistrátu se setkal 

s primátorem Tomášem Macurou a 

podvečer strávil v Gongu debatou 

s občany. Druhý den strávil v Karviné, 

kde fáral na Dole Darkov, navštívil 

Fryštát, obědval s primátorem Janem 

Wolfem a setkal se s pracovníky z kultury a společenského života i 

dalšími občany. Během obou dnů absolvoval několik tiskových konferencí.  
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Leden  
Do nového roku 2023 vstoupilo naše město s počtem 

20.688 obyvatel, z toho 10.234 mužů (49 %) a 

10.454 žen (51 %), o 191 méně než o rok dříve. 

V Novém Bohumíně žilo 12.462 osob, druhou 

nejlidnatější městskou částí byla Skřečoň (2.619), dále 

Záblatí (2.231), nejméně obyvatel měla Vrbice (472).  
       

V roce 2022 se vystěhovalo 393 lidí, což je nejméně za poslední 4 roky, 

přistěhovalo se 321 lidí. Celkově v obcích Bohumínska počty obyvatel 

neklesly. Bohumín se brání odlivu obyvatel dobrým hospodařením s byty, 

vytvářením podmínek pro výstavbu rodinných domků a zlepšováním kvality 

života ve městě.  

V uplynulém roce bylo uzavřeno 123 
sňatků a bohumínským maminkám 
se narodilo 79 holčiček a 92 kluků. 
Nejčastějšími jmény holčiček byly:  
Sofie (5x), Barbora (4x) a Viktorie 
(3x), u chlapečků Matyáš (8x), 
Maxmilián, Maxim, Max (5x), dále 
Dominik, Jakub, Richard, Tobiáš 
(4x), také Viktor a Vojtěch, 
zvláštnostmi pak např. Ethel, Maxim 
Karel či Chelsea Payton.  

 

Ve své práci pokračovalo 23členné zastupitelstvo vzešlé z podzimních 

komunálních voleb, v němž většinu (14 křesel) měli kandidáti zvolení za 

ČSSD (MUDr. Vojtěch Balcárek, Igor Bruzl, Adam Csakvary, Ing. Aleš 

Drobek, Petr Kadlec, Mgr. Petra Kalichová, Jaroslav Kalous, Ing. Jiří Knot, 

Mgr. Adrian Kuder, Ing. Lumír Macura, Mgr. Věra Palková, Ing. Yvona 

Placzková,  Dušan Socha a  Ing. Petr Vícha),  4 křesla hnutí  ANO 2011   
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(Mgr. Andrea Babišová, Mgr. Jaroslav Thér, Vilma Valentová a Lukáš 

Nevrlý), po jednom zástupci mají ODS (resp. koalice SPOLU, ODS a KDU-

ČSL) – Mgr. David Maryška, nově byli do zastupitelstva zvoleni kandidáti 

SPD Bc. Naděžda Stwiertniová a Rostislav Podeszfa, MBA. Ke změně oproti 

minulému volebnímu období došlo v radě města, bude pracovat v sestavě A. 

Drobek, A. Kuder, V. Palková a D. Socha v čele s místostarosty I. Bruzlem 

a L. Macurou a starostou P. Víchou.  

K výraznějším změnám došlo v komisích rady města, její poradní orgány 

zahájily po ustavení svou činnost v novém volebním období v této sestavě:  

Komisi pro výchovu a vzdělávání ve složení PaedDr. Miroslav Bialoň, Mgr. 

Pavlína Blažková, Mgr. Pavel Figura, Mgr. Maria Galuszková, PaedDr. 

Darina Ježíšková, Mgr. Barbora Kachlová, Mgr. Adrian Kuder, Bc. Radmila 

Kulínská, Mgr. Jana Nováková, Mgr. Věra Palková, Mgr. Pavla Skokanová, 

Mgr. Petr Sobota, Mgr. Barbora Sovová, Mgr. Ondřej Veselý a Mgr. Antonie 

Walterová bude předsedat Vilma Valentová.  

Komisi kultury povede nově předsedkyně Mgr. Barbora Kachlová, členy jsou: 

Ing. Boguslav Czapek, Mgr. Karel Balcar, LL.M., MBA, Viktor Horký, Bc. 

Jitka Kociánová, Anes Parastatidis, Vladimír Pustówka, Kamila Smigová, 

Irena Šlachtová, Anna Šutová, Vilma Valentová a Mgr. Antonie Walterová.  

Předsedou komise sportu byl jmenován Mgr. Adrian Kuder , členy jsou: 

Přemysl Benda, Adam Csakvary, Petr Kadlec, Jaroslav Kalous, Mgr. David 

Kološ, Mg. Marek Palka, MBA, Mgr. Jana Nováková, Dušan Socha, Roman 

Škuta, Irena Šlachtová, Mgr. Jaroslav Thér, Mgr. Ondřej Veselý, Bc. Filip 

Walter, MUDr. Marek Zálešák.  

Ing. Petra Chalupová je předsedkyní komise sociální, v níž budou dále 

pracovat: Mgr. Karin Běhálková, Marcela Gabryšová, Mgr. Petra Kalichová, 

Zdeňka Kupcová, Zdeňka Kniezková Brňáková, DiS, Zdeňka Luzarová, 

Marie Neudertová, Jana Pavelková, Bc. Naděžda Stwiertniová, Mgr. Karin 

Škutová a Bc. Daniel Ucháč.  
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Komisi bytovou povede její předseda Roman Honysz, členové jsou: Marcela 

Banasová, Lucie Horáková, Petr Kadlec, Bc. Daniela Kadlecová, Dušan 

Kroščen, Zbyněk Krůl, Olga Kwaśná, Marie Lenochová, Ing. Kateřina 

Pálková, Kristina Poláchová, Bc. Naděžda Stwiertniová, Blanka Škutová, 

Ing. Pavel Šuta a Lenka Vachtarčíková.         

Komise majetková ve složení Bc. Lucie Gašpar, Ing. Jan Hejna, Jana 

Holeszová, Mgr. Jan Nevyjel, Martin Pálka, Mgr. Ing. Jan Przeczek, Ing. 

Marie Rothkögelová, Jaroslav Štiak a Mgr. Šimon Vícha bude pracovat pod 

vedením předsedy Ing. Aleše Drobka. 

Předsedou komise životního prostředí je Lukáš Nevrlý, jejími členy David 

Babisz, Bc. Marcel Brejcha, Ing. Tomáš Cedivoda, Martin Gregor, Ing. Petr 

Chlebek, Ing. Jan Jeziorský, Ing. Petra Kišková, Ing. Josef Plášil, Rostislav 

Podeszfa, MBA, a Ing. Radim Stošek. 

Komisi pro územní rozvoj a dopravu bude předsedat Ing. Dalibor Třaskoš, 

členové jsou: Ing. arch. Jan Hock, Ing. Karin Klusová, Ing. Bc. Jaromír 

Kotula, Ing. Alfréd Michalík, Ing. Mgr. Jan Przeczek, Luděk Škuta, Jan 

Sztwiertnia a Jaroslav Tkadlec.  

Komisi pro rozvoj cyklodopravy povede předseda Ing. Mgr. Jan Przeczek,  

další členové jsou: Ing. Radim Bárta, Přemysl Benda, Ing. Michal Boček, 

Mgr. Bc. Roman Honysz, Ing. Jakub Ježíšek, Eduard Kubiš, Ing. Lukáš Lička, 

Roman Pak, Mgr. Petr Sobota, Ing. Radim Stošek a Jaroslav Tkadlec. 

Vilém Bannert je předsedou komise pro občanské záležitosti, jejími členy 

Bc. Lucie Bodková, Kateřina Bartečková Fricová, Miluše Gříbková, Ingrid 

Helebrandová, Bc. Jitka Kociánová, Marcela Lysá, DiS, Martina Nitschová, 

Vlasta Pieklová, Jana Sklarčíková, Mgr. Karin Škutová, Bc. Pavlína 

Ucháčová a Ing. Věra Wastlová.  

Komisi pro krizové řízení bude předsedat Václav Ferfecki, členy Zbyněk 

Krůl, Jan Plasgura, Mgr. Miroslava Šmídová, Mgr. Přemysl Švajda, Roman 

Téma, Bc. Pavlína Ucháčová, Luděk Vrbka a Martin Wronka.  
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Nově byla zřízena komise pro komunitní energetiku, jejímž předsedou se 

stal Ing. Josef Plášil a členy Ing. Patrik Babiš, Ing. Michal Boček, David 

Děrgel, Ing. Dagmar Hejdová, MBA, Petr Lakomý, Ing. Michal Lorenc, Ing. 

Pavel Macháň, Ing. Kateřina Pálková, Jiří Pavlík a Ing. Antonín Vacek.  

Komise pro městskou část Starý Bohumín – předsedou je Zbyněk Krůl, dále 

jsou členy Otmar Faja, Marta Galusek, Bc. Kamila Kaplanová, Lidie 

Malcharová, Ing. Doris Starzyková a Vilém Žák. 

Komise pro městskou část Skřečoň – předseda Petr Kadlec, členové Jana 

Holeszová, Ing. Petra Chalupová, Ing. Petra Krpcová Lenortová, Hana 

Janíková Svobodová, Aleš Novotný a Mgr. Antonie Walterová. 

Komisi pro městskou část Záblatí povede předsedkyně Veronika Sochová, 

její členové jsou: Jan Kadeřávek, Mgr. Marcela Knotová, Robert Kwiczala, 

Monika Macurová, Zdeněk 

Neudert, Anes Parastatidis, Jana 

Števanková a Mgr. Vladimír Vala. 

Předsedou komise pro městskou 

část Pudlov byl jmenován Josef 

Urbančík, členy jsou Anna 

Kornasová, Jana Marcolová, 

Rostislav Podeszfa, MBA, Helena 

Vambleki, Radka Zawieruchová a 

Aleš Zawierucha.  

Komise pro městskou část 

Vrbice ve složení Věra Drlíková, 

Lenka Hatlapatková a Jana Nanková bude pracovat pod vedením 

předsedky-ně Ing. Blanky Ryšavé.   

Předsedkyní komise pro městskou část Šunychl se stala Ing. Eva Rozsy-

palová, jejími členy Václav Ferfecki, Zuzana Kublová, Petr Malec, Mgr. 

Květoslava Panašová, Ing. Romana Šablaturová, Martin Štubňa a Jana 

Václavková.   
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Po vůbec nejteplejším Silvestru, kdy teplota dosáhla 19,3°C (o den 

dříve to bylo „jen“ 18°C), přišel Nový rok a s ním první tradiční 

bohumínská lednová akce,  Šunychelský ponor. Devátého ročníku se zúčast-

nilo 113 otužilců (z toho 38 bylo Bohumíňáků, 37členná skupina dorazila 

ze sousedního Polska, další přijeli z různých měst v okolí), kteří si vesměs 

stěžovali na přílišné teplo. Nejmladšímu účastníkovi bylo teprve 15 let, 

nejstarší dosáhl věku 77 let. 
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Hned na začátku roku byli občané Bohumína upozorněni odborem životního 

prostředí na nutnost obezřetnosti při nálezu uhynulých ptáků a hlavně 

drůbeže. Hrozba zavlečení ptačí chřipky volně žijícími ptáky byla reálná i 

v našem městě, a proto radnice upozorňovala na povinnost hlásit úhyn na 

radnici nebo na hygienické stanici.  
V evangelickém kostele na Štefánikově ulici se konal Novoroční koncert  

smíšených sborů. Takřka v tutéž dobu se sportovalo, bohumínský Atletický 

klub ve spolupráci s DDM Fontána a 1. SC Bohumín ´98 uspořádal na oválu 

u ZŠ ČSA 8. ledna Novoroční běh pro nejmenší děti s rodiči i starší 

kategorie na tratích dlouhých od 60 m až po 2 km. 
 
Radnice zajistila roznos volebních lístků pro volby 
prezidenta republiky. Podíleli se na něm členové 

komisí 
pro 

městské 
části, 

domovní 
důvěrníci i řada dobrovolníků. Konaly 
se v celé republice 13. – 14. ledna a 
druhé kolo pak o dva týdny později. 

Přímou volbu prezidenta v Bohumíně vyhrál poslanec a podnikatel Andrej 
Babiš (68). Od voličů získal 60,31 % hlasů. Generálovi ve výslužbě Petru 

Pavlovi (61) Bohumíňáci dali 
39,68 % hlasů. K volebním 
urnám v Bohumíně přišlo 
62,50 % oprávněných voličů.  
Celostátním vítězem voleb se 
stal Petr Pavel, inaugurace se 
konala na Pražském hradě 9. 

března a zúčastnili se jí i zástupci našeho města 
v Parlamentu ČR poslankyně PS Andrea Babišová a senátor Petr Vícha.  
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Do Bohumínské městské nemocnice nastoupil 
jako primář chirurgie renomovaný šéf 
chirurgického oddělení Městské nemocnice 
Ostrava (Fifejdy) MUDr. Tomáš Mrázek, 
Ph.D., MBA, propagátor tzv. jednodenní 
chirurgie, již míní zavést také v naší 
nemocnici.   
 
V roce 1923 uvítala své první klienty, 
zapálené čtenáře, bohumínská veřejná 
knihovna, v letošním roce tedy oslavuje své 
100. výročí. Ano, v tomto roce, neboť oslavy 
začaly hned v lednu a budou pokračovat 
mnohými pestrými akcemi 
po celý rok. Momentálně 
má téměř dva tisíce 
uživatelů všech věkových 
kategorií a přibližně 
70 000 publikací. 
Z původní půjčovny knih se 
postupem času stalo 
multifunkční kulturní 
zařízení 
pořádající 
vzdělávací i 
zábavné 
akce, kurzy, 
přednášky, 
různá 

setkání se 
zajímavými 
lidmi.   
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Čas od času navštěvují radnici v rámci různých projektů třídní kolektivy 

žáků bohumínských škol. Tak tomu bylo i 12. ledna, kdy se starosta Petr 

Vícha osobně věnoval čtvrťákům ZŠ Benešova a studentům kvarty 

gymnázia, provedl je 

budovou městského úřadu  

(navštívili velkou zasedací 

síň i obřadní síň) a 

zasvěceným výkladem je 

seznámil s jeho fungová-

ním. Stejně zajímavá byla 

následně i návštěva 

služebny městské policie.  

 

Změnil termín konání a název: Silvestrovský běh pořádaný již tradičně 

Atletickým klubem Bohumín na konci roku se přetransformoval 

v Novoroční běh a konal se letos na atletickém sportovišti u ZŠ ČSA v neděli 

8. ledna.  

15. ledna si asi 150 diváků užilo v záblatské sokolovně Novoroční koncert. 

Vystoupili na něm nejprve v jedenácti skladbách nadaní mladí muzikanti 

z bohumínské ZUŠ a po nich mistři violoncellisté. Koncert připravili se 

spolkem Alma mater manželé  Hanouskovi, členové JFO.    
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17. 1. se konala vernisáž výstavy pojmenované „Vladek: Obyčejná zvířata“ 

v Maryšce – Vladislav 

Vladek Warzeszka 

vystavoval úplně poprvé, 

ale úspěšně, akvarely, 

oleje.  

 
Literární večer s autor-

ským čtením Vladimíra 

Pustówky „V lese sosno-

vém“ proběhl v knihovně 

K3 19. ledna. Představil své vzpomínkové povídky z bohumínského 

prostředí doplněné krátkými vtipnými básněmi.  

 
V prvních měsících nového roku se obvykle na školách organizují lyžařské 

výcvikové zájezdy. V Jeseníkách, Beskydech, někdy i vzdálenějších 

lyžařských střediscích. Žáci Masarykovy ZŠ tentokrát vyrazili do skiareálu 

v Karlově pod Pradědem v Jeseníkách. I přes nepříznivé počasí byly svahy 

výborně připravené a nadšenci zimních sportů, lyžaři i snowboardisté, si 

kurz včetně doprovodného programu ke své spokojenosti náležitě užili.  
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V zaplněném sále domu Pod Zeleným dubem došlo 23. ledna po covidové 
pauze opět k tradičnímu oceňování úspěšných žáků, studentů a jejich 
pedagogů v projektu „Talent roku“. Za úspěchy, kterých dosáhli při 
reprezentaci své školy ve vědomostních, uměleckých i sportovních soutěžích 
vyhlašovaných Ministerstvem školství ČR, a to na úrovni okresu, kraje i 
republiky, bylo oceněno celkem 48 žáků a 21 jejich učitelů. Z návrhů 
bohumínských základních a středních škol bylo vybráno 19 jednotlivců, 29 
členů družstev a 21 pedagogů. 

 

25. ledna se konala prohlídka chráněného bydlení vybudovaného 

v rekonstruované vile v Husově ulici a připravované k předání mentálně 

hendikepovaným uživatelům, klientům Centra sociálních služeb. 

 

Plesová sezóna se rozjela naplno, spolky, školy a školky se snažily pobavit 

své členy a příznivce na tradičních bálech. Odehrávaly se převážně v sálech 

DDM, záblatské sokolovny, skřečoňském Domu PZKO, ty větší a náročnější 

také ve starobohumínském domě Pod Zeleným dubem.  
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V knihovně K3 se 26. ledna konala 

přednáška s názvem „Šťastný rodič – 

šťastné dítě“, na níž vystoupil lektor a 

terapeut Otto Rusek. Tyto vzdělávací 

akce bývají veřejností vítány.  

 

 

 
 

 

 

V Hair Train Gallery, již provozuje ve 

Studentské ulici spolek Město Bohů, se 27. 

ledna konal  křest básnické sbírky Sochy 

z peřin básnířky Kristýny Svidroňové 

pocházející ze Záblatí a teď působící 

v Ostravě.  

 
Obnovenou premiéru rozverné komedie s názvem Dáma od Maxima, jejímž 

autorem je francouzský dramatik Georges Feydeau, uvedl 28. ledna 

bohumínský ochotnický 

divadelní spolek  

BOBAN. V náročných 

rolích se opět 

v krásných kostýmech 

představili Nikola  

Liberdová, Milan Kursa, 

Mirka Absolonová, Jan 

Peřina a další amatérští herci. Výkony účinkujících byly výborné, publikum 

v nabitém sále bohumínského kina K3 nadšené.    
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Od 2. 1. až do 15. 1. probíhala Tříkrálová sbírka. Za dobu, kdy se koná, už 

byla vybrána asi 1 miliarda a 43 miliony korun, přičemž každý rok se 

částky zvyšují. 586.000 se vybralo na Bohumínsku, jen v Bohumíně 

217.000. Z toho 65 % zůstává v místě koledování. Výtěžek na Bohumínsku 

byl nejvyšší v historii sbírky.  

 

Bohumínská radnice zahájila prodej parcel v lokalitě Petra Cingra. Město 

připravilo celkem 39 pozemků určených k rodinné výstavbě a postupně je 

začalo nabízet k odkupu v licitacích s jednotnou vyvolávací cenou 1.089 

korun za metr čtvereční. Rovněž začala příprava relaxační zóny s dětskými 

hřišti, chodníky a spoustou zeleně. Zastupitelstvo schválilo pro tuto plochu 

název Ottův park na počest někdejšího dlouholetého starosty Bohumína.  

 

V pondělí 30. ledna v 18.oo 

hodin byl na webových stránkách 

města spuštěn elektronický 

formulář pro občany hledající 

zubaře. Poté, co svou činnost 

ukončilo v Bohumíně i okolí 

několik stomatologů mnozí 

obyvatelé města se ocitli bez svého 

lékaře a bez možnosti nějakého si 

nalézt pro jejich nedostatek i 

neschopnost pojišťoven 

pacientům stomatology zajistit. 

Město se nad rámec svých 

povinností ve spolupráci 

s Bohumínskou městskou nemocnicí rozhodlo rekonstruovat jeden 

z pavilonů MŠ v Nerudově ulici, vybudovat v něm moderní ordinace a 

hledat perspektivní lékaře.  
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Pololetní vysvědčení vydávané každoročně na konci ledna obvykle školy 

dočasně nahrazují tzv. výpisem z vysvědčení, který je pak na konci školního 

roku nahrazen skutečným vysvědčením na oficiálním blanketu, jinde je 

zpestřují tiskem na barevné papíry. Tak se letos stalo na ZŠ ČSA, kde přišel 

žákovský parlament s tímto nápadem. A tak si žáci odnášeli domů (bez 

ohledu na obsah) optimisticky vyhlížející vysvědčení v barvě např. žluté, 

modré či dokonce růžové.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na lednovém Halovém mistrovství České republiky juniorů ve stále ve stále 

populárnějším sportu Ultimate frisbee v hale Bospor pořádaném 

bohumínským klubem Rainbow Banana si domácí brousili zuby na medaili, 

ovšem marně. Unikla jen těsně. Náš klub sice patří k republikové špičce, ale 

tentokrát se musel spokojit „jen“ se čtvrtým místem. Jiní byli zkušenější 

nebo měli pověstnou kapičku štěstí. Vyhrál pražský tým Terrible Monkeys.  
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Třináct dětí se zdravotními potížemi (časté infekty horních cest dýchacích, 

nadváha, obezita, 

astma, skolióza, vadné 

držení těla, nemoci 

svalové a kosterní 

soustavy apod.) vyrazilo 

na konci ledna do 

Metylovic. V tamějších 

lázních si budou na 

doporučení lékařů a za 

podpory zdravotních 

pojišťoven upevňovat své zdraví. Město tyto ozdravné pobyty v sanatoriu 

dlouhodobě organizuje a finančně podporuje. 

 

Únor 
Na 10. jednání rady města si odbyl premiéru nový vedoucí obvodního 
oddělení Policie ČR v Bohumíně npor. Jozef Stanek. Při hodnocení situace 
za loňský rok konstatoval, že po covidové době došlo k nárůstu trestné 
činnosti, ale situace není 
nikterak vážná nebo 
riziková. S tím souhlasil i 
ředitel Městské policie 
Roman Honysz. Dále rada 
projednala připravované 
úpravy autobusového 
stanoviště, vybudování 
zázemí pro plavce u 
Kališova jezera, vzala na 
vědomí zprávu o činnosti 
dobrovolných hasičů a informaci o licitacích městských bytů, při nichž sice 
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klesl počet účastníků, ale průměrná cena za 1 m2 poprvé přesáhla 100 
korun. Radní schválili záměr výměny oken a opravu fasády tělocvičny ZŠ 
v Záblatí, opravu elektroinstalace v MŠ v Rafinérském lesíku, výměnu 
vstupních dveří v ZŠ Pudlov a opravu sociálního zařízení v turistické 
základně DDM v Návsí. Rovněž schválili připomínky k návrhu Zprávy o 
uplatňování Zásad územního rozvoje kraje, které se týkají terminálu ve 
Vrbici, kanálu Dunaj-Odra-Labe, vysokorychlostní tratě a silniční propojky 
mezi kruhovým objezdem ve Vrbici směrem do Havířova. 
 

Z činnosti komisí rady města: 
Na svých prvních zasedáních v novém roce i volebním období zahájily svou 

činnost nově ustavené komise: kultury (9. ledna), komise pro výchovu a 

vzdělávání (6. února) a bytová komise (4. ledna, 1. února).  Prvé dvě  

projednaly a schválily plány práce a zabývaly se financováním 

připravovaných projektů. Zejména v oblasti kultury přibylo požadavků na 

dotace, rozšiřuje se spektrum akcí hlavně pro mládež. Komise pro výchovu 

a vzdělávání prodiskutovala návrhy na projekt „Poznej svoje město“ a téma 

konference pro pedagogy. Bytová komise je zřejmě nejčastěji zasedající kvůli 

přípravě licitací bytů probíhajících kontinuálně a hospodaření s nimi. 

Komise pro rozvoj cyklodopravy projednala 1. února koncepci rozvoje 

cyklistické dopravy v MSK a aktualizovala svůj akční program. Stále trvající  

jsou problémy s využíváním cykloboxů. 
Zkušenosti z roznosu eko-kalendářů, připomínky k dopravě a podněty 

občanů byly obsahem jednání komise pro městskou část Skřečoň 2. února.  

Netradiční průběh mělo 7. února zasedání komise pro městskou část 

Šunychl. Konalo se v salónu Maryška a mimo běžný pracovní program 

(hodnocení proběhlých akcí, zejm. Novoročního ponoru, projednání 

připomínek občanů a naplánování akcí v roce 2023) si členové komise 

prohlédli výstavu obrazů s tematikou zvířat amatérského výtvarníka ze 

Šunychlu (tedy svého souseda) Vladislava Warzeszky. 
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V první únorový pátek – 3. 2. – se v záblatské sokolovně roztančili na svém 

plese rodiče, učitelé a přátelé Masarykovy ZŠ na Seifertově ulici. Skvělá 

hudba, vynikající předtančení i bohaté občerstvení byly zárukou dobré 

zábavy. 

O týden později (11. 2.) se v tomtéž sále konal Knihovnický maškarní ples 

pořádaný kulturní agenturou K3. Má již tradici a svůj stálý okruh 

návštěvníků, kteří si jej nenechají ujít.  
 

13. února jednalo na svém 4. zasedání městské zastupitelstvo.  

Tentokrát byla na 

programu zpráva o 

činnosti městské 

policie, dále výsled-

ky hospodaření a 

rozbor petic a 

stížností. Byl schvá-

len  Komunitní plán 

sociálních služeb na 

léta 2023 – 2026, 

návrh na úpravu rozpočtu pro rok 2023, dotace na zkvalitnění výuky, 

sportování a zdraví dětí a mládeže a neziskovým zájmovým organizacím 
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pro kulturní činnost. Kanalizace, pozemkové záležitosti, veřejné osvětlení 

apod. byly součástí obsáhlé prezentace, kterou připravil o činnosti odboru 

rozvoje a investic jeho vedoucí Dalibor Třaskoš.  

 

Od ledna měl být zaveden nový systém svozu tříděného odpadu zvaný door 

to door. Měl by v budoucnu přinést domkařům v Bohumíně větší komfort, 

ovšem došlo ke zpoždění dodávky separačních nádob. Jejich rozvoz byl 

zahájen až v polovině února, kdy bylo distribuováno 93 nádob do Vrbice a 

149 do Pudlova. Poté pokračoval rozvoz zajišťovaný pracovníky BM Servisu 

i do ostatních 

městských částí, do 

Starého Bohumína 

a Skřečoně asi 700; 

celková dodávka 

činila 2.700 kusů. 

Přednost dostaly 

žlutě označené 

nádoby na plasty, 

modře označené na papír následovaly později. Frekvence vývozu byla určena 

2 týdny (plast) a 4 týdny (papír).  
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V polovině února krajští silničáři alespoň provizorně vyspravili ty největší 

díry ve vozovce v Lidické silnici a dlužno podotknout, že situace už byla pro 

řidiče neúnosná. Vzhledem k vytíženosti této komunikace se připravuje její 

kompletní rekonstrukce, která je ovšem plně v režii Moravskoslezského 

kraje.   

 

Slezský rynek, který zajišťuje kulturní agentura K3, se konal na náměstí 

TGM 15. února. Má své stálé návštěvníky i ty náhodné, kteří jdou jen tak 

kolem a občas něco z řemeslných a rukodělných výrobků a potravinových 

produktů koupí, ovšem návštěvnost je velmi pohyblivá, závislá na přízni či 

nepřízni počasí.  

 

Komise pro komunitní energetiku 20. února za přítomnosti místostarosty 

Lumíra Macury projednala otázky týkající se možnosti zavedení 

energetického managementu, projektu na snížení energetické náročnosti ZŠ 

na ulici ČSA v Bohumíně, budování střešních fotovoltaických elektráren a 

budování napájecích míst pro elektromobily. Dále proběhla diskuze o 

předpokládaném vývoji cen elektřiny a plynu letos a v nejbližších letech.  
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Asi tisícovka občanů všeho věku vytvořila špalír na trase masopustního 

průvodu, který pořádala opět Základní umělecká škola, a to 22. února. 

Díky načasování na dopolední hodiny se mohly v bohatém počtu zúčastnit 

děti ze základních a 

mateřských škol, 

shromáždilo se rovněž 

velké množství diváků 

dospělých. Vystoupili 

školáci, ale součástí 

průvodu byl i povoz 

s koňmi a cimbálová 

muzika. Organizace 

celé akce, přípravy 

průvodu i koordinace 

programu přímo na 

náměstí TGM se 

zhostila bohumínská 

ZUŠ v čele 

s ředitelkou Barborou 

Kachlovou.  
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Reprezentační ples města, který agentura K3 pořádala 24. února už 

poněkolikáté v domě Pod Zeleným dubem, moderoval v Bohumíně oblíbený 

Vladimír Hron. 

Shodou okolností se 

konal ve stejný den, 

kdy jsme si 

připomínali, že už 

rok se bojuje na 

Ukrajině a už rok 

tento konflikt 

ovlivňuje i život 

Bohumíňáků.   

 

Po lednovém úvodu pokračují pracovní schůzky představitelů našeho města, 

starosty Petra Víchy, místostarostů Lumíra Macury a Igora Bruzla a 

tajemnice Evy  Gieckové, se svými protějšky z okolních obcí. Po lednovém 
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jednání se zástupci Dolní Lutyně, starostou Pavlem Buzkem, místostarostou 

Jaroslavem Svobodou a tajemnicí Danou Kawanovou, přijeli na 

bohumínskou radnici představitelé Rychvaldu, starostka Dagmar Pížová, 

místostarostové Pavel Staněk a Milan Starostka a tajemník Radek Běhal. 

Obsahem jednání byla výměna zkušeností a témata společná pro zúčastněné 

obce, např. doprava, kanalizace, vodoprávní problematika, občanská 

vybavenost, společné problémy i plány do budoucna.  

 

 

Pokračují nedělní dopolední 

divadelní představení pro děti, 

a tak 26. února mohli malí 

diváci spolu s doprovodem 

vidět klasickou pohádku  

Sněhurka. 
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28. února zhlédli v sále K3 nejen 

majitelé divadelního předplatného, ale 

i návštěvníci jednotlivých představení 

divadelní hru Mlčeti zlato, kterou 

uvedla Agentura Harlekýn a v níž 

excelovali herci známí z televize i filmů 

Dana Morávková a Jan Čenský.  

 

 

 

 

 

Koncem února se po předchozím mimořádně teplém počasí opět ochladilo 

i v Bohumíně, bylo velmi větrno a znovu začal poletovat sníh.   

 
 

Březen  
Masarykova ZŠ a MŠ pořádala v pátek 3. března Den otevřených dveří. Byl 
určen zejména 

rodičům s budou-
cími prvňáčky, ale 
mohl se vlastně 
zúčastnit kdokoli, 
akce byla určena 
široké veřejnosti. 
Pan ředitel osobně 
nebo jeho zástup-
kyně provedli 
návštěvníky celou 
budovou školy i školní jídelnou a družinou. Bylo to zajímavé pro předškoláky 
i jejich příbuzné, z nichž mnozí touto školou prošli také.  
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Téhož dne v podvečer se v kinosále K3 konalo 
finále 10. ročníku soutěže nadějných mladých 

zpěváků, žáků základních a středních škol 
žijících v Bohumíně, Dětmarovicích, Dolní 
Lutyni, Rychvaldu a Orlové, Bohumínská 
pěvecká star.  Účast byla početná, konkurence 
veliká, nicméně dle poroty byla nejlepší 16letá 
Daniela Tkadlecová. V Konkurenci 21 dalších 
interpretů obsadila 1. místo, takže získala 
kromě diplomu také věcné ceny a možnost 
zazpívat si na velkých městských kulturních akcích.  
 
Předmětem jednání rady města 6. března byla výběrová řízení týkající se 
např. projektové 
dokumentace 
oprav ve školách a 
BOSPORu, kanali-
zace v Bezručově 
ulici a ve Skřečoni, 
oprav komunikací 
a lávky přes 
Stružku, interiéru 
smuteční síně ve 
Starém Bohumíně, 
bytových domů v Mládežnické a Dělnické ulici ve Skřečoni, dále Výhled 
rozvoje informačních a komunikačních technologií na období 2023 – 2025,  
ocenění dobrovolných dárců krve, vstup sociální služby – chráněného 
bydlení, zpráva o inventarizaci majetku, centrální nákup elektrické energie 
a plynu, navýšení nájemného v bytech o míru inflace, což činí 18 %. Také 
bylo aktualizováno složení komisí: Jana Hanuska v komisi pro krizové řízení 
nahradil Martin Wronka, Rostislav Haramza byl odvolán z komise pro m. 
č. Starý Bohumín, Jiří Pavlík byl jmenován do komise pro komunitní 
energetiku.  
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Historický okamžik  
Po dlouhých letech 

jednání se městu 
podařilo vyřešit 
problém s chátrají-cím 
domem v Žižkově ulici. 
Nový vlastník jej po 
odkoupení od 
původního okamžitě 
srovnal se zemí, plochu 
nechal srovnat,  
zatravnit a v budouc-
nu počítá s výstavbou 
multifunkčního domu.  
  
 
 
Čtyřiadvacet případů, včetně těžkých mordů, sepsala do své knižní prvotiny 
Skutečné zločiny na Ostravsku Ivana Žáková-Zelinová z Bohumína, 
novinářka, která řadu let působila v titulech Ostravský večerník, Dar, 
Expres či Blesk. O své knize besedovala 
spolu se svým otcem Vilémem Žákem, 
bývalým bohumínským novinářem, jenž ji 
k této tematice přivedl, 9. března v salónu 
Maryška.  
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Ve dnech 19. a 20. března se uskutečnila celkem tři představení souboru 
Radost a Impuls pod názvem „131 dalmatinů“ a jako vždy byla zcela 
vyprodaná. Mladí tanečníci a tanečnice představili 
více než dvacítku zbrusu nových choreografií, pro 
které bylo navrhnuto a ušito 282 krásných a 
nápaditých kostýmů. Úžasná podívaná.  

 
Starosta města ocenil 21. března celkem 37 bezpříspěvkových dárců krve. 
Město si dárcovství velmi váží a mimo covidovou pauzu je oceňuje 
každoročně. Mezi přítomnými bylo i sedm držitelů druhého nejvyššího 
ocenění, Zlatého kříže ČČK I. třídy za 160 odběrů. Čtyři další pak v roce 
2022 obdrželi plaketu Dar krve – dar života. Tu ČČK zavedl teprve před 
osmi lety a jde o nejvyšší 
možné ocenění za více než 250 
odběrů. Jako ocenění a 
poděkování si od města 
odnášeli tradiční láhev 
červeného vína, finanční i 
věcné ceny. Každý z dárců se 
navíc podepsal mezi významné 
osobnosti do pamětní knihy. 
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Městského kola postupové soutěže ve zpěvu lidových písní „Zpěváček 2023“ 
pořádaného Domem dětí 

a mládeže Fontána a 
ZUŠ v Bohumíně se 
zúčastnilo rekordních 55 
školáků z Bohumína a 
okolí. Po nelehkém 
hodnocení porota 
rozhodla, že do regio-
nálního kola postoupí:   
Tea Pisarčíková (Masarykova ZŠ), Amálie 
Polášková (ZŠ Skřečoň), Jakub Coufal (ZŠ 
ČSA), Veronika Korbielová a Zuzana 
Štěrbová (obě Gymnázium Františka 
Živného), Alexandra Viochnová, Markéta 
Stanieková a Vojtěch Trombik (všichni ZUŠ 
Bohumín).  

 

 
22 dětí reprezentovalo Bohumín v okresním kole postupové soutěže 
v přednesu a recitaci. Čestná uznání si ve svých kategoriích odnesli Petr 
Aniol, Melánie Kakosová, 
Matyáš Rákos a Nikol 
Palánová, 2. místo 
obsadila Bára Mařádková, 
3. místo Nina Morongová a 
Denisa Spáčilová, vítězství 
dosáhly a do krajského 
kola postoupily Lucie 
Kupková, Ema Jadlovcová, Amálie Kováčiková a Eliška Semančíková.    
Nejlepší recitátory měla ZŠ Pianeta.  
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Kulturní spolek Město 
Bohů uvedl v bohu-

mínské Hair Train 
Gallery výstavu 
zajímavých obrazů 
mladého výtvarníka 
Vlastimila Nenadála, 
absolventa FU OU, 
sérii „Těla jak 
v podoby nové se 
změnila“. Úvodní 
slovo pronesl Petr Ligocký, hudbou doprovodil britský zpěvák a kytarista 
Lewis Creaven.  

 

Cestovatelé Richard Konkolski na jachtě Niké, 
Roman Kramařík v jednomotorovém letadle a 
Pavel Suchý na staré motorce JAWA, každý po 
svém, ale všichni obepluli, obletěli či objeli svět a 

díky spolku Alma Mater, který je do Bohumína 
pozval, se 21. března Pod Zeleným dubem 
podělili se svými zážitky s plným sálem svých 
fanoušků a obdivovatelů. Večer měl název „Svou 
cestou“.  
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Městské kolo ve volejbalu pořádané DDM Fontána skončilo následovně:  
Chlapci:  

1. místo – Gymnázium FŽ  
2. místo – Masarykova ZŠ  
3. místo – ZŠ ČSA  

Dívky:  
1. místo – ZŠ ČSA 
2. místo – ZŠ Dolní Lutyně  
3. místo – Gymnázium FŽ  

 
Zajímavé na této soutěži bylo, že se odehrálo tzv. superfinále, v němž kluci 
z gymnázia porazili dívky z ČSA a potom ještě vyzvali k boji učitele. Ti 

neodmítli a smíšené družstvo kantorů vítěze porazilo.   
 
  
25. března uspořádali členové PZKO ve Skřečoni tradiční Velikonoční 
jarmark. Prodávané zboží i občerstvení navodily pravou velikonoční 
atmosféru a přilákaly mnoho návštěvníků.  
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Centrální náměstí v Novém Bohumíně a náměstí ve Starém Bohumíně. Dvě 
dobře známá místa jsou ústředními motivy nové velikonoční pohlednice 

Bohumína. Město ji vydalo v nákladu 300 kusů. Autorem návrhu je, 
podobně jako v minulých edicích, Bohumíňák Jiří Spáčil.  

 
Zaměstnankyně pečovatelské služby bohumínského městského centra 
sociálních služeb 
vyrážejí za klienty v 
nových vozech, tzv. 
hybridech, zvaných 
Jednička a Dvojka. 
Centrum omladilo 
vozový park s pomocí 
evropské dotace. Za 
dvě hybridní auta 
Bohumín zaplatil 942 tisíc korun. Devadesát procent nákladů ovšem 
uhradila dotace Integrovaného regionálního operačního programu. 



42 
 

Že jsou v Bohumíně aktivní senioři, o tom není pochyb. Činnost Seniorklubu 
je dlouholetá, bohatá a pestrá, i lidé vyššího věku se snaží držet krok s dobou 
a pracovat na sobě 
po všech stránkách. 
Knihovna K3 pro ně 
připravila další  
rychlokurz práce 
s mobilním telefo-
nem, tentokrát pro 
mírně pokročilé, 
aby si rozšířili 
spektrum svých 
dovedností a sezná-
mili se s novými 
funkcemi mobilů – 
videohovory, přeposílání fotografií, aplikace supermarketů, hledání 
v jízdních řádech atd., prostě aby se s mobily více spřátelili.  
 
Jinou oblíbenou aktivitou seniorů je plavání v aquacentru. I letos se 
bohumínský Seniorklub zapojil do štafetového plavání pod názvem 
„Přeplavme svůj La Manche“. Každý tým se měl pokusit uplavat celkem 34 
km. Plavci byli nadmíru úspěšní, kanál přeplavali nejméně pětkrát.  
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Něco ze sportovního dění:  
Bohumín má nemálo talentovaných sportovců, 
a to v různých sportovních odvětvích. Tak např. 
Maxmilián Man (14 let) po svých začátcích 
v BOSPORu  přešel do Vítkovic a nedávno jako 
kapitán krajského výběru přivedl svůj hokejový 
tým v dramatickém finálovém utkání ke 

zlatým medailím na 20. Olympiádě dětí a 
mládeže, která se odehrála v Královéhradeckém 
kraji.    
 
 

Z bohumínských mladých atletů zazářili na krajských mistrovstvích 
mladších a starších žáků i dorostenců, neboť nasbírali hned tři mistrovské 
tituly. Všestranně 
nadaná Eliška 
Giecková zvítězila 
v kategorii mladších 
žákyň v běhu na 60 
m a 150 m, poté ve 
skoku o tyči osobním 
rekordem 340 cm 
obsadila mezi 
staršími žákyněmi 3. místo a třetí je rovněž v republikových tabulkách. 
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Starší žák Daniel Strzondala startoval v běhu na 60 a 150 m. V náročném 
běhu na 150 m vybojoval 
mistrovský titul v čase 18,20 s. 
V dorostenecké kategorii se na 
mistrovství Moravy a Slezska 
představil skokan o tyči Nikolas 
Spiros Papadimitriu. V nabité 
konkurenci zvítězil skvělým 
výkonem 472 cm a tímto 
skokem si zajistil průběžné první 
místo v českých tabulkách.  

V halovém turnaji BOSPOR Cup 
se zadařilo našim mládežnickým fotbalistům. Jak starší žáci, tak i ti ročníku 
narození 2015 a mladší se radovali z 1. míst a poháru, nejlepšími hráči 
byli vyhlášeni Marek Domes a Zdeněk Janeček.  
 
Rušno bylo v oddílu JUDO Bohumín. Naposledy se v tělocvičně v Nerudově 
ulici konala 25. března tradiční jarní Malá cena Bohumína v judo pro 
nejmladší adepty tohoto atraktivního sportu, jíž se zúčastnilo 73 závodníků 
z 9 pozvaných spřátelených oddílů Moravskoslezského kraje. Naši se 
přítomným rodičům a dalším hostům v čele se starostou města Petrem 
Víchou předvedli v nejlepším světle, získali 7 zlatých, 4 stříbrné a 4 
bronzové medaile a obsadili 1. místo před TJ Město Frýdek-Místek a TJ 
Ostrava.  
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V následujícím 
týdnu se pak 

netrénovalo, ale 
balilo a uklízelo, 
neboť s 31. březnem 
se oddíl přestěhoval 
do nového působiště 
v areálu FAJA 
v Revoluční ulici, 
v objektu bývalého 
internátu SŠ u 
železáren.  
 
 
 
 
Osm pater a sto osmdesát sedm schodů opět zdolávalo 28. března 76 běžců  
v Penzionu ve věži v 16. ročníku Běhu do schodů. Pořádal jej sportovní klub 
bohumínského gymnázia a jeho studenti také dosáhli nejlepších výsledků. 



46 
 

Markéta Hanzlová (studentka gymnázia, 17 let) byla nejrychlejší ženou 
s časem 00:58,50, Jana Nováková (učitelka gymnázia, 39 let) měla čas 

1:03,92, Pavla Valuštíková (učitelka gymnázia, 59 let) čas 1:47,00. 
Absolutně nejrychlejší byl Filip Čupka (student gymnázia, 16 let) s časem 
00:40,49, za ním byl Jiří Rozsypal (MěÚ, 44 let) s časem 00:48,19, 
Martin Cigoš (Bohumín, 35 let) s časem 00:53,62 a Jaroslav Thér (učitel 
SŠ Bohumín, 60 let) s časem 00:55,41.  
 
Milovníci divadla měli opět 
možnost se pobavit během 
představení Ve státním zájmu, 
které 29. března odehráli 
ochotničtí herci karvinského 
ansámblu KVAS.   
 
 
 
Krajské kolo soutěže ve hře na smyčcové nástroje pořádala 29. března 
bohumínská „ZUŠka“. Tento obor soutěží co tři roky a letos se utkalo o 
postup do celostátního kola 80 mladých hudebníků ve 30 souborech 
rozdělených podle věku. Mladým Bohumíňákům se zadařilo a získali tři zlaté 
medaile, dvě zvláštní ocenění a jeden titul absolutního vítěze. Úspěchů 
dosáhli sourozenci Petr a 
Tereza Hellmuthovi (mladší 
houslové duo), Veronika 
Kachlová a Jiří Pácl (starší 
houslové duo, absolutní  
vítězové), Michaela 
Špinková, Vojtěch Przeczek 
a Eliška Nowaková 
(violoncellové trio). 
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Kuriozita (ze zásahů strážníků Městské policie):  
Z prodavaček v Hrušce si muž (26) z Bohumína udělal „dobrý den“. 
V sámošce v nestřeženém okamžiku vzal dvě přepravky s prázdnými 
lahvemi od piva. Následně sehrál divadlo, že je chce vrátit a proplatit. Stalo 
se. Prodavačky záhy zalarmovaly policii a díky kamerovému systému města 
bylo zjištěno, že muž vešel do prodejny bez beden a dopustil se tedy krádeže 
a podvodu. Strážníci muže dopadli v Čáslavské ulici, a jelikož vyšlo najevo, 

že za podobné skutky již byl trestán, putoval na Policii ČR.  
 
A další kuriózní akce – asistence při úklidu černé skládky vytvořené 
bezdomovcem ze Slovenska pod železárenským mostem. Podíleli se na něm 
veřejně prospěšní 
pracovníci z BM 
servisu, 
zaměstnanci ČD i 
pracovníci 
sociálního odboru. 
Obří hromada 
harampádí všeho 
druhu zaplnila dva 
velké kontejnery.  
 
Už kolem 27. 
března se v okolí 
Bohumína objevilo 
několik čápů, 
navrátilců ze 
zimovišť. Obhlížejí a 
připravují hnízda, 
samičky je budou 
brzy následovat.  
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Duben – červen  

Ze světa: 
 Před soud má jít 4. dubna Donald Trump, který měl penězi na volební 

kampaň platit za mlčení, má to souvislost s machinacemi v účetnictví. 

To však neovlivní jeho kandidaturu na prezidenta, může kandidovat 

jako obviněný i z vězení.   

 22. dubna došlo v Súdánu k pokusu o násilný převrat, udávalo se asi 

3.500 zraněných. Některé státy evakuovaly své občany.  

 V závěru dubna vládla v části Evropy neobvyklá vedra, a to zejména ve 

Španělsku, kde bylo naměřeno až 38°C. Horký vzduch proudil z Afriky.  

 Papež František ukončil návštěvu Maďarska. Sloužil mši, obracel se 

k politikům a několikrát vyzval k vlídnosti k utečencům.  

 I když poněkud zkrácena, ale i tak s velikou pompou a za účasti davů 

jak Britů, tak i cizinců konala se 6. května korunovace Karla III., Mezi 

nejvýznamnějšími hosty byl i náš prezident s chotí.  

 

 Polsko, Maďarsko a pak i Slovensko zakázaly dovoz obilí a dalších plodin 

z Ukrajiny, prý kvůli ochraně vlastních zemědělců. Obilí měly být 

původně vyvezeno do Afriky.  
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 Největší záplavy za posledních 1.000 let nastaly na Floridě, kterou 

sužovala extrémně silná série bouří. Během několika hodin v některých 

oblastech napršelo už 50 cm vody. Podobné problémy se vyskytly ve 

Velké Británii, zasažena byla doprava, i letecká.  

 

 Na květnovém Filmovém 

festivalu v Cannes ocenila 

porota za celoživotní dílo 

80letého Harrisona Forda.  

 

 Slovenský soud poslal za podíl 

na vraždě novináře Jána 

Kuciaka a jeho přítelkyně 

Martiny Kušnírové na 25 let 

do vězení Alenu Zsuzsovou, 

avšak hlavního objednavatele Mariana Kočnera k nelibosti mnohých 

včetně prezidentky Zuzany Čaputové osvobodil. Rodiče novináře se 

rozhodli odvolat, jeho kolega Marek Vagovič řekl, že „je to velká hanba 

slovenské justice“.  

 V Indii došlo k nejtragičtější železniční nehodě, kdy při srážce tří 

vlakových souprav 

zemřelo asi 300 lidí. 

Nehody jsou tam 

velmi časté.  

 Turecký prezident 

Recep Tayyip Erdogan 

obhájil už potřetí 

mandát a vstoupil do 

3. dekády své 

autoritářské vlády. Nejdůležitějším problémem bude řešení ekonomiky.  
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 Ruští vojáci odpálili na Ukrajině obrovskou Kachovskou přehradu na řece 

Dněpr (délka 230 km, průměrná šířka asi 9 km). Zničena byla 

elektrárna, vznikly obrovské škody na majetku i ekologická katastrofa. 

Evakuovali se lidé i zvířata, mnozí lidé byli pohřešováni. Voda byla 

hluboká 2 metry, zaplaveno bylo asi 3.000 domů, některé byly zcela 

pod vodou. Asi 16.000 lidí potřebovalo okamžitou pomoc.  

 Zastřelení mladíka tmavé pleti policistou při běžné kontrole vyvolalo ve 

Francii obrovské nepokoje, které se šířily do mnoha větších měst, byly 

provázeny rabováním, škodami na majetku a násilím. Prezident Macron 

dokonce změnil svůj program, v pohotovosti bylo množství policistů a 

četníků, během týdne bylo zadrženo asi 700 výtržníků. Podpůrné 

demonstrace se konaly také ve Švýcarsku a Belgii.     

 

Kuriozita ze sportu:  
K největší hokejové bitce došlo na utkání mezi Bulharkami a Rumunkami 

na květnovém Mistrovství světa žen v Bramptonu v Kanadě, a to za vedení 

Rumunska 10 : 2. Zúčastnilo se jí 19 sportovkyň a součet trestů 554 

minut předčil největší hokejové bitky mužů. Rumunky obsadily ve skupině 

4. místo, Bulharky byly páté.  
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Česká republika 
 Česká pošta rozhodla od 1. 7. zavřít v rámci úsporných opatření 300 

poboček, nejvíce v Praze, ale 

také v Ostravě. Místo 2.300 

prý zruší jen 950 pracovních 

míst. Starostové a primátoři 

kritizují, že s nimi nikdo 

výběr rušených poboček 

neprojednal (bezbariérovost, 

vzdálenost apod.) Pošta tvrdí, 

že dostupnost se změní jen ze 2 na 3 km, což je nesmysl (zřejmě podivný 

průměr). Poté pošta změnila postup, bude jednat se samosprávami.   

 Uskutečnilo se společné jednání vlád ČR a SR v Trenčíně.  

 V Praze proběhla velká demonstrace proti vládě, lidé požadovali život 

v míru a za lepších podmínek. Z Václaváku se vydali k sídlu vlády, které 

obklíčili dlouhým živým řetězem. Podepisovali petice, např. k energetice.  

 Údajně u 15 – 20 % uprchlíků z Ukrajiny docházelo ke zneužívání dávek 

na bydlení. Začalo se to řešit.  

 Desítky nehod způsobilo náledí, ráno bylo mrazivo, teploty klesly i pod 

-2°C a silnice nebyly 

posypány. S mrazy 

měli problémy i 

sadaři. Proti tomu 

22. dubna byl 

nádherný slunečný 

den, teploty 

překračovaly 

dvacítku, lidé vyrazili 

na kola a kochali se 

kvetoucími stromy.  
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 Prezident Petr Pavel 

navštívil spolu se 

slovenskou prezidentkou 

Zuzanou Čaputovou 

ukrajinské město Dnipro 

jen den po ostřelování, 

přivítal je gubernátor. 

V průběhu návštěvy 

museli i do krytu. Potom 

navštívil Budapešť a 

poskytl několik 

intervieuw.  

 

 

 Novou sezónu zahájily 

„lázně ducha“ v Litomyšli.   

 

 V rámci 70. výročí Československé televize se ve studiích v Praze, Brně 

i Ostravě konaly Dny otevřených dveří a přilákaly davy příznivců.  

 

 Zemí se 30. dubna prohnaly velmi silné bouřky, meteorologové 

prověřují, 

zda nešlo o 

tornáda. 

Např. v obci 

Lubná na 

Svitavsku 

byly 

poničené 

střechy.   
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 Vláda řeší možnosti saturace rozpočtu, hledá nové možnosti příjmů. 

Opozice poukazuje na vhodnější snižování výdajů.  

 

 Ministerstvo zahraničních věcí, které převádí nepotřebný majetek na 

Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, se rozhodlo zbavit 

zámku Štiřín. 

Hledalo jeho využití 

dalšími státními 

institucemi, poté 

zvažovalo prodej 

celého areálu, jehož 

provoz a údržba 

vyžadovaly ročně až 

40 milionů korun.  

 

 Kolem 13. dubna nastalo deštivé počasí, byl to nejdeštivější dubnový 

týden, za týden spadly větší srážky než v jiných letech za celý duben. 

Teploty klesly na pouhých 10 – 15°C, ale v Olomouckém a 

Moravskoslezském kraji bylo tepleji než ve zbytku ČR. V jižní části ČR se 

zvedaly hladiny řek.  

 

 Začaly přijímací zkoušky na SŠ, zájemců se přihlásilo o 10.000 více, na 

některých gymnáziích byl dvou- i trojnásobný zájem, neboť nastoupil 

nejsilnější ročník za poslední roky. Konkurence byla veliká. Opět se 

ukázalo, že je nutné změnit systém přijímacího řízení i dlouhodobé 

směřování žáků na ZŠ, více by tam měli působit kariérní poradci. 

  

 Bývalý prezident Miloš Zeman se přestěhoval do svého nového domu, 

asi měsíc odpočíval a pak začal pracovat ve své pracovně v Praze.       

Asistentku mu bude dělat jeho manželka.  
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 Na Pražském hradě byly odstraněny bezpečnostní brány, kontroly 

budou jen namátkové. Brzy mají zmizet i zátarasy proti vjezdu aut. 

Podle ministra vnitra Víta Rakušana se bezpečnostní situace nijak 

nezhoršila, opatření nejsou nutná.  

 

 Filipojakubská noc 30. 4., v německy mluvících zemích zvaná také jako 

Valpuržina noc, vyvolala v mnoha místech oslavy s bohatým 

programem pro rodiče s dětmi, ale také připravila práci pro hasiče, 

kteří dozírali na bezpečnost u hořících hranic. V roce 2022 se 

uskutečnilo 88 výjezdů hasičů k hranicím, jež pořadatelé nezvládli.  

 

 Svaz měst a obcí na svém XIX. sněmu za přítomnosti premiéra Petra 

Fialy, předsedy Senátu Miloše Vystrčila a prezidenta Petra Pavla 

projednával konsolidační balíček a vyjádřil nesouhlas např. se 

zvyšováním daní z nemovitostí.  

 

 Prezident Petr Pavel podnikl cestu do Německa na zahájení Bavorsko-

českých týdnů přátelství v příhraničním městě Selb, aby tam poděkoval 

za zlepšení v česko-německých vztazích, poněkud nezvykle – na 

motorce BMW v doprovodu ochranky. Takto potvrdil svoji přezdívku 

„Plechová 

prdel“. Proč by 

prý nemohl 

jezdit na 

motorce, když 

prezident 

Václav Klaus 

mohl lyžovat.  
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 Vláda 11. května představila soubor 58 daňových opatření, od kterých 

si slibuje v příštích dvou letech téměř 148 miliard korun navíc. 

Inspirovala se 

doporučeními  

Národní ekonomické 

rady vlády, opatření 

se dotknou dotací 

pro podnikatele, 

daní, spotřebitelů a 

také s sebou nesou 

změny v důchodovém systému. Konsolidační balíček bude projednávat 

Poslanecká sněmovna P-ČR ještě před sněmovními prázdninami.  

 

 V Pardubicích se utkalo se třemi Ukrajinci asi 15 Romů, následovala 

nelegální demonstrace, na níž Romové tvrdili, že si Ukrajinci chtějí 

přivlastnit naši zemi. 

 

 Český rozhlas oslavil 100. výročí své existence 18. května velkým 

koncertem v pražských Riegrových sadech.  

 

 17. května se konal pohřeb Petrušky Šustrové (+ 75), publicistky, 

překladatelky, 

disidentky a 29. 

května zemřel 

olympijský vítěz 

v řecko-římském 

zápasu Vítězslav 

Mácha (+ 75), 

který žil celý život 

v Krmelíně. 
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 Nový ministr školství, mládeže a 

tělovýchovy Mikuláš Bek připravuje 

změny v přijímacím řízení na SŠ, 

komplikovaném velkým množstvím 

uchazečů, nerovnoměrností a 

zastaralým systémem. Plánovaný 

registr žáků má umožnit elektronizaci 

řízení.  

 

 

 

 

 31. května se konalo zasedání Senátu, na němž vystoupil prezident Petr 

Pavel. Mimo jiné promluvil o jmenování nových ústavních soudců.  

 Rozsáhlý požár skládky nebezpečných odpadů na Přerovsku hasil 

vrtulník s bambivakem a pěnou a asi 80 hasičů ze 16 jednotek 

profesionálních i dobrovolných hasičů. Dalším velkým požárem byla 

postižena ve Slavonicích v jižních Čechách hala pily. Zasahovalo 16 

cisteren, ale byly zničeny stroje a materiál za více než 15 milionů korun. 
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 Hlavně Čechy byly postiženy nebývalým suchem, začalo pršet asi po 

měsíci až počátkem června. Déšť pomohl v zemědělství, ale také spláchl 

prach a množství alergenů.  

 

 Téměř celý Karlovarský kraj ochromil výpadek elektřiny. Prověřil záložní 

systémy např. v nemocnicích, na letištích, zastavily se výtahy; 

domácnosti měly samozřejmě také problémy.  

 

 Do provozu byl dán už 10. jaderný reaktor na Fakultě jaderného 

inženýrství ČVUT.  

 

 Velký zájem vzbudila známka se stylizovaným portrétem prezidenta 

Petra Pavla. 

 

 

 

 

 



58 
 

Moravskoslezský kraj 
 

V Ostravě podruhé od Listopadu 

nedobrovolně skončil primátor a další 

funkcionáři města, některé strany se 

dohodly na nové koalici. Poslední 

zasedání zastupitelstva v původním 

složení bylo velmi emotivní, 

sklouzávalo až k sentimentu. Také 

veřejnost se s lítostí loučila 

s Tomášem Macurou (Jdeto!!!) jako 

s jedním z nejlepších ostravských 

primátorů. Ovšem jednání o složení 

nové rady, náměstcích a hlavně o 

tom, kdo usedne do křesla primátora, 

byla tvrdá a zdlouhavá, pokračovala 

déle než přes celý víkend. 26. dubna 

byl primátorem zvolen Jan Dohnal (43 - ODS).  

 

27. dubna došlo v Ostravě-Mariánských Horách k výbuchu v MChZ, černý 

dým vyděsil obyvatele. Kolem 10.30 explodovala ethylanilinová nádrž a 

jeden muž utrpěl vážná zranění. Policisté a hasiči zjišťovali příčinu.  

 

Moravskoslezský deník vydal 5. května speciál věnovaný hasičům, jejich 

náročné a nebezpečné práci, se vzpomínkou na ty, kteří při ní zahynuli v 

letech 1993 až 2022.   

 

Nový obchvat Frýdku-Místku už slouží veřejnosti, ulehčuje od tranzitní 

dopravy, ovšem obtěžuje obyvatelstvo Dobré, Starého Města i Panských 

Nových Dvorů nadměrným hlukem, neboť účinná protihluková opatření 
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nebyla součástí projektu této stavby, protihlukové stěny na některých 

úsecích nejsou dostačující. Občané si stěžují, obracejí se na samosprávu, 

ministerstvo dopravy i ombudsmana. Kontrolní měření mají být realizována 

až po úplném dokončení obchvatu.  

 

Známý opavský obchodní dům Breda snad bude zachráněn. Před více než 

rokem se stal 

majetkem města, 

které jej začalo 

rekonstruovat. Není 

jasné, kolik tato 

stavba bude stát a 

jakým účelům bude 

sloužit, ale bude 

existovat. 

 

 

Prestižní událost se odehrála v 24. května v Opavě a poté v Krnově. Sjeli se 

sem zástupci lichtenštejnské knížecí rodiny – dva princové a tři princezny. 

Prohlédli si město, 

zavítali na radnici, 

ale nejvýznamnější 

byla jejich účast na 

vernisáži výstavy ve 

Slezském zemském 

muzeu, která 

mapuje čtyřsetleté 

působení jejich 

rodiny na Opavsku 

a Krnovsku.  
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Ivo Vondrák, který byl hejtmanem Moravskoslezského kraje za hnutí ANO 

2011 od roku 2016, rezignoval na svou 

funkci. Tak předešel hlasování o svém 

odvolání, které 

mělo následovat 

poté, co hlasoval 

pro 

prezidentského 

kandidáta Petra 

Pavla proti lídrovi 

ANO Andreji 

Babišovi. Poděkoval za spolupráci a přesunul se 

mezi ostatní zastupitele. Novým hejtmanem 

MSK se stal 8. června Jan Krkoška.  

 

Ve středu 21. června se na Opavsku strhla obrovská bouře se silným větrem 

a krupobitím, podle obyvatel Otic dvě minuty hrůzy a strachu. Létaly 

plechové střechy, padaly stromy, v bílé tmě nebylo na krok vidět. Po 

uklidnění ihned postiženým pomáhali odstraňovat škody profesionální i 

dobrovolní hasiči.  
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Duben 
Letošní Velikonoční jarmark připadl na 1. duben, na Apríl. Spousta 

krásného zboží, výborná 

atmosféra, pestrá zábava, pravda 

– bylo třeba se trochu 

přiobléknout. 

 

 

 

 

 

1. dubna se konalo v Českých Budějovicích 31. otevřené Mistrovství 
republiky v benchpressu. Do bojů zasáhli také tři závodníci TJ Viktorie 
Bohumín - Petr Mlčoch 
obsadil 3. místo do 93 kg, 
Tomáš Burda 11. místo do 
105 kg a Martin Turek 
(50), který dostal nad 
hlavu 182,5 kg a tím si 
zajistil 1. místo v kategorii 
(váha/věk), 2. místo ve 
věkové skupině bez ohledu 
na váhu a 3. místo ve 
váhové bez ohledu na věk. 
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1. duben se stal dnem „D“, kdy proběhlo stěhování oddílu JUDO Bohumín 

z tělocvičny v Nerudově ulici, která bude následně přebudována na nové 

třídy MŠ 

Nerudova, do 

nových prostor 

v Revoluční 65. 

Objekt, který 

město převzalo 

od MSK, bude 

však vyžadovat 

větší, a tudíž i 

nákladnější 

úpravy. 

 

Cyklus nedělních dopoledních divadelních představení pro děti v K3 

pokračoval 2. dubna hrou Honza a strašidelný dům.  

  

Městské zastupitelstvo 3. dubna projednalo závěrečný účet města za rok 

2022, návrh na úpravu 

rozpočtu pro rok stávající, 

rozdělení dotací v sociální 

oblasti a pro neziskové 

zájmové organizace. Dále se 

řešily tzv. kotlíkové dotace 

Moravskoslezského kraje, na 

něž město rovněž přispívá. 

Zajímavým bodem programu byla prezentace odboru školství, kultury a 

sportu o jeho činnosti přednesená vedoucí odboru Pavlou Skokanovou, 

následovaly aktuální informace uvolněných členů zastupitelstva, 

místostarostů Lumíra Macury a Igora Bruzla a starosty Petra Víchy. 
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Stavba hráze podél řeky Odry 

úspěšně pokračovala…  

  

 

Tradiční a oblíbenou akcí starosty 

Petra Víchy je každoroční beseda  

s maturanty. Konala se 3. dubna 

v aule gymnázia a na programu 

byly proměny Bohumína a 

odpovědi na zvídavé otázky 

studentů. Příležitosti starosta využil 

k odměnění jednoho ze studentů 

septimy, Ondřeje Lindnera, který svou šedesátistránkovou prací o pane-

lácích, jež jsou pro Bohumín typické, 

pronikl až do celostátního kola Středoškolské odborné činnosti, kde obsadil 

4. místo. Kvalitu jeho práce ocenili i odborníci z bohumínské radnice.  
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Muzeum v pěchotním srubu Na Trati ve Starém Bohumíně zahájilo svou 

24. sezonu. Kulturní 

památka, kterou 

vlastní město, je 

součástí populární 

Technotrasy.  

 

 

 

 

 

 

Série programů pro milovníky zábavy obsáhla různé žánry: 
 

Milovníci stand up se těšili na 4. dubna, kdy v sále K3 měla vystoupit ve 

svém samostatném programu známá a oblíbená komička Adéla Elbel. 

Nezklamala, diváci odcházeli 

vysmátí a spokojení. 

 

Následujícího dne, 5. dubna, 

tamtéž vystoupilo se svými písněmi 

Duo Aramis. 
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5. dubna se konalo ale také třeba sportovně zábavné odpoledne Atletického 
klubu určené jak jeho svěřencům, tak i rodičům s názvem „Atletika pro 
celou rodinu“. Do tohoto 
celostátního projektu se 
zapojili sportovci z pří-
pravky a minipřípravky. 
 
 

 

 

 

 

Na společné výstavě fotografií s názvem 

„Snů plný krám“ se představili se svými 

díly manželé Vladimír a Věra Pustówkovi. 

Výstava byla uspořádána u příležitosti 

jejich společných půlkulatých narozenin. 

Vladimír představil své obrazy a Věra 

keramické výtvory. Manželé Pustówkovi 

jsou od roku 2006 členy 

spolku BART.  

 

Vernisáž se konala ve foyer 

kina K3 6. dubna v podvečer.  
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V Maryšce se hned následujícího dne uskutečnila 7. dubna vernisáž výstavy 

výtvarných prací s názvem „Holečkovci“, což je sdružení původně v sestavě  

Květa Nadažy-Herčková, Vojtech Horvat, Dáša Podgrabinská, Bret Rund, 

Jan Hmiro, Růžena Jurgová, Pavla Merfortová, Čestmír Tomala, Rostislav 

Kunetek. Z nich vystavovali Květa Nadažy-Herčková, Vojtech Horvat a 

Rostislav Kunetek. Mladou generaci zastoupil Jan Pohludka. 

  

Regionálního kola soutěže ve zpěvu lidových písní „Zpěváček ze Slezska“ se 
dne 4. dubna zúčastnila reprezentativní výprava bohumínských školáků.   

 
Obsadili ve svých kategoriích Amálie Polášková (ZŠ Skřečoň) třetí místo, 
Šimon Staniek (Masarykova ZŠ) druhé místo a Markéta Stanieková (ZUŠ 
Bohumín) a Veronika Korbielová (Gymnázium Bohumín) ve svých 
kategoriích zvítězily. Veronika si vyzpívala postup do moravskoslezského 
zemského kola.  
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Billiard club Bohumín vybojoval 8. a 9. dubna potřetí v řadě republikový 
titul v soutěži tříčlenných týmů v technických disciplínách. Miroslav 
Andrejovský, Milan Ráček a Daniel Mikala porazili ve finálovém utkání 
soupeře z BC Havířov v poměru 12:6. Bohumín v základní části neztratil 
ani bod a v soutěži družstev si zajistil jubilejní desátý republikový titul. 
Hattrickem pak vyrovnal vítěznou šňůru z let 2012 až 2014.  

 

V salonu Maryška se 12. dubna konalo zasedání komise kultury. Po 
představení činnosti spolku Maryška jeho předsedkyní Kamilou Smigovou 
členové projednali připravované kulturní akce a projekty spolu se žádostmi 
o dotace z rozpočtu města (busta TGM pro školu v Pudlově, kříž u vodárny 
ve Starém Bohumíně, Festival PZKO, žádosti o finanční příspěvky na  
publikace, videoklip apod.). Následovala prohlídka výstavy obrazů Jana 
Pohludky a Holečkovců.   
 
V jednotném termínu, ve dnech 12. 
a 13. dubna, proběhly zápisy do 1. 
tříd základních škol. Dostavilo se 
k nim se svými rodiči celkem 230 
budoucích prvňáčků, o 10 více než 
vloni, neboť nastupují silné ročníky.  
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Na ZŠ ČSA přišlo 61 dětí, na Masarykovu ZŠ 52, na Benešovu a do 
Skřečoně shodně 28 předškoláků, na Bezručovu 22, na školu v Pudlově se 

přihlásilo 15 předškoláků. O malotřídky projevilo zájem ve Starém 
Bohumíně 14 dětí a v Záblatí 8. O odklad školní docházky požádalo výrazně 
více rodičů než 
v předchozím roce, 
počet žádostí stoupl 
z 12 % na 18 %. Už 
čtvrtým rokem 
pomáhá řešit tuto 
situaci tzv. přípravná 
třída, v níž může 
„dozrát“ pro školní 
vzdělávání až 15 dětí 
a kterou provozuje 
Benešova ZŠ.  
 

 

Tři známé herečky – 

Sandra Pogodová, Linda 

Finková a Jitka Asterová 

navštívily 12. dubna 

Bohumín a uvedly hru 

„Sirény na cestách“.  

 

 

Komise pro m. č. Záblatí na svém dubnovém zasedání projednala přípravu 

Filipojakubské noci – Pálení čarodějnic, nácvik na sokolský slet, stav sálu 

v sokolovně, kde je poškozen strop a vyžaduje rekonstrukci. Dále výsledky 

zápisu do 1. tříd zdejších škol, obnovu dětského koutku, údržbu parčíku 

před sokolovnou, budování chodníků a další návrhy občanů.  
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Jak už název napověděl, divákům vyššího věku byl určen komponovaný 

program s názvem „Senior bez nehod“, který v kinosále uvedla agentura 

K3 14. dubna. Moderátor, živí 

účinkující i scénky předtočené 

s herci Jiřím Štědroněm a 

Jaroslavou Obermaierovou 

zábavnou formou seznamovali 

s problematikou dopravní 

bezpečnosti. 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
Pod tradiční záštitou Základní školy v Pudlově, turistického oddílu mládeže 
Svišti Bohumín a s finanční podporou města se 15. dubna konalo druhé 
kolo turistického závodu poháru Moravskoslezského kraje. Outdoorového 
mítinku kolem Odry v Pudlově se zúčastnilo třináct oddílů ze severní 
Moravy. Na trať se vydalo celkem 145 závodníků v sedmi věkových 
kategoriích, zvlášť 
dívčích a 
chlapeckých, pro 
něž organizátoři 
připravili kvalitně 
zajištěnou soutěž.   
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Hru „Dáma od Maxima“ začali členové 

divadelního souboru BOBAN studovat už 

v létě roku 2021, premiéra se konala 8. 

května 2022 a potom byla uvedena na 

několika přehlídkách. Další úspěšná 

repríza proběhla v sále K3 16. dubna t. r. 

 

 

 

 

 

 

Okresního kola recitační soutěže se 1. 
dubna zúčastnilo dvaadvacet dětí z 
Bohumína. Prvenství a postup do krajské 
soutěže si vyrecitovaly Lucie Kupková 
(Pianeta), Ema Jadlovcová (Pianeta), 

Amálie Kováčiková (Pianeta) a Eliška Semančíková (Masarykova ZŠ). Z 
druhého místa postoupila také Bára Mařádková (ZŠ ČSA). Krajská 
přehlídka proběhla 17. dubna poprvé na domácí půdě v Bohumíně, a to v 
místním kinosále. Největšího úspěchu pak dosáhla Eliška Semančíková, která 
si zajistila postup na celostátní přehlídku v přednesu a recitaci ve 
východočeských Svitavách.         
 
 
17. dubna došlo k úplnému  
uzavření Skřečoňského mostu kvůli 
kontrole jeho technického stavu. 
Bylo otázkou času, kdy provoz 
zkomplikuje nějaká nepříjemnost.  
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Stalo se tak za kuriózních 
okolností 21. dubna, kdy se 

polský řidič kamionu s 1,61 
promile alkoholu v dechu 
odmítl podřídit kontrole, ujel, 
avšak na Staré cestě v Neradu 
se nedokázal vyhnout 
protijedoucímu kamionu a 
skončil ve „škarpě“.  
 

 

 

 

Komise pro rozvoj cyklodopravy 19. dubna projednala aktuální stav 

investičních akcí v cyklodopravě, opatření k zajištění bezpečnosti, řešení 

problematiky odkládání a úschovy kol v jiných městech a momentální 

dopravní omezení ve městě.  

 

20. dubna se v domě U Rytíře sešli členové komise pro m. č. Starý Bohumín 

s přizvanými hosty ze Seniorklubu. Hlavním bodem programu byla příprava 

setkání Starobohumíňáků včetně programu, dále se hovořilo např. o 

nutnosti ořezu větví lip před kostelem.   

 

 

Stále oblíbené divadelní předplatné 

pokračovalo 20. dubna představením 

„Když se zhasne“ v podání pražských 

herců – Lukáše Langmajera, Ivo 

Šmoldase, Michaely Kuklové a dalších. 
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Gymnázium Františka Živného se každoročně účastní znalostní soutěže 
Eurorebus. Do krajského semifinále, které proběhlo 22. dubna na Univerzitě 
Palackého v Olomouci, postoupilo z Bohumína rovnou sedm tříčlenných 
týmů. Tři z nich v něm byly natolik úspěšné, že postoupily do pražského 
finále. Tomáš Neudert, Zuzana 
Štěrbová a Adéla Maléřová 
(sekunda - 2. misto v krajském 
kole); Alex Kubáň, Josef Hanuliak 
a Viktor Tchuř (3. A - 2. misto v 
krajském kole); Jiří Kabátek, 
Eliška Nowaková a Ondra 
Lisztwan (kvarta - 4. misto v 
krajském kole). Malé bohumínské 
gymnázium tak předčilo v počtu 
postupujících i velká gymnázia z 
krajských měst.  
Významný úspěch!  
 

Rada města na svém zasedání 24. dubna mimo jiné body programu např. 

schválila výsledky výběrových řízení na akci Autobusové stanoviště a 
cyklostezka na ul. 9. května nebo na akci Nový výtah pro dům s 
pečovatelskou službou 
Na Chalupách 121, 

dále zadala veřejnou 
na opravu sociálního 
zázemí u tělocvičny 
ZŠ Bezručova. Také 
odvolala z komise 
sociální Zdeňku 
Kupcovou a místo ní 
jmenovala Bc. Moniku 
Klimkovou.   
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24. dubna jednala v budově radnice komise pro krizové řízení. Hlavními 
body programu byla např. příprava okrskové soutěže v požárním útoku, 
školení řidičů hasičských vozidel, nutná úprava hřiště, nákup výstroje, 
vozidla pro půjčovnu lodí, kterou zajišťují starobohumínští hasiči na řece 
Odře, nebo baterií pro cisternu.  

 

Pracovníci bohumínských škol, 

pedagogičtí i nepedagogičtí, 

dostali spolu se svými partnery 

opět ke Dni učitelů od města 

dárek. 24. dubna mohli zhlédnout 

film „Ostrov“. Zájem byl veliký, 

diváci zaplnili hlediště 

bohumínského kina K3 hned 

dvakrát.  

 

 

 

 

 

 

A kino ještě jednou: 26. dubna si 

v „Retro kinokavárně“ zavzpomínali 

diváci na známé i méně známé 

krátké animované filmy z tvorby 

Adolfa Borna, Jiřího Brdečky nebo 

Zdeňka Milera. Promítání bylo 

doplněno výstavou scén z filmů a 

filmovými postavičkami.  
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Ve sportovní hale za parkem se 27. dubna uskutečnil turnaj v malé kopané 
škol. Městského kola se účastní žáci druhého stupně a vůbec poprvé v historii 
se do něj zapojily týmy všech bohumínských škol. Ty navíc doplnil další 
účastník sportovních 
klání, Dolní Lutyně, a tak 
se do bojů zapojilo 
rekordních sedm týmů. 
Vítězství nakonec slavila 
Masarykova škola, stříbro 
získala Benešova škola a 
třetí místo obsadila ZŠ 
ČSA.  
 
Zlaté medaile vybojovali 27. – 30. dubna v Trutnově v mezinárodním 
světovém poháru v silových disciplínách GPC World Cup V4 – Visegrad 
2023 ve vyšších věkových kategoriích na mítinku dva závodníci Oddílu 
kulturistiky Faja Bohumín. Vilém Žák, který soutěžil ve váhové kategorii do 
90 kg a ve věkové nad 80 let, zvládl v silovém trojboji bez podpůrných 
dresů 255 kg. Jde o úspěch nebývalý, neboť startoval v silovém trojboji 
poprvé. V soutěži v benchpressu ve váhové kategorii do 100 kg a věkové do 
70 let bez 
podpůrných 
dresů neměl 
konkurenci 
Miroslav 
Kolek a  
výkonem 
125 kg 
získal rovněž 
zlatou 
medaili. V 
benchpressu závodil i Vilém Žák a výkonem 80 kg obsadil 2. místo.  
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V neděli 30. dubna se 

konalo hned několik 

větších akcí: Den zdraví 

v Hobby parku byl určen 

spíše pro dospělé a 

dospělé zralejšího věku, 

ale všechny věkové 

kategorie si mohly přijít 

na své v Záblatí na 

tradičním Pálení 

čarodějnic. Žáci zdejší 

malotřídky opět vyrobili 

slaměnou Moranu, kterou 

pak nesli v čele průvodu 

masek od mateřinky Na 

Pískách k sokolovně. Tady 

se konala hlavní část akce, 

na které se podíleli 

sokolové, hasiči, základní i mateřská škola a komise pro městskou část. Ohně 

během Filipojakubské noci vzplály v Bohumíně na několika dalších místech. 

 

 

 

 

A ještě jedna akce doplnila program 

neděle 30. dubna. Bylo to vystoupení 

mladého, ale šikovného kouzelníka 

Davida Kopeckého v kinosále K3.  
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Květen  
 

 

První květnový den začal možná pro někoho políbením pod rozkvetlou 

třešní, pro jiné kladením věnců k památníku rudoarmějců padlých při 

osvobozování Bohumína v závěru 2. světové války. Tento pietní akt bývá 

spojen také s uctěním památky 104 polských občanů, kteří za války 

zahynuli v tzv. polenlagru v Novém Bohumíně.  

 

Nicméně líbalo se i odpoledne na 

mnohem veselejší akci pořádané 

agenturou K3 na náměstí TGM – na 

Májovém políbení u kašny. Kulturní 

program byl pestrý, mimo jiné 

kapely vystoupila i bohumínská 

vokální skupina Sluníčko pod 

vedením Oty Maňáka. Občerstvení 

samozřejmě nechybělo, takže se 

Bohumíňáci skvěle bavili.  
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V Červené kolonii se 3. května konal Den 

otevřených dveří. Nově zrekonstruované 

domy si mohli prohlédnout vážní zájemci o 

toto atraktivní nájemní bydlení i ti občané, 

kteří byli „jen“ zvědaví na to, do jaké 

podoby byly takřka vybydlené více než sto let staré domy přetvořeny.  

 

Už v březnu schválila městská rada 

velkorysý balík investic pro městskou část 

Skřečoň. Největší už odstartovala. Šedesáti 

domácnostem žijících v sedmi cihlových 

domech v Mládežnické a Dělnické ulici se 

během letoška výrazně změní komfort 

bydlení. Všechny objekty čeká celková 

revitalizace za více než 25 milionů.  
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V rámci divadelního předplatného uvedla 

agentura K3 3. května představení 

Těšínského divadla „Miluji tě, ale…“, příběh 

vztahů čtyř mladých lidí od prvních schůzek 

až po pozdní věk. Pro zábavu i k zamyšlení 

diváků.  

 

 

 

 

A v neděli 7. května mohly v 10 hodin 

dopoledne přijít do kinosálu K3 děti se svým 

doprovodem na další divadelní představení, 

na oblíbenou Malou čarodějnici.  

Bohumín je součástí Těšínského Slezska. Proto se Masarykova škola rozhodla 

připomenout žákům historii a současnost regionu. První májový týden se 

tak nesl ve znamení projektu, během nějž probíhaly soutěže, hry, besedy, 

exkurze a prožitkové aktivity. Těšínský projekt neminul ani školní kuchyni. 

Kuchařky si na celý týden připravily speciální menu. Žáci si mohli 

pochutnat na raduňském krůtím kotouči, pravém bigosu a gorolském 

kotlíkovém guláši. 
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Státní svátek 8. květen mívá v Bohumíně tradiční scénář. V 15 hodin se 

sešli představitelé města, zástupci politických subjektů, škol a spolků, aby 

položením květin k pamětní desce na budově radnice „A“ uctili památku 

Dne vítězství a padlých během 2. světové války.  

V té době už se na 
náměstí TGM 
shromažďovali 
sportovci všech 
věkových kategorií 
na akci, kterou 
dříve pod názvem 
„Běh ulicemi 
města“ nyní jako 
„Májový běh 
Bohumínem“ 
každoročně pořádá Atletický klub. 
Organizátoři se vrátili k původnímu 
umístění tribuny a místu startu a cíle 
a k osvědčeným kategoriím, takže 
proběhlo 18 individuálních startů 
včetně kategorií dospělých a soutěž 
čtyřčlenných štafet škol. Účast byla 
velmi dobrá, 252 běžců kromě 

domácích také z Frýdku-Místku, 
Jablunkova, Kopřivnice, Vítkovic a 
Karviné. A ze štafet byla 
nejrychlejší ta z Dolní Lutyně před 
Masarykovou ZŠ a ZŠ ČSA.  
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8. května byla ukončena 

oprava Skřečoňského 

mostu, skončila uzavírka 

a tak i nutnost využívat 

objízdné trasy. Motoristé 

si oddechli.  

 

 

 

Bohumín bodoval v krajské soutěži „Ceny hejtmana kraje za společenskou 
odpovědnost“. Odborná porota mu udělila v kategorii měst třetí místo. Na 
stupně vítězů se dostal díky aktivitám, které prospívají lidem i přírodě. 
Slavnostní vyhlášení se uskutečnilo 9. května v Dolní oblasti Vítkovic. 
V soutěži „Zlatý erb“, která hodnotí weby měst a obcí, si i letos doména 
www.bohumin.cz vysloužila ocenění, tentokrát v podobě udělení 
bronzového místa v rámci Moravskoslezského kraje. 

 

V Husově ulici se 

nachází vila, která 

byla kdysi využívána 

jako domov pro 

seniory. Po letech, 

kdy byla prázdná a 

chátrala, došlo k její 

rekonstrukci. Za 

13,5 milionu 

s přispěním dotací 

vznikl objekt určený pro chráněné bydlení osmi dospělých s mentálním 

hendikepem, který bude spravovat Centrum sociálních služeb Bohumín. 

Provoz v krásném domě s moderním a praktickým vybavením byl 

slavnostně zahájen 9. května.  
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Protidrogový vlak – Revolution Train -  

zase dorazil do Bohumína a ve dnech 9. a 

10. května byl připraven přijímat 

návštěvníky z bohumínských škol, jichž 

bylo nakonec asi 500. V odpoledních 

hodinách byl vlak přístupný i veřejnosti. 

Prostřednictvím příběhu party mladých 

lidí projekt varuje děti před nebezpečím 

zneužívání omamných látek.  

 

Slezský rynek 10. května byl doplněn ukázkami praxe studijních oborů 

Střední školy Bohumín a soutěží Bohumínské grilování, jehož se zúčastnily 

dvou členné týmy z pěti 

škol, a souběžně s ním 

probíhal Květinkový den, to 

je prodej květů měsíčku 

lékařského, symbolu sbírky 

na podporu léčby rakoviny 

prsu.  

 

 

 

V Bohumíně jej už desátým 

rokem organizoval onkolo-

gický spolek Pro-fit12.  
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Padesátka členů Senior klubu 
Bohumín se počátkem května 
vypravila na týdenní pobyt do 
Karlovic na Bruntálsku. Program 
nebyl organizovaný, a tak záleželo 
na domluvě, kdo se ke komu přidá 
a jak bude poznávat krásy 
Jeseníků. 

 

11. května se ve velké zasedací 

síni radnice uskutečnil seminář 

s názvem „Bohumínsko s příklady 

dobré praxe v kontextu EVVO na školách“. Pro učitele základních škol 

Moravskoslezského kraje je ve spolupráci s Centrem managementu 

vzdělávání a výchovy pro udržitelný rozvoj MSK v Ostravě připravil ředitel 

Masarykovy ZŠ na Seifertově ulici Mgr. Miroslav Rosík. Účastníci uvítali 

možnost navštívit Starý Bohumín a z rozhledny na polském břehu 

zhlédnout naši přírodní památku, meandry řeky Odry. 

 
Páťáci z Masarykovy školy Valentýna Vrbková, Laura Klusová a Martin 

Havlík oslavili první místo v celorepublikovém finále soutěže ve finanční 

gramotnosti, které se konalo v Praze 11. května. Její dvanáctý ročník 

pořádala společnost Metodica společně s Evropskou asociací finančního 

plánování a s podporou České národní banky (ČNB), ministerstev školství a 

financí. 
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Komorní divadlo Arté uvedlo 12. května 

v sále K3 divadelní představení, černou 

komedii „Knoflíkáři“.  

 

„Z Bohumína do Bohumína“ je název akce, 

kterou pořádá už 49 let odbor Klubu českých 

turistů Tramp Bohumín. Letošní ročník 

startoval 13. května před vlakovým 

nádražím, a to jak cyklojízdy o délce 50, 40 

a 20 km, tak turistické pochody o stejné 

délce + 4kilometrová minitrasa pro malé děti 

a maminky s kočárky. Cílem 

byl hasičský areál Na Valech 

v Nové Vsi, kde čekalo 

občerstvení v podobě 

opékaných buřtů, soutěže a 

hry.  
 
 

Od loňského září funguje pod bohumínským domem dětí a mládeže kroužek 
voltiž – cvičení na koni. Po přibližně osmiměsíční přípravě absolvovaly děti 
13. května svůj úplně první start na závodech ve Frenštátě pod Radhoštěm. 
Pro všechny zúčastněné včetně 
koně Terezky Fontány to byla 
velká premiéra a hned se vracely 
s medailemi. Bohumínský 
kroužek navštěvuje devět dívek, 
které vytvořily pětičlennou 
sestavu a dvě dvojice. Všechny 
zúčastněné zaskočila pětičlenná 
skupina nováčků v nejmladší věkové kategorii »D«, která získala parádní 
třetí místo. Vypálila tím rybník i mnohem zkušenějším kolektivům. 
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Na benzínce v Dolní Lutyni si dali sraz v sobotu 13. května majitelé 

jednostopých a třístopých 

strojů a vydali se na 

spanilou jízdu do Bohumína, 

dále přes Rychvald až do 

staré Orlové. Tam 

nablýskaným krasavcům a 

jejich posádkám požehnal 

kněz.  

 

Květnové zasedání zahájila rada města na radnici, pak se vydala na výjezd. 
Nejprve si její členové prohlédli rekonstrukci sociálního zázemí turistické 
základny domu dětí v Návsí, poté pokračovali jednáním v Horní Lomné. 
Blíže se např. seznámili s fungováním sociálních služeb a zařízení na 
Bohumínsku. Rada vzala na vědomí 
aktualizaci povodňového plánu a 
seznámila se se stavem všech mostních 
konstrukcí. Projednala problematiku 
odpadů, Bohumíňáci podle analýzy 
z loňského roku zvýšili objem tříděného 
odpadu, ale hlavně na sídlištích jsou stále 
rezervy. Rada schválila výsledky 
výběrových řízení tří větších investičních 
akcí, zázemí pro plavce u Kališova 
Jezera, druhé etapy kanalizace a 
chodníku ve Skřečoni a parkoviště a 
přechodu pro chodce v ulici Osvoboditelů 
– celkem takřka za 38 milionů.   
Městská rada dále vzala na vědomí 
novou podoba ankety Osobnost města 
Bohumína, jejíž vyhodnocení podle nových pravidel by se mělo uskutečnit 
na konci roku a zohlednit všechny oblasti společenského života.  



85 
 

V polovině května po předchozích prohlídkách odstartovaly licitace prvních 
nájemních bytů v 
Červené kolonii. 
Vyvolávací cenu 
stanovila rada města na 
95 korun za m2 a už 
v 1. kole 15. a 17. 

května se o každý 
z prvních sedmi bytů 
se ucházelo v průměru 
16 zájemců. Nutno 
podotknout, že nejvyšší 
vylicitovaná částka dosáhla 172 korun za metr čtvereční. 
 
Licitace další bytů v původně rafinérských domcích z roku 1908 budou 
následovat na konci května, v polovině a na konci června. V osmi domech 
bylo původně 64 bytů, ale interiéry byly dispozičně natolik změněny, že 
vzniklo celkem 52 bytů různé velikosti (16 bytů 2 + 0, 24 bytů  3 + 0 a 
12 bytů  4 + 0)  a různých dispozic, včetně bytů mezonetových. Stavební 
práce byly náročné, přišly na 160 milionů a trvaly dva roky, zahrnovaly i 
síť komunikací, 
terénní úpravy 
okolí, vybudování 
parkovišť a 
ozelenění za 
dalších 14 milionů. 
Významné na 
celém projektu je 
zachování 

historického rázu 
budov z červených 
cihel, pro naše 
město typických.     
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V okolí Střední školy v Husově ulici bylo 19. května pořádně rušno. Zahradu 
obsadila policejní vozidla a operovali tady služební psi i zakuklenci se 
samopaly a štíty. Nebyl však důvod k obavám. To jen republikové 
bezpečnostní složky pořádaly náborovou akci „Policistou na zkoušku“.  

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
Stáj Chorpos Starý Bohumín a Jezdecký klub 
Kočendovec uspořádaly 20. května Májové 
drezury, první kvalifikační kolo Slezského 

drezurního poháru. V programu se představilo 
přes devadesát jezdců. 
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Premiéru si 20. května odbyla rodinná akce u bunkru MO-S5 Na Trati, 
kterou společně připravil Klub 
vojenské historie (KVH) Bohumín s 
městskou agenturou K3.  

Jedním z hlavních lákadel byla 
vaječina se špekem a cibulkou smažená 
poctivě v kotlíku nad ohněm.  
Podobná akce s vaječinou se odbyla 

                                              také v Šunychlu.  
 

Šest družstev z Moravskoslezského a Olomouckého kraje se zúčastnilo 
územního kola rybářské soutěže Zlatá udice. Hostil je od 19. do 21. května 
Bohumín, který v soutěži zaznamenal obrovských úspěch. V nejpočetnější 
kategorii žáků zvítězil domácí Jaroslav Malíř. 
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Ve Skřečoni na ulici 1. máje od 
kruhového objezdu zvaného 
„Piškot“ či „Šišák“ se buduje 
kanalizace. Po jejím dokončení 
vznikne podél vozovky chodník, 
to vše kolem kostela a dále až 
po křižovatku „u Haladů“. Ale 
to si Skřečoňáci ještě budou 
muset trochu počkat.  
 
Naše nejstarší kulturní památka, starobohumínský kostel Narození Panny 
Marie ze 14. století, 
dostává nový kabát. Resp. 
zatím jeho věž. Konečně 
byla zahájena oprava 
připravovaná už asi deset 
let, je hrazená ze 
sdružených finančních 
prostředků farnosti, 
města a kraje a i tak vyjde 
min. na 2,3 milionu. 
Farníci věří, že se jim podaří zajistit další finanční prostředky a opravy 
pláště celého kostela budou pokračovat. 
 

Město se stará i o místa 
posledního odpočinku někdejších 
bohumínských významných osob-
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ností, jejichž potomci už nežijí. Nechalo např. opravit hroby právníka, 
dlouholetého starosty Bohumína a poslance Slezského zemského sněmu 
Karla Franze Johanna Otta (*1862  †1934) a hraběnky Marie Rudnické 
(†1868), která v letech 1843 až 1867 vlastnila bohumínské panství. 
 
A hřbitovy ještě 
jednou.  
Na skřečoňském 
bylo vyřešeno 
vsakování dešťové 
vody ze střechy 
nedávno opravené 
kaple, na starobo-
humínském vyčiš-
těno bílé zdivo plotu 
a vyměněna skruž 
s pumpou, na vrbickém vyřešen průchod hřbitovem a problém s oplocením.  
 
Už před lety se v Bohumíně na různých místech začaly objevovat jednotně 
vyhlížející tabule s informacemi o zajímavých místech, budovách, 
historických událostech i místních kuriozitách. Nejprve v centru, poté 
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v jednotlivých městských částech. 
Meandry nebo kostel ve Starém 
Bohumíně, nejmenší náměstí Sv. 
Floriána v Kopytově, parčík u sokolovny 
v Záblatí, Gliňoč ve Skřečoni, železniční 
nádraží a radniční budovy z červených 
cihel v Novém Bohumíně a mnohé další 
objekty vzbuzující pozornost místních 
obyvatel i návštěvníků města. Nejnověji 
připravil organizační odbor interaktivní 
tabuli o Kozí ulici, která našla své místo 
v horní části dnešní Úvozní ulice ve 
Skřečoni. A lavičky s dřevěnou plastikou 
kozy řezbáře Šimona Pohla ji později 
doplnily.  

 

 

 
 
 
26. května se v kinosále K3 konalo slavnostní 
vyřazení maturantů Gymnázia Františka Živného.  
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Do celostátního projektu ZUŠ OPEN se letos opět zapojila naše bohumínská 
ZUŠ, a to 26. května, kdy předvedla veřejnosti, co se její žáci dosud naučili. 
Hobbypark byl hojně navštíven nejen rodiči vystupujících dětí.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
V prostorách kina byla 27. května k vidění originální výstava s názvem Z 
pohádky do pohádky. Návštěvníci mohli vidět několik prostorových expozic 
s výjevy z různých pohádek. Například to, jak bydlela Sněhurka s trpaslíky, 
jak vypadalo Peklo nebo jak číhal vlk na Červenou karkulku v lese. Součástí 
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výstavy byly také 
originální loutky a obrázky 

z kreslených filmů, které 
návštěvníci znají z televize. 
Na závěr prohlídky se děti 
mohly podívat na známé 
pohádky, které se 
promítaly v sále kina po 
celou dobu výstavy. 

  
 
 
Dosud se radnici podařilo 
prodat všech třicet 
nabízených stavebních 
parcel v lokalitě Petra 
Cingra. Bohumín nabídl 
29. a 31. května zájemcům dalších pět zasíťovaných stavebních pozemků 
v tomtéž místě. Jejich licitace navazovala na předchozí etapy, poslední čtyři 
půjdou do dražby po letních prázdninách. 
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Centrum rodiny Bobeš už 25 let 
poskytuje rodinám s dětmi řadu 
služeb a činností, nabízí aktivity 
setkávací, informační, vzdělávací i 
poradenské, provozuje dětskou 
skupinu a miniškolku, pomáhá se 
zajišťováním náhradní rodinné 
péče.  O tom, že to dělá dobře, 
svědčí vysoká návštěvnost centra a 
nově i ocenění, kterým se může chlubit ředitelka Bobeše Petra Kalichová. 

V roce 1999 stála u zrodu 
centra a řídí je dodnes. 
Z Prahy si přivezla ocenění 

„Výjimečná osobnost“ za 
přínos k rodinné politice 
České republiky udělené Unií 
center pro rodinu a 
komunitu v rámci konference 
v poslanecké sněmovně.  

 
29. května uspořádalo gymnázium turnaj v minivolejbalu pro žáky 6. a 7. 
tříd. Kromě domácího gymnázia 
se do něj zapojily tři základní 
školy, které postavily dvanáct 
dívčích a devět chlapeckých 
týmů. Vzhledem k velkému 
počtu účastníků a souběžným 
utkáním se nehrálo na body, ale 
na čas. V dívčí skupině šestého 

ročníku turnaje se dařilo domácím. První dvě místa obsadila obě družstva 
gymnázia, třetí byla Benešova škola. V chlapecké skupině byly stupně vítězů 
pestřejší. Zvítězila Benešovka, druhé místo si vypinkala Masarykova škola a 
třetí ČSA. 
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Už pětadvacet let vyráží skupina bohumínských vedoucích úředníků na 
prohlídku investičních akcí na kolech. Letos do pedálů šlápli 30. května. 

Absolvovali trasu 
dlouhou zhruba dvacet 
kilometrů a projeli 
všechny velké projekty. 
Ty dokončené i 
připravované.   Z centra 
zamířila skupina do 
obnovené Červené 
kolonie a dále do lokality 
Petra Cingra, kde město 

vytvořilo stavební parcely a 
vybudovalo nový park s 
dětskými hřišti, cyklostezkou, 
chodníčky a vodní plochou. 
Trasa obhlídky následně vedla 
do Starého Bohumína k 
upravenému parkovišti u 
hřbitova a smuteční síně. 
Výjezd zahrnoval i stavbu 

protipovodňové 
hráze v Pudlově a 
kontrolu jarních 
výsadeb, izolační 
zeleně ve Vrbici či 
hrušňové aleje u 
bunkru. Další 
zastávka byla v 

Trnkové a 
Drátovenské ulici, 
kde se zvažuje 
úprava parkování.  
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Červen  
Přístaviště, mola i pláž 
Vrbického jezera byly 
2. a 3. června v 
obležení. Vodní plocha 
hostila třetí novodobý 
ročník závodů dračích 
lodí, který navazuje na 
osmiletou tradici ve 
Starém Bohumíně. 
Kromě amatérských 
hobby týmů závodili ve 

Vrbici také profesionálové a podruhé se na hladině představily i posádky 
základních a středních škol. Nejlepší z nich postupují na školní republikové 
mistrovství. Závody s podporou partnerů opět pořádal sportovní klub 
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Dragon Boat Ostravy (DBO). Výhodu domácího prostředí nakonec využili 
vrbičtí hasiči. Jejich základní tým vybojoval druhá místa na obou tratích, 
tedy dvoustovce i kilometru. Ryze ženská posádka na kratší trati zvítězila 
a na delší byla stříbrná. 
 

Žáci ZŠ ve Skřečoni se vydali 

„Tancem kolem světa“. Pod 

tímto názvem totiž probíhal 2. 

června dětský den na školním 

hřišti.  

 
 
 
V pátek 2. června dopoledne musela policie řešit nehodu v Drátovenské ulici. 
Na mostě přes železnici se čelně 
střetla dvě osobní vozidla – 
hyundai a seat. Nehodu 
pravděpodobně způsobil šofér 
španělského vozu s přívěsným 
vozíkem, který znenadání vjel do 
protisměru. Řidič v opačném 
pruhu už nestihl zareagovat. 

 

Tradice mimořádné akce zvané Noc kostelů trvá 

už 15 let. Zahrnuje bezplatné prohlídky, 

koncerty a další akce. V Bohumíně se letos 

konala 2. června, v katolickém kostele Božského 

Srdce Páně proběhla mše, koncert scholy – 

pěveckého sboru a vystoupení varhaníka Jana 

Olšara. Přidal se i evangelický kostel a umožnil 

večerní prohlídku svých prostor.  
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Zhruba ve stejnou dobu opodál v kavárně Na 

Náměstí probíhal další koncert, vystupovala 

Céline Bossu, a tak si někteří návštěvníci 

prodloužili kulturní večer právě tam.   

 

Přestože to v sobotu 3. června v Bohumíně žilo 
hned na několika atraktivních akcích, 
návštěvnost dětského dne v Hobbyparku to 

neovlivnilo. V areálu 
nebylo k hnutí, navštívily 
jej asi čtyři tisícovky lidí. 
Bohatý program pro 
nejmenší byl mimo jiné 
součástí oslav letošních 
100 let knihovny. 
Dětský den je jednou 
z velkých letních akcí v 
režii městské agentury 
K3. 

Na pláži vyhledávaného jezera u Šunychlu už se 
zabydlel vydařený Kalichfest. Jeho třetí ročník 
se uskutečnil 3. června a díky ideálnímu počasí 
na něj dorazilo více než tisíc návštěvníků. 
Festival pod širým nebem nabídl dvě hudební 
scény, na kterých se střídali zpěváci, kapely a 
diskžokejové z Česka, Slovenska, ale i ze 
vzdálených končin. Na pláži Kališova jezera 
nebyla nouze ani o dobré jídlo a pití. Návštěvníci 
obsadili nejen sety lavic, ale pohodlně se usadili 
také na pláži a někteří se odvážili svlažit i v 
jezeře. Všichni se skvěle bavili a vychutnávali si 
muziku, která se linula areálem. 



98 
 

Začátkem června se ve skotském Glasgow 

konalo Mistrovství Evropy organizace GPC v 

silovém trojboji. Z oddílu kulturistiky Faja 

Bohumín se ho zúčastnil veterán Vilém Žák. 

V kategorii masters nad 80 let a do 90 kg 
získal první místo zdoláním 85 kg ve dřepu,  
80 kg v benchpressu a 110 kg v mrtvém tahu. 
 

 

 
Největší zájem v 
mnohaleté historii si 
připsal alpský traverz, 
který pro veřejnost 
chystají speleologové z 
bohumínského Orcusu. 
Původně natahovali 
speciální lano nad rybníčky v Gliňoči, ale poslední ročníky už probíhají nad 
Odrou u Antošovické 
lávky. V neděli 4. 
června se tady 
»svezlo« 187 
zájemců. Kuriózní 
bylo, že vlasec 
k natažení lana musel 
přes řeku dopravit 
cvičený pes, protože 
ten původní nahozený 
rybářem, nějaký 
dobrák přetrhl.  
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V Bohumíně počátkem června otevřela »vláčkovna«, unikátní rodinné 
centrum s modely vláč-
ků a moderním velkým 
kolejištěm. Členové 
spolku Bohumínská mo-
delová železnice na její 
podobě sice stále 
pracují, ale rozhodli se ji 
už představit veřejnosti. 
Hlavním garantem je 
Jan Peřina, celoživotní 
fanda železniční dopravy a modelařiny a předseda spolku.  
 

Obvyklá agenda a také příprava materiálů pro jednání zastupitelstva, to 
byla stěžejní náplň jednání městské rady, které se uskutečnilo 5. června. 
Členové rady vzali na vědomí hodnocení činnosti příspěvkových organizací 
za první pololetí. Následně schválili poskytnutí darů Sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska, Domovu Jistoty a oběma mysliveckým spolkům působícím 
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na území města. Potvrdili také podmínky výběru dodavatele nového 
projektoru, serveru promítacího plátna do kinosálu K3 Bohumín. Rada v 
roli valné hromady schválila i výroční zprávy za loňský rok a účetní závěrky 
BM servisu, Bosporu a Bohumínské městské nemocnici. První dvě společnosti 
představily také úpravy investičních plánů.  
 

Divadelní představení Dobře ušitý frak 

završilo 7. června předplatné pro tuto 

sezonu. Satirická komedie v provedení 

divadla Bodlák na stále aktuální téma 

pokřivených lidských charakterů a 

nedobrých společenských poměrů, které 

mnohdy umožňují vyniknout ne úplně 

schopným (anebo všeho schopným) 

jedincům, měla u bohumínského publika 

úspěch.  

 

 

Není to poprvé, kdy do 

Bohumína zavítala 

návštěva ze zahraničí. Na 

začátku června město 

navštívila rodina 

Brennerových z Izraele, 

která vyrazila po 

stopách svých předků. 

Slýchali od své babičky o 

jejím mládí v Bohumíně, 

než se jí i dalším členům 

rodiny podařilo na konci 

30. let prchnout před hrozbou německého fašismu. Rodina kontaktovala 
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kronikářku Antonii Walterovou a v sobotu 10. června dorazili manželé 

Brennerovi, jejich syn působící momentálně na Humboldtově univerzitě 

v Berlíně a také vnuk. Po přijetí starostou Petrem Víchou a prohlídkou 

radnice se vydali na procházku městem, které na ně udělalo velmi dobrý 

dojem. Zlatým hřebem programu byla ochutnávka žloutkových věnečků,  

neboť to byla nejsilnější vzpomínka jejich babičky. Návštěvou Bohumína  byli 

nadšeni, také spokojeně konstatovali, že se město stará o několik židovských 

památek, které zde zůstaly, a děkovali za milé přijetí.  
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Účastníci 5. ročníku Oceláckého triatlonu u Vrbického jezera se museli 

popasovat nejen s fyzicky náročnými disciplínami, ale tentokrát také s 

velmi rozmarným 

počasím. Slunečné 

okamžiky se 10. 

června střídaly 

s extrémními 

lijáky. Úderem 

dvanácté se dav 

vrhl do vody, aby 

za krásného počasí zdolal osm set metrů. Slunce provázelo účastníky i 

během prvních kol v sedlech bicyklů, přičemž urazili jednadvacet kilometrů. 

První kapky deště zastihly účastníky ještě na kolech, ale skutečná průtrž je 

potrápila při třetí třetí disciplíně. Pětikilometrový běh kolem jezera 

absolvovali bičováni dešťovými špagáty.  

Nejúspěšnější v 5. ročníku triatlonu z místních závodníků byl na osmém 
místě Radim Pokorný (52) z Rychvaldu a na jedenáctém Vlastimil Czerný 
(43) z Bohumína. 
 

A 10. červen ještě jednou:   

 

výborná vaječina, kterou 

„ve velkém“ umíchali 

hasiči z Kopytova pro 

sebe i návštěvníky všeho 

věku, a to za zvuků 

příjemné country 

hudby.  
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11. června měli všichni, kteří se zajímají o psy ve zvířecím útulku, možnost 

navštívit jej v rámci Dne otevřených dveří. Prohlédnout si pejsky, pohrát si 

s nimi, vyvést je na procházku v okolí. 

 

 

Bohumíňáci by mohli mít 
radost, že už podeváté 
získali keramickou 
popelnici za to, že ve 
městě dlouhodobě velmi 
dobře funguje systém 
třídění a svozu odpadů. 
V kategorii měst nad 10 
tisíc obyvatel Bohumín 
obsadil 3. místo za 
Frenštátem pod Rad-

hoštěm a Opavou. Jenže… to, co dobře funguje už asi dvacet let a má 
zlepšující se tendenci, přístup státu nabourává. Z roku na rok se zvyšuje 

množství vytříděných složek (loni občané vytřídili 420 tun plastu, což 
představuje narůst o 60 tun oproti roku 2021, ze separačních nádob na 

papír svezl BM servis 421 tun, z kontejnerů na sklo 303 tun), nicméně 
stát připravuje systém povinného zálohování plastových lahví.  
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Na svém 6. zasedání 12. června zastupitelstvo projednalo problematiku 

úprav rozpočtu pro tento rok, vzalo na vědomí výroční zprávy městských 

firem za rok 2022 (BMN, BOSPOR, BM servis), které jsou podle výsledků 

hospodaření v dobré kondici navzdory zvyšování cen energií, pohonných 

hmot a inflaci. Dále rozhodlo o poskytnutí dotace Sokolu Záblatí na opravu 

stěn a stropu sálu sokolovny, který je bohatě využíván školami a dalšími 

organizacemi z Bohumína. Zastupitelstvo schválilo změny majetkové, např. 

výkupy i bezúplatné nabytí některých pozemků i prodeje stavebních 

pozemků v lokalitě Petra Cingra. Po skončení zasedání se zastupitelé, 

předsedové komisí pro městské části, někteří vedoucí úředníci radnice a 

další zainteresovaní pracovníci města přemístili do autobusu, kterým 

absolvovali „vyhlídkovou okružní cestu Bohumínem“, aby navštívili místa, 

kde došlo v poslední době k významnějším změnám – demolicím, výstavbě, 

rekonstrukcím, úpravám apod. Komentářem cestu provázel starosta Petr 

Vícha osobně, jak už je to tradicí. Výjezd byl zakončen společným posezením 

s občerstvením v Adventure Golfu. 
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Studovat, cestovat, 

poznávat, ale pak se 

vrátit zpět do 

Bohumína – takový byl 

apel místostarosty 

Igora Bruzla na všech 

16 nadějných mladých 

lidí, perspektivních 

studentů, umělců či sportovců, kteří se zúčastnili slavnostního přijetí na 

radnici 13. června. Za své dosavadní úspěchy, ať už studijní, či ve 

volnočasových aktivitách, byli řediteli svých škol k ocenění navrženi:  

Gymnázium Fr. Živného – Ondřej Lisztwan, Eliška Nowaková 
Masarykova škola –  Markéta Hanusková, Ondřej Jan Volný,  
                      Tereza Schubertová, Veronika Janczarová, Daniel Révák,  
                      Sofia Atanasopulu 
ZŠ Skřečoň –    Anna Giecková, Bára Janoszowská 
Benešova škola – Viktorie Kroščenová, Adam Mihok 
ZŠ ČSA –          Natálie Buchtová, Nela Bažová, Daniel Strzondala,  
                       Eliška Křístková 
 

Bohumínský taneční soubor Kates ukončil sérií tří koncertů v jeden den svou 

další sezonu. Rozlučku uspořádal 14. června v kině. Nejprve se v dopoledních 

časech představil bohumínským 

školákům, odpoledne pak zasedla 

v hledišti veřejnost.  A bylo na co 

se dívat – nápadité a čím dál 

náročnější choreografie, chytlavá 

hudba, pestré kostýmy a 

samozřejmě výborné výkony 

tanečníků všech věkových 

kategorií.  
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Klub sportovního kulečníku BC Bohumín ukončil 15. června jednu ze svých 

nejlepších sezon ve své dlouhé historii, vpravdě mistrovskou. Obdivuhodný 

byl zisk nejcennějšího titulu mistra ČR v technických disciplínách malého 

stolu už potřetí 

v řadě. Regionální 

týmy rovněž 

dokázaly zvítězit 

jak v technických 

disciplínách, tak i 

v trojbandu. Jako 

jednotlivci získali 

mistrovské tituly 

Milan Raček a 

Miroslav 

Andrejovský. Vyvrcholením sezony bylo vítězství v Dunajském poháru 

národních týmů z Česka, Rakouska a Bavorska, přičemž náš tým tvořili 

Miroslav Andrejovský, Milan Raček, Václav Majewski a Daniel Mikala. 

Koncentrovaný týmový výkon a maximální nasazení hráčů dovedly naše až 

k zisku 1. místa.  
 

Krátce po poledni se 15. června na křižovatce Štefánikovy a Masarykovy 

ulice srazila dvě 

osobní auta. Rozbité 

„čumáky“ obou 

vozidel vypadaly 

dost hrozivě, ke 

zranění osob však 

naštěstí nedošlo. 

Nebylo to poprvé, 

kdy na tomto místě 

došlo ke kolizi, a tak je adeptem na vybudování kruhového objezdu.  
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Hobbypark hostil 17. června Městské slavnosti, jež 

každoročně organizuje agentura K3. O rozmanitý 

hudební program se postaral Jiří Koběrský, Elis 

Mraz, Cross Orchestra, Vali Angel a v neposlední 

řadě hlavní hvězda večera 

– slovenská kapela No Name. Ta svými hity 
rozezpívala přibližně tři tisíce lidí, kteří si do 
letního areálu v parku našli cestu, aby se setkali 
s přáteli, poseděli, pojedli a popili, zhlédli 
program, případně si i zatančili.  
 

 
Dopoledne 18. června se na fotbalovém hřišti v Záblatí sešli mladí hasiči z 
celého Karvinska. Dorazilo třiadvacet startujících, deset družstev mladších 
a třináct starších žáků. Přibližně 180 dětí a náctiletých čekal požární útok 
a hasičská štafeta. V mladší kategorii 
byli Kopytovští druzí, kategorii starších 
žáků vyhrála Skřečoň. Podstatné však 
je, že v šesti našich městských částech – 
Starém Bohumíně, Vrbici, Skřečoni, 
Záblatí, Šunychlu a Kopytově – fungují 
družstva mladých hasičů a o budoucnost 
hasičského sportu je tak postaráno.  
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O víkendu od 16. do 18. června se 
konalo v Plzni celostátní kolo prestižní 
soutěže Středoškolská odborná činnost. 
Naše gymnázium, město, okres i kraj 
reprezentoval Janis Bojko. V oboru 
chemie nenašel přemožitele a sesbíral 
snad všechny ceny, které byly uděleny: 
širší nominace na účast v zahraniční 
soutěži, návrh na cenu Učené 
společnosti České republiky, Cena 
Nadačního fondu Jaroslava 
Heyrovského, návrh do soutěže o cenu 
České hlavičky – SANITAS „Život a zdraví člověka“, Cena MŠMT, Cena 
ČVUT Fakulty jaderné a fyzikálně inženýrské, Cena Ústavu fyzikální chemie 
J. Heyrovského AV ČR v.v.i. a Nadačního fondu J. Heyrovského „NANOškola 
2023“, Cena rektora Univerzity Pardubice prof. Libora Čapka, PhD. (1. 
místo), Cena děkana Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice 
prof. Ing. Petra Němce, PhD. (1. místo). Více než 3 roky se ve svém volném 
čase, ale i na dlouhodobé stáži na katedře organické chemie Univerzity 
Palackého v Olomouci věnoval vědě, a tak vznikla jeho práce pod názvem 
„Syntéza nových selektivně-duálních inhibitorů cyklin dependentních 
kináz“.  
 

Šestnáct absolventů Univerzity 
třetího věku (U3V) zakončilo 
slavnostní promoci v polovině 
června dvouletý program 
celoživotního vzdělávání. Na 
závěrečném ceremoniálu, který se 
uskutečnil v budově radnice, 
nechyběli ani zástupci Bohumína, 
Rychvaldu a Dolní Lutyně a 
samozřejmě také příbuzní seniorů. 
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19. června se v nádvoří radnice konala tradiční veřejná dražba nalezených 
věcí. Po třech 
letech uskladnění 
byly na seznamu 
peněženky, brýle, 
šperky, kufry, 
spacáky, krosny, 
jízdní kola a řada 
dalších věcí. 
Kuriozitou byl 
například dávko-
vač bonbonů. I on 
v dražbě našel nového majitele, stejně jako 95 dalších položek., zůstalo jen 
pár kousků oblečení. Zbytek se prodal za celkovou částku 11 840 korun. 
Pokud jde o živé nálezy, v drtivé většině případů zastávají roli dočasných 
pečovatelů o zatoulaná či opuštěná zvířata městští strážníci,“ popsala 
vedoucí organizačního odboru radnice Miroslava Šmídová. Policisté už se v 
minulosti starali kromě psů a koček například o králíka, fretku, želvu, hada 
či netopýra. Úředníci z odboru životního prostředí se zase před pěti lety 
stali na týden chovateli sklípkanů poté, co pavouky někdo nechal položené 
v krabici na sedačce rychlíku končícího svou jízdu v Bohumíně. 
 

Členové komise pro výchovu a vzdělávání byli pozváni na 19. června 

ředitelem DDM Ondřejem Veselým přímo do Fontány. Seznámili se 

s pravidelnou činností zájmových 

kroužků, tradičními akcemi, letními 

tábory pobytovými i příměstskými, 

provozem turistické základ v Návsí i 

různými novinkami v činnosti domu dětí. 

Dále následovalo ohlédnutí za děním ve 

školství v uplynulém školním roce, za 

spoluprací DDM a bohumínských škol a výhled do školního roku 2023/24.  
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20. – 24. června se konal na 

náměstí ve Starém Bohumíně 

divadelní festival, jehož pestrý 

program v podání divadla ZUŠ 

Bohumín, našeho BOBANu i 

amatérských divadel přespolních 

dokladuje plakát. Děti potěšili 

Malující klauni Vláďa a Nicoleta ze 

spolku BART.  

Návštěvnost byla dobrá, hercům 

se dobře hrálo, publikum bylo 

spokojené. 
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23. června se jednání komise pro m. č. Skřečoň konalo jako výjezdní. Za 

účasti starosty města členové 

projeli na kolech místa, kde 

probíhají nebo byly dokončeny 

investiční akce města – 

zateplování bytových domů 

v ul. Mládežnické, kanalizace 

v ul. 1. máje, povrchové úpravy 

ul. Myslivecké, dokončená 

„Červená kolonie“, ulice Alberta Hahna a Karla Otta. Starosta informoval 

o licitacích nových bytů a pozemků pro výstavbu rodinných domů.  

 

Další ročník celo-

městské šachiády 

prokázal, že 

v Bohumíně šachy 

táhnou, že lákají ke 

hře děti od 

nejútlejšího věku. Ale 

musí se jim někdo 

věnovat. V našem 

městě tomu tak je, 

byla vytvořena síť 

zájmových kroužků 

na jednotlivých 

školách i v domě 

dětí, takže základna 

nadaných hráčů se úspěšně rozrostla a je z čeho vybírat. K připraveným 

stolům v Domě dětí a mládeže Fontána zasedly nejen školou povinné děti, 

ale i ty z mateřinek. Ukázaly, že už v takto raném věku jim to pořádně 
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pálí. Každá škola i školka vyslala na celoměstský přebor čtyři svá největší 

želízka v ohni. U bílých a černých figurek se tak postupně prostřídalo 56 

dětí. Mezi dívkami z mateřinek si nejlépe vedla Natalie Bielková ze Skřečoně, 

ve stejné věkové kategorii chlapců uspěl Daniel Sopuch z MŠ Tovární. 

Absolutním vítězem pak bylo družstvo z FIT školky. U školou povinných dětí 

se nejvíce dařilo Nele Jurgačové z Bezručovy školy a Mathyasi Jordanovi ze 

ZŠ ČSA. Jeho škola se stala zároveň absolutním vítězem v této kategorii. 

 

První na vodě a 

s klíčem v rukou 

bývají každoročně 

starostové Petr 

Vícha z Bohumína a 

Grzegorz Utracki 

z Krzyźanowic. 

Tentokrát se tento 

tradiční obřad Odemykání 

meandrů řeky Odry konal 

poblíž mostu do Polska ve 

Starém Bohumíně 24. června. 

Následovala sedmikilometrová 

zahajovací plavba meandry až 

za soutok Odry s Olší do 

Zabelkówa, které se mohli 

zúčastnit všichni vodáci, již 

dorazili s vlastními plavidly 

nebo si je zapůjčili v městské 

půjčovně.  



113 
 

Festival dechové hudby 24. června byl 

přehlídkou dechových orchestrů z 

Polska i Česka. Již 8. ročník festivalu 

dechové hudby organizovala obec 

Krzyzanowice (PL) a svou veřejnou 

soutěžní část měla v sále bohumínského 

kina. 

A ještě další akce se konaly v týž den:  

literární procházka Bohumínem 

s Petrem Ligockým a Skřečoňské dny u 

hasičárny ve Skřečoni. Obě si našly své 

spokojené účastníky.  

 

Dlouho očekávaná a 

odkládaná oprava Lidické 

ulice konečně začala.  

 

 

 
 
Mistrovství světa v show dance v Německu se 
pro bohumínský taneční soubor Radost & 
Impuls proměnil v medailové žně. Z městečka 
Riesa přivezli talentovaní sportovci celkem 
jedenáct finálových umístění a osm medailí. 
Bohumínský soubor si pro vrcholnou akci 
sezony připravil 18 choreografií. O interpretaci 
se postaralo 55 tanečníků od dětské po 
dospělou kategorii. Většinu vystoupení se 
podařilo přetavit v úspěch. Ten vůbec největší 
zaznamenalo v kategorii dospělých duo Pavla 
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Galočová a Radim Ksenič. Tři stříbrné kovy přidali do sbírky bohumínských 
tanečníků junioři. Druhé místo obsadila malá skupina, velká formace i duo 
Amálie Kováčiková a Stela Šnoblová. Nejlepší sólový výkon souboru 
předvedla Nela Bažová, která za něj získala v kategorii juniorů bronz. Spolu 
s Natálií Schullovou navíc získala medaili stejného kovu i ve dvojicích.  
O úspěch souboru se tvorbou choreografií přičinily Lenka Krčová a Barbora 
Walecká.  
 

25. června vystoupil v evangelickém kostele Roman Dragoun, artrockový 

zpěvák a klávesista (Progres2, 

Futurum, Stromboli, His 

Angels a další). Cílem 

koncertních akcí připra-

vovaných René Paciorkem  

ve spolupráci s pastorem Slez-

ské církve evangelické augsbur-

ského vyznání Romanem 

Brzezinou, je zpřístupnit kostel 

veřejnosti, rozvinout kulturní 

aktivity i na tomto místě a 

získat formou darů prostředky 

na opravu chrámu. Výnos z 

koncertu byl určen výhradně 

na opravu režného zdiva 

kostela a úhradu nákladů 

interpreta. 

 

Program komise kultury dne 27. června v salonu Maryška byl bohatý. Týkal 

se akcí připravovaných na druhé pololetí roku – busta TGM, historická 

korouhev a kříž s informační tabulí ve Starém Bohumíně, akce Oderbergu 

a Města Bohů, vánoční akce, co chystá K3, Osobnost roku, havarijní stav 
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stropu v záblatské sokolovně. Zajímavé byly informace o návštěvě z Izraele 

– rodina Brennerových přijela do města svých předků.  

 

Tři čtvrtiny nájemníků městských bytů v Bohumíně už podepsaly dohodu o 
nové výši 
nájmu. Moti-
vovala je na-
bídka na 
poskytnutí 
slevy. Radní v 
březnu 
schválili na-
výšení o 10  
korun za 
metr čtve-
reční s plat-
ností od letošního října. Pokud však lidé podepíší dohodu o úpravě 
nájemného do konce června, nový tarif pro ně začne platit až od ledna 
2024. 
 

 

K 30. červnu došlo k uzavření tří poboček České pošty Bohumíně a také 

podatelny Finančního úřadu ve Studentské ul.  
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Červenec - září  

Ze světa: 
 

 Ve věku 80 let zemřel 

22. srpna i u nás 

známý italský zpěvák 

Toto Cutugno. Jeho  

pohřbu se zúčastnilo 

mnoho známých  

osobností.  
 

 Řecko, Turecko, 

jihovýchod Bulharska 

a Makedonii zasáhla 

v prvním zářijovém 

týdnu bouře Daniel. 

Obrovské záplavy byly 

způsobeny 

přívalovými dešti, 

postiženy byly např. 

Athény nebo část Istanbulu. Hlášeno 

bylo 14 obětí, další lidé byli 

pohřešováni.  
 Brzy na to (8. 9.) došlo v noci 

k zemětřesení v Maroku. Obětí bylo 

přes 820 a více než 670 zraněných. 

Postižena byla horská oblast 

Vysokého Atlasu mezi Marrákešem a 
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Agádírem, poškozeny zejména budovy ve velkých městech. Marocký král 

vyslal na 

pomoc 

armádu. 

ČR 

vyjádřila 

soustrast a 

byla 

připravena 

pomoci 

materiálně i speciální jednotkou. V oblasti bylo asi 150 Čechů, někteří 

byli evakuováni z hotelů, nikdo nebyl zraněn.  
 Na konci září došlo v New Yorku k bleskovým záplavám. Kolabovala 

doprava, evakuovány byly školy, obchody zaplaveny, škody také v ZOO. 

Bylo zjištěno, že tamější kanalizace neodpovídá takovému množství 

vody.  
 Slovenské mimořádné volby, které se konaly 30. září, provázely i 

mimořádné události, jako např. úmrtí přímo ve volební místnosti, účast 

na volbách zdržel prezidentce Z. Čaputové podezřelý batoh, vyměněni 

museli být opilí členové volební komise, premiér přišel volit bez průkazu 

totožnosti apod. Účast byla nejvyšší od roku 2002, a to 68,51 %. 

Zvítězilo hnutí SMER-SD Roberta Fica s 22,94 

% hlasů, druhé bylo Progresívní Slovensko Michala  

Šimečky se  17,96 % a třetí formace Hlas-

sociální demokracie (Hlas-SD) někdejšího Ficova 

spolustraníka Petera Pellegriniho, která obdržela 

14,7 % hlasů. Takřka 59 tisíc Slováků hlasovalo 

v zahraničí. Členové vlády ČR přáli rychlé 

sestavení vlády a prozápadní směřování, projevili 

očekávání pokračování nadstandardní úzké spolupráce. R. Ficovi 
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k vítězství poblahopřál i náš někdejší prezident Václav Klaus.  Ve 

slovenské vládě bude 7 formací. Podle prezidentky bude mít největší 

odpovědnost za další vývoj Slovenska. 
 

Česká republika 
 

• Prezident Ukrajiny Volody-

myr Zelenskyj přiletěl do Prahy 

a za mimořádných bezpeč-

nostních opatření zde pobyl dva 

dny, 6. a 7. července. Zúčastnil 

se jednání s prezidentem P. 

Pavlem, s premiérem P. Fialou 

i šéfy obou komor parlamentu, 

Markétou Pekarovou Adamovou a Milošem Vystrčilem. Také položil 

květiny u památníku 17. listopadu 1989 na Národní třídě.  

 

• V Paříži zemřel 11. července 

ve věku 94 let český spisovatel 

Milan Kundera, jehož dílo bylo 

zařazeno do světové literatury. 

Vyjádřil přání být pohřben 

v rodném Brně.  

 

• V polovině července udeřila 

v ČR vlna veder. Ačkoli např. 

v Krkonoších bylo jen 17°C, 

v jiných oblastech přesahovaly teploty 35°C, někde se vyšvihly i na 

38°C. Mimo lidi trpěla i zvířata, horkem se deformovaly kolejnice.  
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• Pohřbu hudebníka a 

dlouholetého člena 

skupiny Elán Vaša 

Patejdla (+ 68), který 

zemřel 19. 8. na 

rakovinu slinivky, se 

v Praze zúčastnilo 

množství významných 

a slavných osobností. 

 

 

• 22. srpna vpodvečer se jižní Moravou přehnala silná bouře - supercela. 

Hasiči Jihomoravského kraje vyjížděli k celkem 65 událostem, zejména 

k popadaným stromům, větrná smršť, která bouři provázela, poničila 

ale i několik střech, a dokonce zastavila vlaky na trati z Brna do Chrlic. 

Nejvíce bylo postiženo Brno a Jihlavsko. U nás v Bohumíně byla také 

bouřka se silným lijákem.   

 

• Veřejnoprávní 

televize vysílala 

31. srpna naro-

zeninový den, ČT 

Art a Déčko 

slavily své 10. 

výročí.  

 

 

• Cena benzínu v ČR překonala hranici 40,- Kč/l.                                                                                                        
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Moravskoslezský kraj 
 

 Jubilejní 20. ročník festivalu Colours of Ostrava – z trochu jiného úhlu. 

Konal se tradičně v areálu Dolních Vítkovic od 19. do 22. července a 

zaznamenal jednu revoluční změnu – platby takřka výhradně bankovní 

kartou. Cílem byla zrychlená a pohodlnější obsluha. 

 

 

 Letní festival Divadelní 

hvězdy nad Ostravou se 

konal v amfiteátru na 

Landeku ve dnech 20. 

až 24. srpna. I pro nás, 

diváky z Bohumína, 

docela blízko. 

 

 

  

 

 Biskupem ostravsko-opavské diecéze se  

       stal Martin David (53 let).  

 

 

 

 

 

 Škody způsobily na konci srpna v MSK a na Olomoucku bouřky 

s přívalovými dešti a kroupami a vyžádaly si mnoho výjezdů hasičů.  
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Červenec  
 
Městští radní jednali i o prázdninách. 
Sešli se 10. července, aby probrali 
tradičně pestrou škálu materiálů 
připravených napříč všemi odbory 
městského úřadu. Připravovaly se 
projekty např. na výstavbu kruhového 
objezdu u evangelického kostela, 
rekonstrukce interiéru smuteční 
obřadní síně ve Starém Bohumíně za 
asi 10 milionů, cyklostezky v Nové Vsi 
za 7 milionů.  
 
 
 
 
 
Dalším krokem k bezbariérovosti by mělo být vybudování zdvihací plošiny 
u domu č. 1073 ve Štefánikově ulici a výstavba nájezdové rampy 
v Nerudově ulici 1157. Odbor správy domů navrhl postup při výměně 
měřidel topných těles a vodoměrů s možností dálkového odečtu, jak 
nařizuje zákon. Tato akce má trvat pět let a bude město stát více než 32 
milionů. Další 3 miliony radní odsouhlasili na zakoupení nového projektoru 
pro kino K3.  
 

Městská knihovna již zorganizovala tři rodinné poznávací hry v terénu a 
připravují se další, vznikla také mobilní aplikace, v níž jsou základní 
informace o Novém Bohumíně a postupně o každé městské části, zábavné 
úkoly a další interaktivní prvky. Jako součást programu byla vydána 
desková hra pro menší děti „Moje měst“, kterou obdrželi bohumínští 
prvňáčci a která je v prodeji v radničním infocentru.  
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Bohumínská sportovní hala od 1. do 9. července hostila šestý ročník 
mezinárodního šachového festivalu »Open Bohumín«. Otevřeného turnaje 
se mohl zúčastnit každý zapálený 
hráč, a tak se u jedné šachovnice 
potkávaly školou povinné děti se 
špičkovými zahraničními esy. 
Turnaj zahájil starosta Petr 
Vícha, který je sám výborný 
šachista. Padl účastnický rekord, 
soutěžilo 235 hráčů z osmi zemí. 
Mezi nimi bylo dvaatřicet 
titulovaných hráčů a dva 
mezinárodní velmistři. Otevřený 
turnaj se hrál ve třech skupinách 
na devět kol, účastníci absolvovali pouze jedno denně. O celkovém vítězi 
nakonec rozhodly pomocné body a stal se jím velmistr Akash Ganesan (26) 
z Indie, držitel rekordu coby nejmladší národní šachový šampion, který svůj 
první titul získal ve věku 16 let.  
 
Na místě epidemického 
hřbitova, místa odpočinku 
desítek obětí epidemie 
cholery (1831) a později i 
tyfu (1846), poblíž 
vodojemu ve Starém 
Bohumíně stojí kaple Andělů 
strážných z roku 1831.  
Spolek Maryška s podporou skupiny Přátel bohumínské historie provedl 
v roce 2004 rozsáhlou opravu kulturní památky a upravil její okolí. Na 

obnovu tehdy finančně přispěla Nadace Via a město. Nedaleko kaple byl 
vztyčen dřevěný kříž a kaplička se od rekonstrukce před bezmála dvaceti 
lety stala oblíbeným místem zastávek návštěv.  
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Do obnovy symbolu se letos pustili 
členové a přátelé spolku Maryška, 
akci finančně podpořilo město. 
Původní dřevěný kříž byl nahrazen 
novým, jehož autory se stali řezbář 
Petr Ožana z Rychvaldu a kovář 
Tomáš Szwanczara, který jej 
ukotvil. Čtyřmetrový kříž je 
z dubového dřeva, čili masivní, 
těžký a snad i odolný vůči 
povětrnostním vlivům.  
 
 
Středa 12. července byla ve znamení Slezského rynku a Velkého letního 
antikvariátu. Stánky pro obě prodejní akce vyrostly na náměstí TGM před 
radnicí a pulty se prohýbaly pod tíhou pestrého sortimentu zboží. V nabídce 
byla strava pro tělo i ducha. Od voňavého 
pečiva, klobásek, sýrů nebo uzenin, přes 
květiny a zeleninu až po knihy a časopisy. Těch 
městská knihovna dopravila přes dva a půl 
tisíce a byly k mání za pár korun, nejčastěji za 
5. Aby mohl být fond bohumínské knihovny 
průběžně obměňován, musí se čas od času něco 
málo z celkového množství asi 75 tisíc titulů, 
tedy knih, časopisů či her, vyřadit. Do nákupu 
nových klasických, digitalizovaných i 
namluvených knih K3 každoročně vkládá přes 
devět set tisíc. Než vyřazené publikace 
skartovat a odvézt do sběru, je jistě lepší 

nabídnout je veřejnosti prostřednictvím až tří antikvariátů ročně. Na tom  
posledním prázdninovém byl největší zájem o knížky pro děti, ale i o další 
tituly napříč žánry. Podařilo se udat 1 250 publikací za přibližně třináct 
tisíc. Prostředky poslouží na dětské aktivity v knihovně.  
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Za extrémních podmínek, 
za teploty nad 30°C, 
proběhl pátý Memoriál 
Lukáše Blahovce 
v požárním útoku v sobotu 
15. července na fotbalovém 
hřišti v Záblatí. Akci 
pořádal místní sbor 
dobrovolných hasičů. 
Zúčastnilo se jej sedm 
týmů, mezi muži předvedl 
požární útok nejrychleji kolektiv hasičů z Vrbice (čas 15:63), druhou příčku 
obsadil SDH Šunychl, domácí Záblatí bylo třetí. Vrbice slavila prvenství také 
v ženské kategorii časem 18:68. Reprezentanti SDH Šunychl pak stihli i 
vlastní odpolední Hasičská letní slavnost.   
 
Na jiném místě v Bohumíně se týž den odehrávalo Rodinné odpoledne u 
pěchotního srubu. Celé rodiny se vypravily »Na skok k hraničářům«.  
Děti čekalo plazení a zdolávání různých překážek, střelba ze vzduchovky, 
šifrování a další úlohy. Zájemci se mohli projet vojenskou technikou nebo 
navštívit Šedou vilu, pěchotní srub MO-S4 známý jako bunkr u 
transformátoru. Akci společně pořádaly Klub vojenské historie Bohumín, 
městská agentura K3 a spolek Vojenská technika Ironclad. 



125 
 

V sobotu 22. července se 
Skřečoní linula známá 
vůně – smažily se 
bramboráky. A to ve 
velkém. Agentura K3 s 
místním SDH pořádaly 
druhý ročník 
gastronomického festivalu 
zaměřeného na 
bramborovou dobrotu. 
Chybět na něm nemohla 
pochopitelně ani muzika. 
Na pódiu se ve dvou 
blocích představila 
bohumínská kapela Field, 
pauzu vyplnilo představení rychvaldského kouzelníka Denise Vicherka. 
Večerním lákadlem pak byla brněnská legenda, skupina Kamelot s 
Romanem Horkým. Do druhého ročníku bramborákové soutěže se zapojilo 

deset družstev a 
každé se snažilo 
zaujmout strávníky 
nějakou specialitou. 
A tak se servírovaly 
placky se slaninou, se 
zelím nebo i na 
sladko s povidly. 
Jeden z týmů se pak 
obešel bez oleje a 

připravoval 

bramboráky nasucho »na blaše«. O vítězi rozhodovali sami návštěvníci, 
kterých do Skřečoně dorazily bezmála tři tisícovky. Jejich chuťovým 
pohárkům nejvíce lahodily placky ryze mužského tria Poctivý bramborák. 
Druhé místo obsadil PZKO Skřečoň a třetí radniční tým Kopretiny.  
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Čas od času je třeba zaznamenat zprávu nejsmutnější. 
 
18. července náhle zemřela jedna z bezesporu nejvýznamnějších 
zaměstnankyň bohumínské radnice Ing. Jitka Ptošková, dlouholetá vedoucí 
odboru rozvoje a investic. V Oku č. 14/2023 vyšel nekrolog, jehož autorem 
byl starosta města, a pro jeho výstižnost je zde uveden v plném znění.  
 
 

Novodobé investice nesou její otisk 
 
 

Jitka Ptošková nastoupila po ukončených 
studiích se skupinou několika dalších absolventů 
na městský úřad v Bohumíně v září 1991. 
Pamatuji si na to, jako by to bylo dnes, protože 
jsem sám byl na radnici od května toho roku 
nováčkem na finančním odboru. Jitce bylo při 
nástupu třiadvacet let. 

 
Po několika letech poctivé a cílevědomé 

práce jsme si ji vybrali na pozici vedoucí odboru 
rozvoje a investic. Protože byla velmi schopná, 
postupně jsme jí k investicím přidávali další agendy. 
Dotace, územní plán, památkovou péči, strategický 
rozvoj. Byla odbornicí na veřejné zakázky, všichni se 
k ní chodili radit. 

 
Přibývalo práce, administrativy, ale přes 

náročnost zůstala bohumínské radnici věrná přes 
třicet let a výsledky můžeme vidět v celém městě, v 
každé městské části, doslova na každém kroku. 
Všechny novodobé investice nesou Jitčin otisk, za všemi stojí kus jejího života. 

 
Na radnici byla velmi uznávanou osobností, věcná, s obrovským tahem na branku a 

ještě větším přehledem. Vycházela vstříc kolegům a spolupráce s ní si každý vážil. Na radnici 
byla mezi lidmi oblíbená, nikdy nezkazila žádnou legraci a s řadou z nich trávila i svůj volný 
čas. 

 
V úterý 18. července náhle, pro všechny z nás naprosto nečekaně a se zdrcujícím 

dopadem, dotlouklo její srdce. Člověk ale neumírá ve chvíli, když se mu zastaví srdce. Zemře, 
když se na něj zapomene. Na Jitku nelze zapomenout. Zůstane v srdcích těch, kteří ji milovali, 
přátelili se s ní, učili se od ní. Když půjdeme na procházku městem, ještě po mnoho let si 
řekneme – to postavila Jitka.  

 
 

Petr VÍCHA, starosta 
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Před dvaceti lety, 23. července 2003, 
založilo městské zastupitelstvo společnost s 
ručením omezeným Bospor, která se měla 
starat o provoz budovaného aquacentra. 
Pod její správu připadl i již existující zimní 
stadion a Hobbypark s několika dětskými 
prvky. Za dvě desetiletí se však díky 
rozvoji města a budování stále nových 
sportovních zařízení a atrakcí působnost 
Bosporu rozrostla na celkem patnáct 
středisek. 
 

Jak to vlastně probíhalo? 

Jak šel čas... 
1978 otevření zimního stadionu 
2000 zastřešení zimního stadionu 
2003 založení společnosti Bospor 
2005 otevření aquacentra               
2006 otevření Penzionu ve věži 
2010 otevření dopravního hřiště 
2012 otevření adventure golfu         
2013 přestavba škvárového fotbalového   
         hřiště na travnaté 
2013 otevření relax zóny za tenisovými 
         kurty 
2014 otevření Mauglího stezky 
2014 otevření sportovní haly 
2016 otevření zvířecí farmy 
2020 otevření labyrintu u relax zóny 
2021 nákup a rekonstrukce tenisových kurtů  
         za parkem 
2022 převzetí areálu Faja v   
         Revoluční ulici  
2023 zprovoznění areálu Věcha 
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Do inovace městských 
dětských koutků se radnice 
pustila už před prázdninami. 
U Kališova jezera přibyl 
nerezový kolotoč za více než 
140 tisíc, stejný najdou děti 
také v Záblatí u fotbalového 
hřiště, k němu ještě přibyla  
trojhoupačka s dopadovou 
plochou za celkem 330 tisíc. 
Ve vnitrobloku mezi 
Nerudovou, Mírovou a 
Šunychelskou ulicí město 
nechalo opravit zkroucenou 
pryžovou dlažbu a nevyužitý 
prostor doplnit dalším 
kolotočem, celkem za 240 
tisíc.  
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Správa silnic Moravskoslezského kraje rozjela už v měsíci květnu 
rekonstrukci Lidické ulice, jež měla skončit v říjnu. Projekčně nevhodné 
řešení opěrných zdí u potoka však vyžadovalo změnu, a tak se změnil i 
harmonogram prací. Rekonstrukce Lidické nabrala měsíční skluz. Náprava 
havarijního stavu komu-
nikace její kompletní 
přestavbou za 31 
milionů si vyžádala nejen 
částečnou, ale úplnou 
uzavírku provozu. 
Stavbaři přidali i noční 
směny, aby skluz alespoň 
částečně zmírnili.   

 

Bohumín se může pyšnit některými unikáty  
Savo, tradiční čisticí a dezinfekční prostředek, který se zrodil v Bohumíně, 
existuje už padesát let. Za půl století si získal pověst spolehlivého a účinného 
pomocníka v domácnosti. Savo si dodnes drží postavení jedničky na českém 
trhu v kategorii dezinfekčních prostředků pro domácnost. První láhev Sava 
vyrobila v roce 1973 tehdejší bohumínská Lachema. Název obsažený ve 
slovním spojení »SAnace VOdy« přesně definoval použití produktu. Tento 

jedinečný roztok chlornanu sodného se tou 
dobou ještě stáčel do skleněných lahví a 
ručně se na něj lepily etikety. Savo se stalo 
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na tuzemském trhu okamžitým hitem. V 90. letech a na přelomu tisíciletí 
se Savu dařilo, vznikaly nové výrobky, ale pak nastal zlom a Bochemii 
ekonomická situace donutila některé své značky prodat. Původní Savo se 
zde však vyrábí nadále.  

 
29. července na hřišti 
ve Vrbici proběhla 
tradiční hasičská 
soutěž O pohár 
městské rady – 6. kolo 
moravskoslezské ligy 
v požárním útoku. Byl 
to její už 21. ročník. 
Závod si nenechalo ujít 
šestadvacet mužských, 
patnáct ženských a šest veteránských týmů z celé severní Moravy. Vrbická 
trať je mezi soutěžícími velmi oblíbená, protože má bezpečný, vydlážděný 
start se základnou. Druhým nejrychlejším časem v moravskoslezské lize za 
posledních dvacet let vyhráli hasiči z Prchalova, kteří dokázali sestřelit oba 
terče proudy vody za 13,503 vteřiny. Vrbičtí muži obsadili dvanácté místo, 
ženy třinácté a jejich kolegyně ze Starého Bohumína byly desáté. 
 
Co rada města schválila, 
může už sloužit občanům. 
Nejen vozíčkářům, ale i 
rodičům s dětmi v kočár-
ku nebo těm, kteří se 
pohybují za pomoci holí. 
Fotografie zachycují nový 
bezbariérový přístup 
k domu č. 1157  
v Nerudově ulici, rampu vybudovanou spolu s chodníkem za 720 tisíc.   
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Budovalo se i na jiných místech  
 

Po přibližně patnácti letech bylo 
nutné opravit fontánu před 
někdejším hotelovým domem 
zvaném Slunečnice. Poškozené 
části vodního prvku musely být 
nahrazeny barevně odlišným 
materiálem, a tak vznikl jakýsi 
„ciferník“.  

 
Polští vodohospodáři oznámili 26. července mimořádnou událost. 
Zaznamenali na hladině Odry v blízkosti státní hranice desítky mrtvých 
ryb, které prokazatelně uhynuly už v Česku a do Polska je odnesl proud. 
České kompetentní 
orgány nakonec vy-
loučily cizí zavinění i 
otravu. Zhruba tuně 
citlivějších ryb se 
staly osudnými 
prudké lijáky, 
následné ochlazení a 
tím způsobený 
nedostatek kyslíku v 
řece.  
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Oddíl kulturistiky Faja Bohumín a klub Powerlifting Raspberry uspořádaly 
29. července své tradiční silové soutěže společně. V Raspberry posilovně ve 
Štefánikově ulici se tak uskutečnil 11. ročník Memoriálu Michala Sdukose v 
benchpressu a 8. ročník soutěže v mrtvém tahu Bohumínský gigant.  

V benchpressu v kategorii mužů zvítězil Roman Hubený ze Skřečoně se 140 
kg, když na relativ porazil Roberta Kolenu z domácího oddílu, který zdolal 
147,5 kg. Třetí byl Bohumíňák Jakub Lindovský. V kategorii veteránů nad 
40 let byl první Petr Ostruzska se 160 kg z domácího oddílu, před Petrem 
Skupníkem, který zdolal 130 kg. Třetí místo obsadil Miroslav Kolek, když 
pokořil činku o váze 125 kg. Oba z oddílu Faja Bohumín. V mrtvém tahu 
s ohledem na váhu a věk mezi muži zvítězil Martin Studnička (235 kg), 
druhý byl Jakub Lindovský (120 kg) a třetí Radek Charuza (120 kg). 
Veteránskou kategorii ovládl Hynek Stružka (160 kg) před Josefem Cichým 
(110 kg) a Vilémem Žákem (100 kg). 
Jana Studničková zdolala 105 kg. 
Odměnou jim byly medaile a pěkné ceny. 
 

Srpen  
Závodníci v dálkovém plavání se sešli na 

břehu Kališova jezera v neděli 20. srpna. 

Bylo jich celkem 21 a pořadatelský 
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Plavecký klub Bohumín pro ně připravil pro třetí ročník KalichCupu dvě 

trati - 1,9 a 3,8 km. 

Na kratší trati Hobby 

byli ve svých katego-

riích nejrychlejší Anna 

Kohanová, Libuše Tra-

chová, Adam Bártl a 

Šimon Vícha, na trati 

o délce 3,8 km Petr 

Cívela a Andrea 

Czerná, která byla absolutně nejrychlejší, trať zdolala za 53 minuty.  

 

Město začalo pečovat o nedávno převzatý areál na Faji tím, že zlepšilo 
přístup do něj a neudržované nádvoří nechalo přebudovat na prostranné a 
přehledné parkoviště, které by mělo sloužit nejen pracovníkům a hostům 
ubytovacího zařízení nebo vyučujícím a žákům střední školy, která zde má 
stále některé odborné učebny, ale zejména rodičům dětí navštěvujících 
tréninky souboru Radost&Impuls a sportovního klubu JUDO Bohumín. Na 
projektech dalších úprav se pracuje.    

 

Vláda v rámci tzv. konsolidačního balíčku, jenž má za úkol zpomalit 

zadlužování státu a poněkud vyspravit rozpočet, plánuje pro příští rok 

zvýšení základní sazby daně z nemovitostí (pozemků či staveb). Město 
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Bohumín se odmítlo přidat k vládě a jako některá jiná města zvýšit 

koeficient daně z nemovitosti, ostatně neučinilo tak už 12 let. Starosta Petr 

Vícha v médiích vysvětloval tento postoj tak, že město nechce z kapes 

občanů vytahovat další peníze. Pokud by byl návrh schválen, město by 

vybralo k dosavadním 32 milionům teoreticky dalších 11 milionů, ovšem 

v rozpočtu města by se neuplatnily, neboť stát by si vybranou částku 

ponechal prostřednictvím krácení v rámci rozpočtového určení daní.    
 

Na sobotu 5. srpna se těšili všichni 

fandové starých motorových 

vozidel. Na dopravním hřišti v 

Hobbyparku si dali dostaveníčko 

majitelé jednostopých i dvou-

stopých historických vozidel. 

Tento sraz jako memoriál Jiřího 

Vaňka opět pořádal Veteran Car 

Club Ostrava s bohumínskou 

agenturou K3. V soutěži elegance 

porota posuzovala nejen samotné 

veterány, ale i vizáž posádky. Přihlížela k ročníku výroby auta či motocyklu 

i k charakteru vozidla. Se 

zaměřením akce ladil i 

program na pódiu: módní 

přehlídka plavek z 20. a 

pokrývek hlavy z 50. let 

minulého století, kterou 

předvedly dámy z 

brněnského Kloboukového 

klubu. Kulisu dotvořila 

stylová hudba v podání kapely AV Blues&Swing. Počasí sice nepřálo, ale i 

tak letošní ročník zhlédla asi tisícovka návštěvníků.  
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O týden později – 12. srpna - Bohumíňáci zamířili do Hobbyparku znovu. 

Konaly se zde totiž Pivní slavnosti. 

Lákadlem na nich byly samozřejmě desítky 

druhů piv malých i velkých pivovarů, ale 

návštěvníci se chtěli také bavit, např. 

obvyklými tematickými soutěžemi. Na 

pódiu se představily kapely Superfox, 

Rockomotiva, Orchidea, Ahard, Keks a 

ostravský Limetal.  

Teploty byly tropické, do 

stinného Hobbyparku zamířily 

čtyři tisícovky návštěvníků 

včetně těch nejmenších, pro které si pořádající agentura K3  připravila 

tradiční stánky, malování na 

obličej, nástřik tetování, 

výrobu placek, skákací hrady, 

trampolíny a další atrakce. 

Letošní novinkou byl obří 

nafukovací terč nebo rodeo na 

elektrickém býkovi, jenž sice 

už při jedné z prvních jízd 

přišel o rohy, ale jezdce se pak 

snažil vyhodit ze sedla i tak. 
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Takzvaná Netopýří noc začala 25. srpna 

ve 20 hodin v letním kině a zahrnula 

odchyt netopýrů do sítě, dětskou dílničku 

i projekci dokumentů o netopýřím životě. 

Průvodci byli zoologové, manželé Hulvovi, 

partnery akce Česon a Orcus Bohumín. 

 

Na srpnovém zasedání 25. srpna rada 
města schválila uzavření smlouvy na 
rekonstrukci horního patra v Nerudově 
ulici 1040 na dvě třídy pro MŠ, vytvoří 
se tak rezervní kapacity pro děti 
z přicházejících silnějších ročníků. Byly 
vyhodnoceny licitace bytů za první 
pololetí. Proběhlo 196 
licitací, pouhých pět 
bytů nenašlo majitele, 
proto půjdou do nabídky 
v dalším kole. Za 
posledního půl roku 
nabízejí zájemci v 
průměru přes 113 
korun za metr čtvereční, 
licitace navštěvuje 
zhruba pět účastníků. Na základě návrhu konkursní komise byla ředitelkou 
ZŠ v Pudlově jmenována Iva Heiduková, která už školu několik let na 
základě pověření vedla.  
 
V neposlední řadě je třeba zmínit, že rada města schválila městskou kroniku 

– zápis za loňský rok.  
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Českem se v noci na neděli 27. srpna přehnaly extrémní bouřky, které byly 
podle meteorologů v 
mnoha ohledech 
výjimečné. Nadšení z 
nich byli například 
lovci blesků, ovšem 
jako jediní. Jinak 
extrémní počasí 
způsobilo hlavně škody. 
Jen na severu Moravy 
řešili profesionální i 
dobrovolní hasiči 
během noci více než 200 událostí. Ke škodám došlo i v Bohumíně.  
 
Pro své farníky, ale i pro širokou veřejnost 

organizuje SCEAV ve svém kostele ve 

Štefánikově ulici hodnotné koncerty. 

Jeden z nich se odehrál 30. srpna a 

vystoupil na něm Luboš Pospíšil. Vstupné 

bylo dobrovolné a poslouží pro dobré 

účely, financování dalších rekonstrukčních 

prací v kostele.   

 

Prázdniny se chýlí ke konci a s nimi letní 
aktivity školáků. K nim patří zejména 
tábory – ty pobytové i tzv. příměstské, 
kam děti docházejí jen na program se 
zajištěnou stravou, ale noci tráví doma u rodičů. Takových táborů se ve 
městech v posledních letech organizuje stále více, mají zelenou, což vítají 
děti, hlavně ty mladší, rodiče, neboť mají o děti a jejich program postaráno 
v době, kdy nemohou čerpat dovolenou a těžce zajišťují hlídání, mají jistotu, 
že děti tráví volný prázdninový čas smysluplně, mohou si najít třeba nové 
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koníčky, v nichž pak mohou pokračovat i během školního roku, a konečně 
různé subjekty, agentury, sportovní kluby, spolky a organizace různého 
zaměření rozšiřují portfolio svých aktivit, 
což pro ně může mít mimo získání nových 
adeptů své činnosti i finanční efekt. Díky 
projektu Společně pro Bohumínsko, který 
potrvá až do roku 2026, se do pořádání 
táborů mohly pustit další spolky. Prostředky 
na zaplacení vedoucích jim totiž pomůže 
pokrýt evropská dotace. 
Tak např. městská společnost Bospor 

pořádala příměstské tábory už počtvrté a 

ten sportovní zavedl během předposledního 

prázdninového týdne školáky na řadu atraktivních míst: na lezeckou stěnu, 

ke koním, k vodě i na atletický ovál.  

Příměstské tábory různého zaměření mají 

v nabídce např. DDM Fontána knihovna K3, tradiční pobytové tábory (8 – 

12denní) pořádají sportovní kluby, jako např. JUDO Bohumín 10denní 

výcvikový tábor ve Vrbně pod Pradědem – Železné. 
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Se začátkem prázdnin zahájila letošní sezónu půjčovna lodí ve Vrbici. 
Návštěvníkům nabízí svezení po hladině jezera ve šlapadle nebo loďce. Za 
příznivého počasí bude v provozu až do konce září. Ve zkušebním režimu 
fungovala už na 
podzim 2021, 
běžný provoz 
zahájila loni v létě 
a zaznamenala 
451 výpůjček. 
Město v 
uplynulých letech 
do lokality u 
jezera výrazně 
zainvestovalo, součástí rekreačního areálu je i plavecké molo, cykloboxy, 
lavičky, gril, převlékárna či mobilní toaleta. K dispozici je 5 čtyřmístných 
šlapadel a 5 tří- až pětimístných pramic za 180 – 280 korun/hod.. 
 

Letní období je rovněž obdobím oprav a rekonstrukcí 
Přestavba autobusového stanoviště navazuje na proměnu přednádražního 
prostoru na moderní dopravní 
terminál, který začal sloužit 
na konci roku 2021. 

Zmenšeny byly plochy vyhrazené 
autobusům, vzniklo 19 nových parkovacích 
míst, na ulici 9. května nová autobusová 
zastávka se zálivem a přechod u 
supermarketu s bezpečnostním ostrůvkem. 
Další novinkou je sto padesát metrů dlouhá 
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a tři metry široká stezka pro pěší a cyklisty v ulici 9. května. Cyklisté se po 
nové stezce dostanou k maloobchodnímu parku u Kauflandu.   
Nové parkoviště se budovalo poblíž ulice Petra Cingra, na různých místech 
v Bohumíně a jeho městských částech nové chodníky nebo se opravují ty 
starší.  
 

 
Je pochopitelné, že v prázdninovém období bývá stavební ruch ve školních 
budovách, mateřinkách nebo na školních hřištích, do jejichž inovace 
Bohumín letos 
investuje více než 
deset milionů. 
Kompletní 
rekonstrukce 
elektrorozvodů a 
stropních 
podhledů se 
dočká mateřinka 
v Rafinérském 
lesík, v Čáslavské ulici se mění oplocení včetně elektrické brány za půl 
milionu, školka v Tovární ulici bude mít zase hezčí zahradu se zpevněnými 
plochami a herními prvky. Opravy podlah, krytů topení, nové obložení stěn 
– to jsou zlepšení, která se týkají školních tělocvičen ve Skřečoni a Záblatí, 
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Bezručova bude mít nové sociální zařízení a v Pudlově došlo k výměně dveří 
u obou hlavních vstupů.  
 

 
 
 
 
 
 
 

Zajímavé značení se objevilo v nově budovaných 
lokalitách, např. v okolí ulice Petra Cingra.  
 
 
Během léta přišla nepříjemná 
zpráva, že kvůli úspornému balíčku 
vláda uvažuje o zastavení stavby 
protipovodňové hráze v Pudlově, při 
čemž Povodí Odry zahájilo první 
etapu výstavby ochranného valu loni 
na podzim z vlastních zdrojů, aby 
nepropadlo stavební povolení. Na 
pokračování projektu mělo 
přislíbenu dotaci Ministerstva zemědělství, to však v nové situaci nedokázalo 
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garantovat poskytnutí finančních prostředků na probíhající akci za 400 
milionů. Vláda přitom proklamovala, že investic se škrty nedotknou. Pudlov 
je poslední bohumínskou městskou částí, která na protipovodňovou hráz 
čeká. Příprava této složité stavby trvala 10 let a jednání byla nesmírně 
složitá. Stavba téměř tříkilometrové a až čtyři metry vysoké pudlovské 
hráze zatím pokračuje.  
Povodí a město s napětím sledují, jak se k jejímu financování postaví stát. 

 
 
 
 
 
Hodně se stavělo, ale Bohumínská 
městská nemocnice bourala. Z jejího 
areálu postupně mizí staré, vysloužilé 
a nedůstojné objekty, aby uvolnily 
místo nové výstavbě a dalšímu rozvoji 

nemocnice. 
Těžká technika se už vypořádala s 
bývalou kotelnou, další demolice 
budou následovat.  
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Nejdříve Prefa, potom Prefizol, od roku 1998 Rockwool. Původní provoz 
zrušil a nahradil jej výrobní linkou na izolační desky z kamenné vlny. 
Společnost zaměstnávající více než 250 lidí oslavuje tedy už 25 let působení 
ve Skřečoni. Její výrobky jsou součástí takových staveb, jako je např. 
Eiffelova věž, newyorský Empire State Building nebo nejvyšší mrakodrap v 
Evropě The Shard v Londýně, v Česku se pak kamenná vlna Rockwool stala 
mimo jiné součástí Sazka Arény Praha, Letiště Václava Havla, automobilky  
Hyundai v Nošovicích nebo nedávno dokončeného logistického centra 
Sportisima v Hrušově či právě budované inteligentní budovy Organica v 
Ostravě. Z bohumínského závodu se díky výrobním změnám a rozsáhlým 
investicím stalo v průběhu let evropské centrum pro výrobu technických 
izolací oceněné interním 
titulem »Továrna roku 
2022«. Je světovým 
lídrem ve výrobě 
produktů z kamenné 
vlny, izolací řeší 
energetickou účinnost, 
akustiku a požární 
bezpečnost budov. 
 
Sportovci se činili a dosahovali cenných výsledků. Tak např. bohumínská 

škola bojových umění 

Honorra nezahálí. Její 

bijci, kteří se věnují 

převážně boxu a od 

loňska také 

sportovnímu šermu 

nožem, se zúčastnili 

významných turnajů. 

Honorra společně          

s X-Fight Clubem Ostrava a pod záštitou Short Blade Association 
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uspořádala svůj první mezinárodní turnaj v šermu nožem »Ostravskou 

čepel«. Sjela se na něj evropská špička. Za pořádající klub se ho zúčastnil 

zakladatel školy Martin Král. Bojovníci objíždějí turnaje a sbírají zkušenosti, 

našli si však čas také na charitativní akci pro sedmiletou postiženou Natálku.  
 

Mistrovství Evropy v silovém trojboji masters federace EPF se letos konalo 
na domácí půdě, ve dnech 5. až 9. července v Plzni za účasti 168  
závodníků, z toho šestnáct českých reprezentantů. Martin Turek z Oddílu 
silového trojboje TJ Viktorie Bohumín soutěžil v kategorii M2 (50-60let) 
do 83 kilogramů. Ve dřepu pokořil 232,5 kg (malá bronzová medaile), 
v benchpressu 182,5 
kg (malá stříbrná 
medaile) a v pozvedu 
195 kg. Celkových 
610 kg jej vyneslo na 
šesté místo mezi 
soupeři z Německa, 
Dánska, Finska, 
Norska a Švédska. 
 

Fotbalový Bospor učinil před podzimní sezónou výrazné změny. Odešli 
někteří zkušení hráči, mužstvo se výrazně omladilo, z Karviné dorazila 
parta sotva dvacetiletých borců, 
nejvíc pozornosti na sebe poutá 
hbitý ukrajinský obránce 
Maksim Marič. Došlo i na 
exotické posílení, Hlučín poslal 
do Bohumína rozehrát 
ofenzivního záložníka Oumara 
Tourého z Pobřeží slonoviny, na 
testech je v Bosporu i jeho 
krajan, útočník N'Sikan Ludel 
Kouadio. Asi bude chvíli trvat, než tým reálně ukáže svou skutečnou kvalitu. 
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Z černé kroniky  
Kriminalisté koncem srpna obvinili dva muže (32, 36) z krádeží loupáním 
a poškození cizí věci. Specializovali se na vykrádání obchodů a restaurací 
v Bohumíně a Orlové. Začátkem srpna se násilně nabourali do prodejny 
potravin v Bohumíně a ukradli tady větší množství cigaret. O týden později 
se jim podařilo vniknout do hospody v Orlové. Kromě cigaret přibrali i 
alkohol, sladkosti a odložený mobil. Když se ovšem na konci prázdnin 
vloupali do další bohumínské prodejny, policie je zadržela přímo při činu. 
Nakradli zboží za 160 tisíc a škodu za dalších 50 tisíc způsobili při vnikání 
do objektů. 

 
Září  
V první zářijový den vyrostla na ploše zimního stadionu trojice 

improvizovaných házenkář-

ských hřišť. 1. SC Bohumín 98 

zde totiž pořádal oslavy 

desátých narozenin. Házen-

kářský klub připravil soutěže 

pro děti a pozval na party a k 

duelům také spřátelené oddíly. 

 
 

 

2. září se v areálu šunychelských hasičů odehrál 8. ročník oblíbeného  

Gulášfestu. Tentokrát se ho zúčastnil maximální počet dvanácti týmů, z 

nichž některé vařily i více druhů gulášů. Celkem mohli strávníci okoštovat 

deset druhů, nejen hovězí klasiku, ale také segedín, dančí, jelení či srnčí 

guláš, maďarský pikantní i nepálivý a další modifikace. Akce měla skvělou 
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atmosféru, již pozvedával vtipnými postřehy a komentáři oblíbený 

bohumínský spíkr Jaroslav 

Kalous, a také vysokou 

návštěvnost. Mnozí příchozí 

měli s sebou i nádoby, aby si 

mohli vzorky odnést domů. Na 

vítězi se návštěvníci i jury 

shodli, už poněkolikáté vyhráli 

Borci z Pudlova. Další tradiční 

účastník, tým Vrbice Bulls, 

pak obsadil stříbrnou a 

bronzovou příčku. Stupně 

vítězů doplnila v odborném 

hodnocení druhým místem 

parta Guláš od Adi, u 

veřejnosti zabodovali 

třetím místem Kotlíkáři. 
 

V Oku č. 18/2023 vyšel 

pěkný článek, reakce 

občana na šunychelskou akci. Zde je v plném znění.   
 

Ještě ke gulášfestu 
 

Bylo to opravdu hezké odpoledne. V hasičské zahradě v Šunychlu jsem byl 2. září už 
po jedné hodině, samozřejmě jsem doma neobědval. Chtěl jsem ochutnat co nejvíce gulášů, 
abych zjistil, zda se můj domácí výtvor může s některými od profesionálů rovnat. 

Nabídka u stánků zněla »plná porce nebo menší«. Pro mne však i ta menší byla velká. 
Chtěl jsem malou, sotva poloviční porci, ale ta v nabídce nebyla. Dal jsem si tedy dvě »menší« 
porce a byl jsem plný. Na pivo už jsem v žaludku neměl místo. Oba guláše byly sice výborné, 
ale nějaké porovnávání chutí s dalšími už pro mne nepřicházelo v úvahu. Asi mám malý 
žaludek. Spousta návštěvníků (a bylo jich opravdu hodně) do sebe ládovala několik porcí a 
zapíjela je pěnivým mokem. Já jsem se nechtěl nacpat, ale porovnávat. Snad by stálo za 
zváženou, zda by se příště mohla nabízet i úplně malá porce jen pro posouzení chuti. 

Ti, co se přišli najíst, posedět a trošku poklábosit, ti jsou vítězové.  
Prohráli ti, kteří vůbec  nepřišli. 

Dušan KOPEL 
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V „předvečer“ zahájení nového 

školního roku, v sobotu 2. září, 

se v Hobby parku konalo 

tradiční dopravní odpoledne 

pořádané agenturou K3. 

Bohatý program plný her, 

soutěží, tance a legrace 

převážně na téma doprava a 

bezpečnost dětí na 

komunikacích zabavily, pobavily, ale i poučily děti všech věkových kategorií. 

Byla to současně oslava konce prázdnin i memento, jak se chovat opatrně 

cestách do školy i zpět domů. 

 

Záblatští občané se bavili o poslední prázdninové, tedy Zářijové noci 

v Záblatí, rovněž v sobotu 2. 9. při hudbě, tanci a občerstvení všeho druhu 

v areálu sokolovny.  

 

A potom už nastaly všední dny 
4. září začala škola. První školní den ovšem tak úplně všední nebývá, hlavně 

pro prvňáčky a jejich rodiče, ti si první školní den náležitě užili i letos. Do 

bohumínských 

základních škol 

nastoupilo celkem 

196 prvňáčků. 

Nejvíce nových žáků 

bude docházet do 

Masarykovy školy, 

která otevřela dvě 

první třídy s celkem 

pětapadesáti dětmi. 
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ZŠ ČSA přivítala dvaapadesát prvňáčků, ovšem rozmístila je do tří tříd. 

Bezručovku a školu ve Skřečoni bude shodně navštěvovat šestadvacet žáků 

prvních tříd, Benešovu školu třiadvacet a pudlovskou čtrnáct. Dostali 

základní pomůcky, originální trička s potiskem, sladkosti a drobné dárky. 

Město podpořilo také provoz přípravných tříd, a to v Pudlově, v Benešovce 

a v Montessori Pianetě.  
 

Na svém 22. zasedání 4. září městská rada připravovala materiály pro 
jednání zastupitelstva, projednala probíhající stavby, jako např. 
rekonstrukci autobusového stanoviště, kanalizaci a zateplování bytových 
domů ve Skřečoni, 
přípravu výměny výtahů 
v domě v Poděbradově 
ulici.  
Schvalovacím procesem 

prošly žádosti o dotace 

na některé větší 

projekty, jako je např. 

úprava zbývající části 

přednádražního prostoru, dokončení stezky kolem Vrbického jezera, replika 

tramvaje ve Starém Bohumíně, regenerace parku P. Bezruče, rekonstrukce 

učeben v Masarykově škole, Benešovce a ve Skřečoni.  

Rada rozhodla o způsobu navyšování nájemného u bytů, u kterých byly 

uzavřeny smlouvy od 1. října 2022 do 31. března 2023. I tito nájemníci 

budou moci využít podpůrných bonusů při včasném popisu dohody. Po 

dlouhé debatě radní 

vybrali nájemce 

budovaného zázemí, 

sociálního zařízení a 

bufetu u Kališova 

jezera. 
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Členové sociální komise navštívili 4. září Domov pro seniory 

v Dětmarovicích, seznámili se s jeho provozem a službami poskytovanými 

30 klientům. Komise dále jednala o připravovaných Seniorských hrách (14. 

10.), Osobnosti města – návrhy z oblasti sociální péče, situaci s praktickými 

lékaři, 30. výročí soc. služeb, dotačních programech MSK a akcích pro 

rodiny. Padly návrhy na pořízení cvičících prvků pro mobilní klienty 

domovů seniorů, informace o aktivitách Bobeše, nových dětských skupinách 

a další.  

 

Předseda uměleckého spolku BART Vladimír Pustówka je nejen malířem, 
ale má i literární ambice. Už před časem vydal knihu Rozhovory, v níž, jak 
název napovídá, vydal povídání se známými 
bohumínskými rodáky či osobnostmi, které mají 
k našemu městu blízký vztah. 7. září se v městské 
knihovně konala akce, na níž představil a nechal 
pokřtít svou novou knihu s názvem „Kobaltová 
modř“. Kmotry byli starosta Petr Vícha, 
nakladatel Leonard Fulneczek a ředitel K3 Karel 
Balcar. Ukázky textu – vzpomínky na dětství a 
mládí v Bohumíně - v podání režiséra Bobanu 
Petra Bielana posluchače nadchly a pobavily.  
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Pražského Mistrovství 

republiky ve 

sportovním šermu 

nožem 9. září se 

zúčastnilo celkem 22 

závodníků z 12 klubů 

celé republiky. 

Z bohumínského klubu 

Honorra se do soutěže 

probojovali dva borci, 

Martin Král (34) a jeho 

svěřenec Jiří Vybíral 

(22). Martin skončil ve čtvrtfinále, jen málo mu chybělo k zisku medaile, 

ale oproti loňsku si polepšil o pět příček, pro Jiřího byla účast na takovéto 

soutěži premiérou, v početně obsazené skupině měl zkušené soupeře, ale rval 

se statečně, předvedl slibný potenciál a z pěti zápasů ukořistil dvě výhry.  

 

Nejen v Radosti vyrůstají taneční talenty. Kate a Karolína Bajdovy, 10 a 
12leté žákyně ZŠ na ul. ČSA, začínaly 
ve třech letech v Katesu, jenže pak je 
začal zajímat jiný taneční styl, disco 
dance, a tak trénovaly pět let v klubu 
Kmit Orlová. Poslední rok se staly 
součástí 24členné formace Fast and 
Furious (F & F, Rychle a zběsile) pod 
hlavičkou Taneční školy Horizonty 
Havířov, v níž si vybojovaly účast na 
Mistrovství světa v Chomutově a 
dvakrát své umění předvedly 10. září 
na Mistrovství Evropy ve švédském 
Örebro.  
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11. 9. – zastupitelstvo na svém 7. zasedání schválilo Program poskytování 

dotací neziskovým zájmovým a církevním organizacím pro rok 2024 a 

dotace těmto organizacím do konce roku 2023, OZV stanovující pravidla 

pro pohyb psů na veřejných prostranstvích a vymezující prostory pro volné 

pobíhání psů, projednalo hospodaření města v 1. pololetí r. 2023 a I. verzi 

rozpočtu pro rok 2024. Ředitelka Centra sociálních služeb Ing. Petra 

Chalupová přednesla prezentaci 

zahrnující 30 let činnosti CSS 

(dříve Domovinka), zejména 

vyzdvihla současnou pestrou 

činnost, jíž se věnuje 87 

zaměstnanců a která pokrývá 

asi 250 uživatelů.  

Z hodnocení činnosti komisí 

rady a výborů m. j. vyplynulo, že ne všichni členové se účastní jednání a 

bude nutno jejich setrvání projednat. Ředitel MUDr. S. Němeček podal 

zevrubnou informaci o fungování Bohumínské městské nemocnice a dalších 

plánech jejího rozvoje (1denní chirurgie, dokončování rekonstrukce zubní 

ambulance, bourání starých objektů v areálu). Místostarosta L. Macura 

hovořil o připravovaných stavbách, např. úpravy prostranství u Penny nebo 

interiéru smuteční obřadní síně ve Starém Bohumíně, budování chodníku 

ve Vrbici a dokončení cyklostezky u Vrbického jezera, stavba nového „bifé“ 

u Kališova jezera. Místostarosta I. Bruzl informoval o plném obsazení bytů 

v Červené kolonii, investicích ve školských zařízeních (do 1. tříd nastoupilo 

celkem 196 prvňáčků, z toho 20 Ukrajinců), v Bobši vznikla dětská 

skupina. Město obnovilo tradici vyhlašování Osobnosti roku, odstartoval sběr 

nominací. Starosta P. Vícha vysvětlil problematiku zvýšení daně 

z nemovitostí (zvyšuje pouze stát, město od tohoto upustilo) a informoval o 

současném stavu budování protipovodňových hrází, pro které ministerstvo 

zemědělství zastavilo dotace.  
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Přesně v den úmrtí prvního 

prezidenta T. G. Masaryka, 14. září, 

se před budovou pudlovské školy  

konal slavnostní akt odhalení busty 

TGM na renovovaném památníku. 

V programu vystoupili žáci školy, 

která nese v názvu prezidentovo  

jméno, zúčastnili se jej zástupci 

města, škol i komisí rady, 

samozřejmě autor busty Daniel Klose 

z Opavy, který při této příležitosti 

mimo jiné řekl:  
„Masarykovy sochy vzešly z dílen těch největších mistrů. Pro Prahu ji například 
vytvořil prezidentův současník Otakar Španiel, pro Poděbrady a Hradec Králové 
geniální Otto Gutfreund. Proto to pro mě byla výzva. Nechtěl jsem kopírovat styl 
30. let. Mým záměrem bylo, aby byla socha dynamická, aby to byl Masaryk 
současnosti.“ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



154 
 

Se začátkem školního roku představil Dům dětí a mládeže Fontána  
kompletní nabídku zájmových útvarů a kurzů. V nabídce jsou osvědčené 
kroužky, ovšem nově byly zařazeny do nabídky i zajímavé novinky. Některé 
aktivity začínají už v září, další se rozběhnou od října. 
 
Byť Bára Basiková dorazila 15. září 
do evangelického kostela s mírným 
(nezaviněným) zpožděním, dokázala 
s klavírním doprovodem Luboše 
Přibyla posluchače v plně obsazených 
kostelních lavicích nejen dojmout, ale 
i rozveselit, pěvecká čísla totiž 
prokládala humornými historkami. 
Vstupné z akce bylo opět určeno na 
opravy kostela.  
 
Dvě lákavé akce v jeden den. Člověk si musí buď vybrat, nebo navštívit obě. 
Což je ovšem náročné. 16. září uspořádala agentura K3 na náměstí TGM v 
Bohumíně vinobraní s jarmarkem a ve Skřečoni spolek Město Bohů  

Skřečoňský festival. Na vinobraní byl 
k dostání mimo vína i burčák bílý i 
červený, jakož i jiné nápoje, další stánky 
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jarmarku pak nabízely nejrůznější lahůdky k zasycení. Poblíž kina rozložili 
své pulty pracovníci městské knihovny, aby prostřednictvím antikvariátu 
připomněli 100. výročí knihovny. Notnou dávku folklóru dodala cimbálová 
muzika Fojt z Brušperku, vystoupil folklórní klub Fogáš z Ostravy a 
předvedla se také domácí Hudecká muzika ZUŠ Bohumín. 

 

Týden po pouti ve Starém Bohumíně se – jak velí tradice – konala 17. září 

pouť ve Skřečoni. A v tomtéž termínu ve Starém Bohumíně a Chalupkách  

Jarmark na hranici zvaný „blešák“.  
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Senior klub Bohumín uspořádal 18. září na nových kurtech za parkem první 

ročník tenisového přeboru ve čtyřhrách Bohumín Cup. Krajského turnaje se 

mohli zúčastnit neregistrovaní hráči od 60 let. Na premiérový mítink se 

původně přihlásilo sedmnáct hráčů, ovšem v den konání jich nakonec 

dorazilo jen deset. Ženy 

zastupovala pouze jedna 

tenistka, nejstaršímu 

hráči, bohumínskému 

sportovci a bývalému 

učiteli Oldřichu 

Štverkovi, bylo bezmála 

devadesát let. Krajský 

přebor se konal pod 

záštitou starosty Petra 

Víchy, který přišel turnaj osobně zahájit, a ve spolupráci s Krajskou radou 

seniorů MSK. Na účastníky čekaly medaile a na vítěze pohár, který nakonec 

vybojovala dvojice Machálek-Korbot ze Stříteže a Kopřivnice. 

 

Kulturní spolek Oderberg uvedl v sále hotelu Pod Zeleným dubem 19. září 
šermířské představení Zbojník všech 
zbojníků, které nepostrádalo napětí a 
divokou akci, ale i humor, nadsázku a 

poučení. 
Výpravnou 
komedii o 
setkání tří 
zbojnických 

legend 
předvedlo 

Divadlo bez 
střechy. 
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V kostele Narození Panny Marie ve Starém Bohumíně se 20. září konal 

koncert anglického hráče na obří gongy a orfické nástroje Beara Love 

a českého hráče na australský lidový nástroj didgeridoo Ondřeje Smeykala. 

Jejich hudební tour „Výprava“ byla pokračováním, dalším ročníkem, neboť 

do Bohumína zavítali dříve již 

několikrát. Pořadatelem jejich koncertů 

bývá spolek Maryška.  

 

 

 

 

Ta také uspořádala hned o dva dny 

později, 22. září, ve svém salonu 

vernisáž prací bohumínské výtvarnice a 

učitelky Naděždy Hlouškové s názvem 

„Skryto prachem“. 
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Tak tentokrát to nevyšlo…  
Ale jen co se týče počasí. V sobotu 23. září se konalo v Bohumíně hned 

několik atraktivních akcí současně. Byl to tradiční celostátní Den železnice, 

oslavy 100 let 

městské knihovny, 

autorské čtení 

Vladimíra Pustówky, 

veslování do nitra 

Země. Mnohé další 

aktivity cílily hlavně 

na děti, ovšem 

největším lákadlem 

byl večerní koncert 

Janka Ledeckého. Vše 

se odehrávalo kolem 

železnice a na náměstí 

TGM.  
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I když počasí bylo hrozné, pršelo, jen se lilo, lidé přišli i přijeli, a to nejen 

z blízkého okolí. Podívali se, pobavili, zapojili do akce s charitativním 

posláním – do veslování na 500 m na veslařském trenažéru se zapojilo 171 

amatérských veslařů. 

A večer sklízel ovace na svém koncertu Janek Ledecký… Bohumín se bavil.   
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25. září oslavil své 60. narozeniny starosta Petr Vícha. Neokázale a jak 

jinak než prací pro město. Pomineme-li řadu spontánně příchozích 

gratulantů, je vhodné zmínit alespoň některé.  

Na pozvání starosty se na bohumínské radnici právě 25. září uskutečnilo 
setkání zástupců největších firem, které v součtu zaměstnávají v Bohumíně 
na pět tisíc pracovníků. Starosta přivítal například vedení Českých drah, 
Rockwoolu, Bonatransu či ŽDB Drátovny. Dorazili i zástupci městských 

společností, a to Bosporu, BM servisu a Bohumínské městské nemocnice.    
Lídři průmyslových podniků se shodli, že aktuálním problémem je akutní 
nedostatek kvalifikovaných zaměstnanců a dopady energetické krize. 
Většina účastníků označila letošní rok za zlomový. Hlavními tématy byly 
kromě dopravy i záležitosti spojené s energetickou krizí a změnami 
v legislativě, důležité projekty státu a kraje, změny v územním plánu, 
součinnost podniků a veřejné správy. Zazněla také slova poděkování za 
podporu bohumínského zdravotnictví a místního kulturního či sportovního 
života formou sponzorství. 
 

Že máme v Bohumíně kreativní a 
šikovné lidi, to je známo. Řadí se 
mezi ně také Roman Kubla a 
Martin Betteš z pérovny, kteří 
vytvořili unikátní reklamní 
předmět společnosti ŽDB 
Drátovna v podobě drátěných 
šachů. 
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A obdarovat jejich prototypem právě 
starostu, nadšeného šachistu, u příležitosti 
jeho jubilea bylo víc než vhodné. Tomu se říká 
radost na obou stranách.  
 

 

 

 
Členové bohumínského klubu seniorů si mohou vybírat ze široké škály  
aktivit. Někoho baví sport, jiného kultura, dalším se líbí stolní hry, zájezdy, 
besedy, ruční práce... Společně ale mohou procvičovat jemnou motoriku, 
představivost a paměť.  
A k tomu ideálně poslouží 
skládání „puzzlů“. Soutěž ve 
skládání se uskutečnila 25. 
září v klubovně v Okružní ulici. 
Členové byli zprvu zdrženliví, 
báli se, že si se skládačkou 
neporadí. Pak ale přistoupili 
na to, že nebudou kazit partu 
a zábavu. Soutěžící dostali 
originálně zabalené hry, které všichni v jednom okamžiku otevřeli a na čas 
začali skládat. Obrázek ze 180 puzzlů se nejrychleji podařilo složit Heleně 
Vambleki, zvládla to za 68 minut.  
 

V měsíci září se rozjíždí školní rok, učitelé jsou po dovolené natěšení a 

připravení zdolávat nové výzvy, žáci zvědaví na to, co nového je čeká. 

Skončilo „dolce far niente“, nastává nával povinností, akcí, aktivit. Bývá to 

tak každoročně, letošní měsíc září není jiný.  
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Na bohumínských školách se rozjely např. tzv. „adapťáky“ neboli adaptační 

pobyty. Po přechodu z I. na II. stupeň se v základních školách tvoří nové 

kolektivy, kterým prospívá vyjet na pár dnů mimo školu a bydliště, aby se 

jejich členové třeba někde na horách seznámili a lépe poznali. Stejně je tomu 

v primách víceletých gymnázií či v prvních ročnících středních škol. Letité 

dobré zkušenosti svědčí o tom, že se to vyplácí, a tak i město se k těmto 

akcím staví pozitivně a podporuje je. Podobný účel plní i jednotlivé a třeba 

jen jednodenní akce.  

V ZŠ T. G. Masaryka v 
Pudlově začal nový školní 
rok exkurzí. Tentokrát se 
žáci prvního stupně vydali 
poznávat stromy do 
Arboreta v Novém Dvoře.     
V krásném botanickém 
parku plném tuzemských i 
exotických dřevin zkoumali 
zákonitosti života těchto 
prastarých obyvatel naší planety a jejich přínos pro člověka, ale setkali se 
tu i se zástupci živočišné říše. 
 

Masarykova škola uspořádala pro žáky 6. tříd ve spolupráci se zřizovatelem, 
městem Bohumínem, v 
rámci projektu „Škola 
v pohodě“ adaptační pobyt 
v krásném prostředí Horní 
Lomné. Zážitková akce měla 
za cíl posílit pozitivní vztahy, 
začlenit žáky do nového 
kolektivu a zbavit je stresu 
při přechodu z prvního na 
druhý stupeň.  
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Dvaačtyřicet dětí dvou 
šestých tříd ZŠ ČSA vyrazilo 
začátkem září na adaptační 
kurz do krásného prostředí 
Horní Bečvy na Vsetínsku. 
Už první den se ukázalo, že 
okolí má co nabídnout, a 
žáci se tak mohli těšit na 
dny plné nových zážitků a 
dobrodružství. 
 

Žáci šesté třídy ZŠ TGM v Pudlově strávili s třídní učitelkou 20. září 
v nízkoprahovém zařízení zvaném Bunkr celé dopoledne. Vedoucí klubu, 
který se nachází nedaleko bohumínského nádraží ČD, Petra Nováková si 
připravila přednášku na téma duševní zdraví dětí a mládeže. Děti probíraly 
nebezpečí spojená s nadměrnou konzumací cukrů, kouřením nebo 
nedostatkem pohybu, zabývaly se svými emocemi, sestavovaly rozpočet 
běžné domácnosti a zlepšovaly tak svou finanční gramotnost.  
Prostor byl také pro volnočasové aktivity - chlapce nejvíce zaujal boxovací 
pytel, děvčata deskové hry. 
 

Žáci druhého stupně skřečoňské školy se zapojili do projektu »Labyrintem 
s knihou«, který se 
uskutečnil 19. a 20. září. 
Konal se u příležitosti 
100. výročí knihovny a na 
přípravě se podílelo také 
SRPDŠ. Součástí projektu 
byly literární hry a 
workshopy „Mluvíme 
v bublinách“ aneb 
„Komiks baví, vzdělává i burcuje“ se spisovatelkou Klárou Smolíkovou.  
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Od 18. do 22. září probíhala v celém Česku aktivita »Pěšky do školy«. 
Cílem bylo co nejvíce omezit automobilovou dopravu v blízkosti škol, a tím 
zvýšit bezpečnost dětí. Žáci se do vyučování dopravovali na kolech, 
koloběžkách, pěšky nebo hromadnou dopravou. Do výzvy se zapojilo mnoho 
škol z celé republiky. Pozadu nezůstala ani ZŠ ve Skřečoni. Připojili se žáci 
všech tříd včetně pedagogů. 
Kromě jiného účastníci podpořili 
své zdraví a zlepšili si fyzickou 
kondici. V rámci projektu se třídy 
zúčastnily i doprovodných aktivit. 
Nejzajímavější bylo monitorování 
počtu motorových vozidel 
projíždějících před školou v době 
akce a mimo ni.  
 

ZŠ Čs. armády klade důraz na 
výuku cizích jazyků. Mnoho let  
spolupracuje s rodilými mluvčími, 
účastní se několika jazykových 
soutěží, kde jsou žáci úspěšní. Nový 
školní rok odstartovala tradičním 
projektovým dnem, kterým si 
připomněla Evropský den jazyků. 
Letos se uskutečnil ve středu 27. 9. 

 
Ceny Gratias Tibi uděluje 
organizace Člověk v tísni za 
občanskou aktivitu mladým 
lidem, kteří pozitivně 
ovlivňují život ve společnosti. 
Žákyně bohumínské Masa-
rykovy školy Bára Gajdová 
byla vybrána za svůj projekt 
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„Štěkání na Ježíška“ do užšího výběru v kategorii základních škol. Společně 
se svou maminkou se Bára 26. září zúčastnila slavnostního vyhlášení  
laureátů 10. ročníku Ceny Gratias Tibi, které se uskutečnilo v prostorách 
kulturního centra Vzlet v Praze-Vršovicích. Tento večer nebyl jen o 
laureátech, ale také o setkání mladých lidí, kteří svými aktivitami dělají 
svět kolem nás lepší. 
 
Poutavá vzdělávací akce proběhla 25. září v přednáškové místnosti městské 
knihovny. Zájemci o historii, speciálně 
o historii našeho regionu, mohli 
zhlédnout bakalářský dokumentární 
film studenta Slezské univerzity 
v Opavě Lukáše Rybky s názvem 
„Spor československo-polský“. Týkal 
se událostí kolem změn státních 
hranic mezi Československem a 
Polskem od roku 1918. Dokument 
byl zatím k vidění jen na 
studentských festivalech, licenci 
zakoupila TV Prima, ale zatím nebylo 
rozhodnuto, kdy bude odvysílán.  
Na Těšínsku je dosud prezentován jen touto formou.  
 

Na stadionu ZŠ ČSA se 
26. září uskutečnil jeden 
z posledních letošních 
závodů v atletice na 
dráze. Na programu 18. 
ročníku otevřeného 
přeboru Atletického 
klubu Bohumín a Velké 
ceny Bohumína byly 
běhy na 60 metrů a 
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skoky o tyči. Napínavý byl duel mezi dvěma tyčkařkami, Eliškou Gieckovou 
z Bohumína a Lucií 
Kermesovou z Hošťál-
kovic, které však 
paradoxně trénují 
společně pod vedením 
Jakuba Holka. 
Tentokrát byla lepší 
Lucie, která zdolala 
laťku na 3,85 cm, 
Eliška zvládla „jen“ 
3,55 cm.  
 

Divadelní představení Presidenti, které do 

Bohumína vyslala 27. září pražská agentura 

Adverte, přinesla neúprosný pohled do 

zákulisí politiky, do způsobu myšlení jejích 

protagonistů. Volby se blíží, dokonce volba 

nejvyššího. Koho delegovat? Někoho, koho 

nám lid zbaští i s navijákem, s kým se 

prostý lid identifikuje, a kdo nás ostatní 

podrží… 

 

28. a 29. září se uskutečnily 

nejvýznamnější dny oslav 100. 

výročí knihovny. Proběhlo 

slavnostní setkání pracovníků 

knihovny K3 se zástupci škol a 

spřátelených organizací, vedení 

města a dalších hostů, 

prezentace o minulosti i 
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současnosti knihovny a prohlídka všech, i těch nejutajenějších prostor 

budovy v Nerudově ulici. I pro ty, kteří knihovnu navštěvují při různých 

příležitostech poměrně často, byly prostory zázemí se sklady, depozitářem 

i „tajným“ schodištěm velice zajímavé i překvapivé. Dny otevřených dveří 

spolu s posezením a přátelským popovídáním se vydařily.   
 

Lidé jsou hrozní. Už od jejich zprovoznění jsou potíže se zneužíváním 
cykloboxů před vlakovým 
nádražím. Nezodpovědní lidé do 

nich odkládají nepotřebné věci a 
schránky dlouhodobě blokují. Po 
téměř dvou letech došla radnici 
trpělivost. Aby zajistila 
dostupnost služby slušným 
uživatelům, zpřísní pravidla 

jejich provozu. Nevyzvednutá 
kola půjdou do dražby.  
 

 

Bohumínskému klubu seniorů, který přijímá členy od 60 let a jehož 

nejstarší člence je šestadevadesát let, už 

krajská rada seniorů třikrát udělila titul 

nejlepší organizace 

na severní Moravě. 

Dvakrát rada 

vyzdvihla také 

samotný Bohumín coby město nejpřívětivější k 

lidem v postproduktivním věku. A když v roce 

2020 poprvé vyhlásila novou individuální cenu, 

získala ji právě naše Hana Práglová. Nyní se s 

odstupem tří let stala »seniorkou kraje« podruhé. 

Ocenění si převzala během krajských oslav Dne seniorů 30. září v Hlučíně.  
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Tramvaje vydržely na 

Bohumínsku poměrně 

dlouho, ale na přelomu 

60. a 70. let postupně 

omezovaly své trati. 

V roce 1971 byl 

zastaven provoz v úseku  

Nový Bohumín – Dolní 

Lutyně, o dva roky později, 1. srpna 1973, skončila trať mezi Starým a 

Novým Bohumínem. A pak přišla sychravá neděle 30. září roku 1973. 

Železničářská dechovka vyhrávala před bohumínským nádražím, kam 

dorazily také stovky lidí. Přišli se rozloučit a případně svézt poslední 

lokálkou, která měla namířeno z Bohumína do Hrušova. Touto jízdou po 

sedmdesátileté historii navždy skončil provoz úzkorozchodných 

tramvajových drah na Ostravsku a Karvinsku. Právě před 50 lety.  

 

Jak se dařilo sportovcům?  
 

Házenkářský klub 1. SC Bohumín 98, který letos oslavil deset let působnosti, 
zapojil aktuálně do ligových 
soutěží šest týmů – 
minipřípravku, mladší a 
starší žačky, mladší a starší 
dorostenky a ženy. Právě ty 
se po roční absenci 
probojovaly zpět do první 
ligy, v zahájené sezoně to sice 
nebylo snadné, nicméně na 
domácím hřišti se zadařilo a 
momentální bilance je povzbudivá, tři výhry a pouze jedna porážka.   
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Oddíl silového trojboje TJ Viktorie Bohumín si po prázdninách nenechal ujít 
celostátní i regionální klání. Zkušení mazáci vyrazili 16. a 17. září do 
Benešova na 31. otevřené mistrovství republiky, mladá krev oddílu se 
předvedla na 10. mistrovství jižní Moravy v klasickém (RAW) silovém 
trojboji mužů a žen.  
Pro Martina Turka (51) byl 
Benešov podle statistik už 68. 
soutěží v silovém trojboji, 
závodil v kategorii do 83 kg. 
Připsal si výkony 215 kg ve 
dřepu, 177,5 kg v benchpressu 
a 192,5 kg v pozvedu. Mezi 
muži obsadil čtvrté místo a ve 
věkové skupině masters 2 se 
stal absolutním vítězem napříč 
váhovými kategoriemi.  
V sokolovně ve Vranovicích získávali zkušenosti tři mladí závodníci 
z Viktorky. David Jokiel (23) obsadil v kategorii do 93 kg páté místo (dřep 
200 kg, benchpress 150 kg, pozved 255 kg) a David Blaszcyk (23) byl ve 
stejné váhové skupině šestý (dřep 210 kg, benchpress 145 kg, pozved 245 
kg). V kategorii do 83 kilogramů soutěžil Marek Niedoba (22), kterému 
patřila sedmá příčka (dřep 175 kg, benchpress 115 a pozved 207,5 kg). 
 

 

Sportovali i senioři  
 

Krajská rada seniorů Moravskoslezského kraje uspořádala 20. září v Bílovci 
turnaj dvojic ve hře mölkky. Klání se zúčastnilo čtyřiadvacet párů z celé 

severní Moravy, přičemž čtyři z nich reprezentovaly Senior klub Bohumín.  
Finská hra mölkky je poměrně mladá, pravidla vznikla v roce 1996, ale ve 
Skandinávii má základní kratochvíle srážení kuželek několikasetletou 
tradici. Nejde v ní jen o sražení co největšího počtu válcovitých kuželek, ale 
o přesný počet získaných bodů, které jsou na nich označeny. Bojovalo se 
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současně na dvanácti hřištích a členům bohumínského senior klubu se 
mimořádně dařilo. Dvojice Marie 
Darmovzalová a Vlastimil 
Zámečník v Bílovci zvítězila, 
jejich kolegové Marie Grabiecová 
a Eva Hradílková, Jaroslav Sivek 
a Jiří Ježíšek, Anna Sivkova a 
Jarmila Fanová pak obsadili další 
příčky od třetího do pátého 
místa. 
 

Toto není další demolovaný objekt 
v Bohumíně, ale sál záblatské 
sokolovny. Poté co začala opadávat 
omítka stropu skoro stoletého 
objektu, rozjela se záchranná akce. 
Bohužel nepodařilo se získat dotaci 
z Národní sportovní agentury, 
naštěstí město si uvědomuje 
důležitost tohoto sálu-tělocvičny 
nejen pro sokoly, ale pro Bohumín 

vůbec, školy, školky, mnohé spolky, neboť je jedním z mála, které ještě 
v našem městě zůstaly pro pořádání větších společenských akcí pro až 200 
lidí, a přispělo podstatnou částkou 700 tisíc korun. Sokolská župa 
Beskydská přidala 20 a samotný Sokol Záblatí 60 tisíc korun. Tělocvična i 
přísálí mají opraven nejen 
strop, ale i stěny, nové je 
osvětlení. Sokolové a 
sokolky si mákli a po 

náročných úklidových 
pracích je objekt připraven 
přivítat hosty.   
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Říjen – prosinec  
 

Ze světa 
Na Slovensku v parlamentních volbách, jež se konaly 30. září a  byly 

devátou volbu poslanců do Národní rady Slovenské republiky, zvítě-

zil SMER-SD bývalého premiéra Roberta Fica, následovaný  hnu-

tím Progresívne Slovensko a stranou HLAS-SD bývalého  premiéra Petera 

Pellegriniho. 

Výsledky: 
strana 

  
% 

SMER-SD    22,94 

PS   17,96 

HLAS-SD    14,70 

OĽaNO, KÚ a ZA ĽUDÍ   8,89 

KDH    6,82 

SaS    6,32 

SNS    5,62 

Republika   4,75 

SZÖVETSÉG–ALIANCIA    4,38 

Strany, která dosáhly aspoň 3,0 %. Podmínkou pro zisk parlamentních mandátů je zisk aspoň 5 %, pro koalice 
7 %. 

 

Boje v pásmu Gazy  
V sobotu 7. 10. ráno palestinské radikální hnutí Hamás zaútočilo tisíci 

raketami na území Izraele, zničen byl bezpečnostní plot na hranici Pásma 

Gazy, ozbrojenci pronikli do země vzduchem i po moři. Boje pak 

pokračovaly, civilní obyvatelstvo se horečnatým nakupováním prozřetelně 

připravovalo na dlouhotrvající boje. Válčilo se asi na osmi místech, hned 

zpočátku byly na obou stranách hlášeny ztráty na životech v řádech stovek 

a tisíce raněných. Palestinští ozbrojenci zabíjeli jak izraelské vojáky, tak i 
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civilisty, další odváželi do Pásma Gazy jako rukojmí, včetně těl mrtvých 

izraelských vojáků. Docházelo k únosům, týrání i zabíjení rukojmích, a to i 

cizinců. Nejvíce obětí bylo hlášeno z hudebního festivalu Supernova v kibucu 

Reim, kde ozbrojenci Hamásu podle lékařské služby zmasakrovali 364 

civilistů, dalších nejméně 40 civilistů potom bylo uneseno.  

 
 

Česká republika  
V Turnově na Semilsku vznikl v úterý 10. října kolem 22. hodiny  obrovský 

požár výrobní haly 

podniku Juta od 

vznícení vysoko-

zdvižného vozíku. 

Došlo také k explozi, 

ale nebyla hlášena 

zranění, zaměstnanci 

byli okamžitě vyzváni 
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k evakuaci. Zasahovalo asi 30 hasičských jednotek se speciální těžkou 

technikou, dohašování trvalo až do odpoledních hodin druhého dne. Veliké 

škody přesáhly 160 mil. Kč, policie šetřila podezření ze spáchání trestného 

činu obecného ohrožení z nedbalosti.  

 

12. listopadu zemřel ve 

Vídni ve věku nedožitých 

86 let Karel 

Schwarzenberg, politik a 

kandidát na českého 

prezidenta, potomek 

šlechtického rodu 

(narozen v Praze 10. 12. 

1937). Pohřeb se konal v Praze ve Svatovítském chrámu 10. 12. za účasti 

našich politických i kulturních špiček i zahraničních hostů, veřejnost měla 

možnost rozloučení už o několik dnů dříve. Místo květin si přál dary na 

podporu Ukrajiny a řádu Maltézských rytířů. 

 
Počasí   
Poněkud se zpožděním začaly 20. listopadu mezi kapkami deště poletovat 

první sněhové vločky. Nevydržely dlouho, sotva pár minut. Ale 22. 11. už 

byly odolnější, slibovaly Vánoce pod sněhem, od rána vydržely díky teplotě 

kolem 0°C, ale jen do večera.  

To první prosincový týden přinesl 
pořádnou sněhovou nadílku, která 
způsobila kalamitní stav. Nejvíce se 
to projevilo v jižních Čechách, kde se 
pod tíhou sněhu lámaly stromy, řada 
problémů vznikla na silnicích a 
železnici, některá místa byla po řadu 
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hodin bez elektrického proudu. Ke kuriózní situaci došlo v ZOO Hluboká, 
kde se pod tíhou sněhu propadly voliéry, takže část vodního ptactva uletěla. 

Jen lyžaři, běžkaři a milovníci sněhových radovánek se těšili.      
 

Nastává konec rumových pralinek. 

Společnost Nestlé se rozhodla vyškrtnout 

je ze svého sortimentu a ukončit jejich 

výrobu v Zoře Olomouc. Důvodem je  

klesající zájem o tuto rumem vonící 

dobrůtku ze strany zákazníků.  

 
21. prosince student Filosofické fakulty UK v Praze David K., pocházející z 

Hostouni, vnikl se zbraněmi do budovy na Palachově náměstí a střelbou 

v učebnách v nejvyšších patrech zavraždil 13 lidí, studentů i pedagogů, 14. 

oběť zemřela následně v nemocnici. Dalších 25 lidí bylo zraněno, část z nich 

velmi těžce. Vrah poté během zásahu policie na terase budovy spáchal 

sebevraždu. Během vyšetřování bylo zjištěno, že zabil i svého otce, 

v zanechaném dopise se rovněž přiznal k vraždě 32letého muže a jeho 
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dvouměsíční dcery v kočárku 15. prosince v Klánovickém lese. Jak se 

později zjistilo, jednal sám, nebyl radikalizován, nemstil se nikomu 

konkrétnímu, ale celé společnosti. Cítil se nepochopen, chtěl se zviditelnit, 

nebyl nepříčetný. Jde o nejtragičtější případ tohoto typu v naší historii. 

 

Moravskoslezský kraj 
 

Ve věku pouhých 25 let zemřela 1. října 

talentovaná operní pěvkyně Patricia 

Burda Janečková, někdejší vítězka 

Talentmanie působící v Národním divadle 

moravskoslezském v Ostravě jako sólistka 

v muzikálovém souboru. Na pohřeb přišly 

7. 10. stovky lidí, kolegů i obdivovatelů.  

 

 

Ačkoli Česká pošta v rámci úspor zrušila mnoho svých poboček, v Havířově 

naopak začala 

sloužit nová. 

Nahradila ovšem 

původní pobočku 

v OD Permon a sídlí 

v budově bývalého 

polyfunkčního domu 

Csabi. Má moderní 

design a poskytuje 

rozšířené služby ve 

čtyřech přepážkách 

– univerzální, balíkovně, finanční a tzv. e-poště.  
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Albert Čuba, zakladatel a šéf ostravského divadla Mír, 

má v úmyslu – a usilovně na tom pracuje – postavit 

zbrusu nové divadlo Mír II nedaleko původního Míru na 

náměstí Jiřího z Poděbrad ve Vítkovicích.  

 
 

 

 

 

 

Těsně před kolaudací je dokončený 

sjezd z dálnice D1 k obchodnímu 

centru Outlet Arena Moravia 

v Ostravě-Přívoze. Přispěje ke 

zlepšení dopravní situace mezi 

Ostravou a Ludgeřovicemi.  

 

 

 

Radnice v Horní Suché řeší dilema: koupit, či nekoupit? Jde o zhruba 130 

tzv. finských domků, které od původního majitele OKD získala společnost 

Heimstaden a nyní se jich chce zbavit za zhruba čtvrt miliardy korun. 

Zadlužení kvůli koupi 

a následné obrovské 

náklady na rekon-

strukce (v některých 

případech jsou prav-

děpodobnější demoli-

ce) na úkor ostatních 

obyvatel obce, na 

druhé straně otázka, co bude dál, když obec domky nekoupí.  

Čas ukáže. 
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Ostravská huť Liberty 

bojuje s existenčními 

problémy, zadlužením, 

nedostatkem energií.  

Provoz byl zastaven, 

většina zaměstnanců je 

na nucené dovolené, bere 

částečnou mzdu. Jednání 

o její budoucnosti se účastní management Liberty, odbory, úřad práce, 

zástupci kraje i magistrátu. Aktuálním plánem je rozjet opět provoz po 

Novém roce.  

 

Říjen  
 

2. října začal tradiční Týden 
knihoven. Součástí připraveného 
programu bylo např. nocování 

v knihovně, vyhodnocení 
nejaktivnějších čtenářů a 
samozřejmě oblíbený antikvariát 
na náměstí TGM.  
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V pátek 6. října bylo v centru města mnohem více rušno, než jsou místní 

zvyklí. Spolek Město Bohů zde pořádal festival nazvaný „Studentská“ podle 

ulice, kde se odehrávala převážná část hudebních vystoupení, aktivity pro 

děti i třeba jen posezení s přáteli. Podle hudebních žánrů bylo možno 

odhadnout, že festival je určen spíše pro mladší generaci. Centrum bylo 

uzavřeno a vyhrazeno programu od kina K3 přes zmíněnou Studentskou 

ulici až na pěší zónu na třídě Dr. E. Beneše, kde se u reprodukované hudby 

tančilo až do 22. hodiny.  

 

Bohumín vybojoval 4. října v Plavecké soutěži měst už třinácté vítězství. 

Město přišlo do aquacentra podpořit 818 lidí, 496 mužů a 322 žen. Stačilo 

to nejen na vítězství v kategorii měst do 50 tisíc obyvatel, ale také na 

absolutní prvenství v počtu 

plavců v celém Česku bez 

ohledu na lidnatost města.   

Šťastná třináctka!  

Městská společnost Bospor, 
správce bazénu a celého 
sportovně-relaxačního 

areálu, každoročně 
oceňuje »nej« účastníky 
soutěže. Letošní 
ceremoniál proběhl 18. 
října v restauraci zimního 
stadionu a oceněni byli: 
jako nejmladší účastníci 
pětiletý Vojtěch Stoklasa 
a z dívek šestiletá Sára 
Babišová, mezi veterány 
už posedmé v řadě Olga 
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Jaroňová (93) a  Jan Przybyla (89). Špičkový výkon opět, už pošesté, podal 
Jakub Gryc (21), jeden z nejúspěšnějších členů Plaveckého klubu Bohumín 
a jeho současný trenér (čtyři bazény za 57 vteřin), naše současná hvězda 
Andrea Czerná (16) zaplavala stovku za 1:04. Zvláštní pohár Bospor 
věnoval Masarykově ZŠ a ocenil tak nejvyšší počet zúčastněných žáků.  
 
Dalšími významnými akcemi 
odehrávajícími se taktéž 4. října byl 
Den zdraví, v rámci něhož si příchozí 
mohli nechat změřit některé 
parametry svého zdravotního stavu, 
nebo oblíbený antikvariát na náměstí 
či Den řemesel pořádaný SŠ na 
Husově ulici v Bohumíně.  
 
 
V Centru sociálních služeb 
pracovníci spolu s klienty 
uspořádali Den otevřených dveří 
spojený s jarmarkem v nádvoří 
své budovy v ulici TGM.  
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Jiné nádvoří – radniční – bylo dějištěm další veřejné dražby, tentokrát 
specializované na kola. Ta byla nalezena zamčená a opuštěná v cykloboxech.  

Prodalo se jich 
úctyhodných 32 
z nabízených 35. Byla 
rozhodně kvalitnější a 
v lepším technickém 
stavu než kola, která se 
nacházejí pohozená ve 
městě a která se 
prodávají v dražbách 
ztrát a nálezů, a tak se 
cena pohybovala od 
pouhé dvacetikoruny 
až po rekordních 7.600,- korun. Celkem město vydělalo 24.000,- Kč. 
Radnice zpřísnila pravidla pro užívání cykloboxů, na jejich dodržování 
dohlíží Městská policie, která také sleduje, zda odložená kola nepocházejí 
z krádeží.  
Dne 5. října projednali členové komise pro městskou část Skřečoň náměty 
občanů týkající se pročištění potoka u Opletalovy ulice a zpevnění břehů a 
vyčištění koryta Skřečoňského potoka. Další byl požadavek na umístění 
zákazu parkování naproti obchůdku U Luďky (špatný výhled na silnici), na 
úpravu parkování u ZŠ a uzamykání kolovny.  
 
Rada města řešila na svém zasedání 9. října např. zadání veřejných zakázek 
na leasing dvou osobních automobilů pro potřeby města, výměnu oken 
v domech č. 689 a 690 v ulici ČSA, stavební úpravy bytových domů 
v Nerudově ulici č. 881, 883, 884, 364, 366, 467, 468, 565, 566 a 
567, realizaci mostu v ulici Trnková, dodávku kancelářských potřeb pro 
městský úřad, dále rada schválila zřízení nových výtahů pro bytové domy 
č. 124, 125 a 126 v Poděbradově ulici, využití úspor školských zařízení a 
DDM spojených se zastropováním cen energií, poskytnutí finančního daru 
Českému rybářskému svazu, rozhodla o pronájmech nebytových prostor. 
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Rada města také odvolala z komise životního prostředí pana Aloise Brejchu 
a jmenovala do této komise Bc. Marcela Brejchu a Ing. Petra Chlebka.  
Nová zubní klinika, kterou v posledních pěti měsících vybudovalo na své 
náklady město v Nerudově ulici, začala 9. října sloužit pacientům. Kromě 
tří plně vybavených ordinací disponuje i centrální recepcí s čekárnou a 
místností pro dentální hygienu. Bohumín tak vlastním projektem zajistil 
dentální péči třem tisícům obyvatel. Na klinice budou působit jeden lékař a 
dvě stomatoložky, 
jedna z nich už v 
předstihu ordinovala 
v provizorní ordinaci 
na poliklinice. Celou 
investici platilo město 
ze svého rozpočtu. 
Nákup zubařského 
vybavení a stavební úpravy budovy, v níž léta sídlila veterinární ambulance, 
si včetně vybudování nového parkoviště vyžádaly více než 22 milionů. 

 
Akci Plaveme prsa v Bohumíně už 
podesáté zprostředkoval spolek 
Pro-fit12. Zájemci si mohli zaplavat 
na podporu onkologických pacien-
tů v aquacentru v Bohumíně 
v sobotu 14. října od 10 do 13 
hodin, vstup měli zdarma. 
Dostavilo se celkem 120 

účastníků, z toho 95 plavců. V 
doprovodném programu vystoupil 
taneční soubor Radost a Impuls 
a nejúspěšnější plavci našeho 
města. Vyhlašovatelem projektu je 
Aliance žen s rakovinou prsu 
Praha. 
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Krásnou akci uspořádaly společně dva bohumínské spolky – Maryška a 
Oderberg. 11. října v sále domu Pod Zeleným dubem zněl folklór, koncert 

cimbálové muziky v podání ostravského seskupení Ensemble Flair pod 
vedením Jana Rokyty.  Přítomné byly také bohumínské Krojovanky, které 
večeru dodaly patřičný lesk.   

 
 
Na stadionu u školy ČSA se 12. října 
konalo městské kolo v atletice. 
Zúčastnili se žáci 2. stupně čtyř 
bohumínských škol, gymnázia a ZŠ 
v Dolní Lutyni. Soutěžilo se ve 
sprintu, skoku dalekém a hodu 
míčkem. V mladší kategorii podali 
nejlepší výkony chlapci z Dolní 
Lutyně a dívky z gymnázia, ve starší 
uspěli kluci z Masarykovy školy a opět 
mladé gymnazistky. Nejlepších 
výsledků ovšem dosáhli žáci domácí 
školy ČSA, kteří v jednotlivých 
kategoriích posbírali tři druhá a 
jedno třetí místo, což jim stačilo 
k celkovému prvenství v absolutním 
hodnocení škol. Druhé místo obsadilo gymnázium a třetí Dolní Lutyně.  
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Pátek třináctého může pro někoho znamenat nešťastný den, ale 
profesionální hasiči si právě termín 13. října vybrali pro každoroční 
pořádání Dne požární bezpečnosti. Zvou do svých stanic zejména školní 
mládež, ale i předškoláky 
z mateřinek a širokou 
veřejnost, aby jim 
představili svá pracoviště 
a používanou techniku. 
Také organizují 
preventivní akce, během 
kterých demonstrují svou 
připravenost, propagují 
požární ochranu a působí 
na veřejnost. 
 
14. října se v tělocvičně a sportovním areálu ZŠ na ul. ČSA konal už 16. 
ročník zábavně-sportovních Seniorských her.  
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Organizoval jej bohumínský Senior klub a mimo sportovní disciplíny se 

soutěžilo také v kvízových otázkách či kulinářských dovednostech. Na akci 
byl přítomen a některé disciplíny si vyzkoušel starosta Petr Vícha.   

 

 
 
Nový gastrofestival? Das ist 
Suppe Fest. Polévkový festival si 
vymysleli a 14. října 
zorganizovali členové spolku 
Město Bohů. K ochutnání byl 
podzimní dýňový krém, poctivá 
zelňačka, gulášová polévka 
a také vločková, klasická 
kulajda nebo světová kuchyně 
v podobě kukuřičného krému. A chystají se na bramboráky.  
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V maďarském městečku Kiskunfélegyháza se od 9. do 15. října konalo 

mistrovství světa organizace GPC v silovém trojboji. Z Bohumína na něj 
vyrazili siláci dvou klubů, Oddílu kulturistiky Faja Bohumín a Powerlifting 
Raspberry. Za Faju startoval veterán Vilém Žák v kategorii do 90 kg a nad 
80 let. Vytvořil dva osobní rekordy, celkový výkon v trojboji 285 kg byl 
jeho osobním maximem a vynesl mu titul mistra světa. Miroslav Kolek 
vybojoval stříbrnou medaili, Karol Brečka byl první v absolutním pořadí 
mezi veterány. Ve své kategorii nad 40 let zvítězila rovněž Hana Malinová, 
Hynek Stružka vytvořil 
nový světový rekord a 
Pavel Malina hned dva 
světové rekordy. Jana 
Studničková pokořila 
v mrtvém tahu 110 kg a 
Martin Studnička získal 
stříbro v absolutním 
pořadí.  

 
Úvozní ulici ve Skřečoni se dříve říkalo Kozí. Ještě v 50. letech to byl také  
její oficiální název. V její horní části nedávno vznikla odpočívka s chodníkem 
propojujícím obě 
větve ulice doplněná 
informační tabulí, 
dvěma lavičkami a 
dřevěnou plastikou 
dohlížející kozy, 
kterou vytvořil 
řezbář Šimon Pohl. 
Místo se líbí nejen 
dětem.  
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V rámci divadelního 
předplatného hostovalo 

v bohumínské K3 16. 
října ostravské Divadlo 
Petra Bezruče s 
představením Šikmý 
kostel. A byl to zážitek! 
Nejen pro ty, kteří 
knihu Karin Lednické, 
podle níž byla hra 
napsána, četli. I pro ty, 
jež k přečtení přitáhla. 
Chtělo by se říci: Jen víc 
takových představení. 
Humor je skvělý, smích 
je potřebný, ale 
nemusíme se chodit do 
divadla jen smát.  
 
Zaměstnanci městského úřadu a centra sociálních služeb se 18. října zapojili 
do sbírky pro Potravinovou banku v Ostravě u příležitosti Mezinárodního 
dne za vymýcení chudoby. Za jeden den nanosili zaměstnanci plné tašky 
trvanlivých potravin, mýdel, 
dětských plen a dalších položek z 
uveřejněného seznamu potřeb-
ných věcí. Naplnili téměř dvacet 
krabic, zboží bylo celkem 232 kg. 
Do Ostravy tak putovaly více než 
dva metráky pomoci. Dvě krabice 
vytříděných věcí navíc zamířily ze 
dvora radnice do sídla Charity 
Bohumín. Podmínkou totiž bylo, aby část sbírky mohla být využita přímo 
u nás ve městě. 
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K větrnému podzimu 
neodmyslitelně patří 

drakiády. Také v Bohumíně 
jich obvykle bývá více, 
např. u bunkru nebo ta, 
z níž je foto, na hřišti u 
Gliňoče ve Skřečoni. Bývá 
to výborná zábava, i když 
člověk se dost naběhá, jako 
tihle kluci ze ZŠ Skřečoň.   
 
 
22. října se v sále hotelu 
Pod Zeleným dubem 
představila svým 
koncertem vycházející 
hvězda ostravské hudební 
scény, písničkářka a skladatelka Nika s kapelou. Veronika Boráková, 21letá 
absolventka Janáčkovy konzervatoře v oboru skladba za loňské debutové 

album Flesh & Soul 
získala krajskou 
uměleckou cenu 
Jantar v kategorii 
populární hudba. 
Působí v Ostravě, 
vystupuje v NDM a 
bohumínské publikum 
nadchla svým 
procítěným projevem.  

Koncert zpěvačky  
pořádal kulturní 
spolek Oderberg.   
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Už je to deset let, co byla v Bohumíně založena soukromá základní škola 
s názvem Pianeta, která si 

zvolila jako svůj vzdělávací 
program Montessori 
pedagogiku. Ze svého 
původního působiště v ZŠ 
na Bezručově ulici se 
přestěhovala do mnohem 
větších prostor části 

budovy ZŠ 
v Pudlově.  
Na 23. října 
pracovníci školy 
připravili spolu 
s žáky bohatý 
program v rámci 
Dne otevřených 
dveří.   
 
 
 

 
24. října převzal v Praze starosta Petr 
Vícha ocenění Komunální projekt roku 
2023, kterým byla Revitalizace osmi 
cihlových domů z roku 1908 v bohumínské 
Červené kolonii.  Do letošního silného 
ročníku se přihlásilo rekordních 114 
projektů z celého Česka. Titul absolutního 
vítěze putuje do Havířova díky přestavbě 
nádražní haly. V devítileté historii soutěže, 

kterou s podporou Svazu měst a obcí a Sdružení místních samospráv 
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pořádá časopis Moderní 
obec, jde už o čtvrté ocenění 
Bohumína. Tentokrát získal 
speciální cenu hodnotitelské 
komise, která náleží 
projektům s přesahem do 
více oblastí. 

 
 
 
Křížem krážem Bohumínem je nová stolní hra, kterou chce Bohumín  
školákům zábavnou formou představit město, v němž vyrůstají. Nejmenší 
školáci proto obdrželi 25. října rodinnou hru, jež je provede všemi 
městskými částmi. Starší žáci pak ocení herní mobilní aplikaci, která je zve 
do terénu. Aktivity zastřešuje vzdělávací projekt »Moje město«. Počítá se 
s distribucí také do mateřinek a prodejem v radničním infocentru. Mobilní 
aplikace je pojatá jako hra, které se mohou účastnit celé třídy. 
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Dětské hlásky pěveckého sboru zazpívaly 
„Ach synku, synku…“ a zástupci města, 

politických subjektů, Masarykovy školy a 
dalších organizací položili květiny u busty 
T. G. Masaryka na budově původní 
historické radnice. Proběhl slavnostní akt 
k uctění 105. výročí vzniku 
Československa. Bylo 28. října.  
 
 

 

 

 

 

 

A ti, co mají pro strach uděláno nebo se 

bojí rádi, šli pak večer do parku Petra 

Bezruče na Halloween. 

Vydařený byl i ten ve skřečoňské … 
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… nebo Benešově škole. 

 

Listopad  
2. listopadu žákyně prvního ročníku 
Střední školy Bohumín Tetiana Bontso 
a Sára Balážová, svěřenkyně učitele 
odborného výcviku Aleše Studýnky, 
zvítězily v soutěži »Martinská husa« 
pořádané Hotelovou školou Frenštát 

pod 
Radhoštěm.  
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4. listopadu se v Bohumíně konala halová soutěž pro nejmladší dobrovolné 
hasiče. V kategoriích mladších i starších žáků a dorostu vyslalo do soutěže 
14 sborů včetně 5 domácích celkem 35 pětičlenných týmů. Všichni soutěžili 
ve třech disciplínách, z nichž nejnáročnější byla štafeta  4 x 40 m 
s překážkami. Bohumínským se dařilo, v mladších žácích zvítězil Šunychl, 
ve starších Skřečoň a dorost z Kopytova byl stříbrný.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Podzimní Malá cena Bohumína v judo pro nejmladší závodníky se konala 4. 
listopadu, a to už v novém působišti oddílu JUDO Bohumín v objektu Faja, 
kde se od dubna sportovci zabydlují. Zúčastnilo se jí 45 závodníků ze 7 
oddílů Moravskoslezského kraje. S velkým náskokem před Novým Jičínem 
a Závišicemi vyhráli domácí borci a kromě diplomů a medailí v soutěži 
jednotlivců získali i největší dort pro nejúspěšnější tým.     
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Mezi českou elitu ve 
sportovním šermu nožem 
se propracoval během 
dvou let původně boxer 
Martin Král z 
bohumínské soukromé 
školy bojových umění 
Honorra. 5. listopadu 
v Praze na klání zvaném 
Žižkovské kolo získal 
stříbro. Výborný výkon podal také Jiří Vybíral, který v silné základní 
skupině ze sedmi zápasů pět vyhrál. 
 

Rada města dne 6. listopadu se zabývala přípravou materiálů pro 8. 
zasedání zastupitelstva, schválila zadání zakázky pro Stavební úpravy 
bytového domu č. 905 – 907 ve Štefánikově ulici a pro dodávku 4 nových 
osobních vozidel pro město Bohumín, dále podání žádosti o dotaci z  
Nadačního fondu Hyundai pro Masarykovu školu na projekt „Zahrada pro 
všechny“. Dále se zabývala pozemkovými záležitostmi, centrálním nákupem 
elektrické energie a zemního plynu pro rok 2025 atd.  

 

11. 11. v 11 hodin se 
konal pietní akt ke Dni 
veteránů na náměstí 
Svobody ve Starém 
Bohumíně. K památníku 
padlým ve světových 
válkách položili kytice a 
zapálili svíce zástupci 
města, komise pro 
městskou část a 
starobohumínské školy. 
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Hlavním bodem jednání 8. zasedání zastupitelstva, které proběhlo 13. 
listopadu ve velké zasedací síni radnice, bylo schválení rozpočtu pro rok 

2024. Byl koncipován jako vyrovnaný a přesáhl poprvé jednu miliardu 
korun, konkrétně 1,02 miliardy, přičemž 135 milionů bylo schváleno na 
investiční akce. Podle starosty Petra Víchy jeho sestavování ovlivnily 
ekonomická nejistota a změny v rozpočtovém určení daní. Odpovídá platné 
legislativě, po schválení konsolidačního balíčku ze strany vlády bude muset 
v příštím roce doznat změn, které budou odrážet turbulentní změny 
v zákonech. Město počítá s dobrým hospodařením svých společností a 
příjmem z doprodeje stavebních parcel pro rodinné domy v lokalitě Petra 
Cingra. Největším investičním projektem bude rekonstrukce lůžkového 
oddělení BMN za 20 milionů korun spojená s rozjezdem plánované 
jednodenní chirurgie. Město úspěšně využívá dotace, např.  z Evropské unie, 
ale i státních programů a nadačních fondů, konkrétně OKD a ČEZ. I tak se 
v rozpočtu škrtalo, některé projekty zůstaly tak říkajíc „pod čarou“. Ceny 
služeb pro obyvatele a finanční podporu sportovním, kulturním a zájmovým 
spolkům jakožto i stálé rozvíjení městské infrastruktury, péči o bytový fond 
či mateřské a základní školy chce město zachovat. Zastupitelstvo schválilo 
„Program poskytování dotací na zkvalitnění výuky, sportování a zdraví dětí 
a mládeže pro rok 2024“ a uzavření smluv o poskytnutí dotací, výpomocí 
a darů. Dále rozhodlo o pozemkových záležitostech a vzalo na vědomí 
termíny jednání orgánů města v r. 2024.  

 
Baletní terminologie doplněná o 
výklad a kontext v jedné publikaci. V 
Česku unikátní knížku, která vznikla 
na přání tanečníků, vydal  
bohumínský spolek Maryška. Průvodce 
baletním názvoslovím sestavila 
překladatelka a spisovatelka Alena 
Mrázová ve spolupráci s týmem 
Maryšky. 14. listopadu se konal slavnostní křest přímo v sídle Radosti. 
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15. listopadu se v sále 
Pod Zeleným dubem 
sešli pracovníci ve 
školství, kteří odchá-
zejí do důchodu nebo 
slaví kulaté či půlku-
laté narozeniny od 65 
let výše. Sešli se 
kantoři a učitelky, 
ekonomky, kuchařky, uklízeč-
ky, správní zaměstnanci, škol-
níci, zkrátka ti, kteří se podílejí 
nebo podíleli na zajištění chodu 
škol. Obdrželi z rukou starosty 
dárkový balíček a květinu. A ti, 
jimž tato příležitost nastala 
v době covidové, jim mohli jen 
tiše závidět.  
 

 
18. listopadu tři studenti 
bohumínského gymnázia vyjeli 
do Karviné, aby si přivezli me-
daile z 3. ročníku silového 
sportu, kterému se říká street-
lift. Je to trojboj zahrnující 
dřep, shyb a klik na bradlech, 
ovšem se zátěží. Každý z nich 
shodil několik kilo do váhy 60 

kg, zabojovali, a protože jsou všestranní sportovci, podařilo se. 
Zkompletovali celou sadu medailí: Jakub Zachara získal bronz, Matěj 
Urbánek stříbro a Lukáš Teichmann dokonce zlatou medaili.  
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Hned několik krásných koncertů různých 
žánrů mohli navštívit milovníci hudby 

v listopadu. Už popáté vystoupil v Bohumíně, 
v domě Pod Zeleným dubem 5. listopadu 
slavný Laco Déczi, trumpetista, legenda 
světového jazzu žijící již mnoho let v USA, 
tentokrát na koncertu ke svým 85. 

narozeninám zahrál se svou kapelou Celula 
New York  a 23. listopadu tamtéž písničkář 
Karel Plíhal – organizoval spolek Oderberg. 
V K3 koncertoval 9. listopadu Gerald Clark 
a 15. listopadu bylo možno při populárních 
písních si zatančit v Kavárně na náměstí na 
tradičním Čaji o páté.  
 

Vánoční hudba provázela 25. listopadu 

Vánoční jarmark a potom už 
samozřejmě každou adventní neděli. 

Při rozsvícení vánočního stromu na 
náměstí TGM zpívala Leona 
Machálková a koncert byl završen úchvatným ohňostrojem.  
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20. listopadu sehrál starosta Petr Vícha tradiční opět (už 27.) šachovou 
simultánku se studenty gymnázia. 

Tentokrát šlo o ryze „pánskou 
jízdu“, studentky nenašly k účasti 
odvahu. Jen čtyři soupeři dokázali 
uhrát plichtu (septimán Vojtěch 
Jurok, tercián Tobias Jordan, 
Miroslav Wąs ze septimy a Daniel 
Beran ze třetího ročníku 
čtyřletého gymnázia). Ostatní duely vyzněly ve prospěch prvního muže 
města. Takže momentální stav je 492 výher, 28 remíz a pouze 14 porážek.  

Poslední pátek v listopadu (24. 11.) byl dnem, kdy se konala již po  
šestadvacáté vernisáž výstavy spolku amatérských výtvarníků BART.  Na 
výstavě, která rekapituluje tvorbu celého roku, byly k vidění obrazy 
ztvárněné olejovými barvami, pastely i pastelkami, litý akryl, malované 
hedvábí, keramika a další umělecké techniky. Prezentovalo se celkem 

šestnáct členů spolku, návštěvníků 
rozverné akce s doprovodným 
programem, jejž připravil a jehož byl 
protagonistou předseda BARTu 
Vladimír Pustówka, však bylo 
mnohonásobně více.  
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27. listopadu se na školách stávkovalo. Učitelé neučili, kuchařky nevařily, 
uklízečky neuklízely. Šlo o platy – už zase. Tentokrát o platy 

nepedagogických pracovníků, které jsou silně podhodnocené, ministerstvo 
nezajistilo dostatek mzdových prostředků. Zavřené zůstaly všechny základní 

a mateřské školy zřizované městem, stávka se tedy dotkla přibližně 2.300 
dětí. Celkově šlo o nejmasovější protest v porevoluční historii, zapojilo se 75 
% školských zařízení. 

 

Senior klub uspořádal 28. listopadu besedu s hejtmanem MSK Janem 
Krkoškou. Účast byla početná, otázky a odpovědi zajímavé.  
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V rámci divadelního předplatného uvedlo ve 
středu 29. listopadu v sále K3 Těšínské 

divadlo své představení Vánoční koleda. 
Dickensovské téma, konfrontace hamižného 
skrblictví a chudoby, náprava lakomce 
vlivem atmosféry Vánoc, to vše podtrženo  
kostýmy a kulisami – zase trochu jiné 
divadlo.  

 

 

 

Vánoční strom do Starého Bohumína dorazil 
tentokrát ze zahrady manželů 
Kaspřákových. Statná jedle už zabírala příliš 
mnoho místa, a tak se přesunula 27. 
listopadu za asistence hasičů z Nového do 
Starého Bohumína, aby tam na náměstí 
Svobody pomohla vytvořit tu pravou vánoční 
atmosféru a udělala radost místním 
obyvatelům. Asi osmdesát lidí se 30. 
listopadu přišlo podívat na slavnostní 
rozsvícení vánočního stromu.   
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Prosinec 
 

Bohumínský výtvarník, malíř a fotograf Pavel Oparty uvedl svou jedinečnou 
výstavu shrnující 20 let jeho tvorby ve 
foyer kina K3 1. prosince. Návštěvníci 
mohli spatřit nejen obrazy, ale i jejich 
uplatnění na modelové módní kolekci.    

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
Sérii adventních koncertů 

zahájil 3. 12. Martin Chodúr, 
který svým hlasem a osobitým 
projevem oslovuje posluchače 
různých generací.  
10. 12., druhou adventní 

neděli, na náměstí TGM 
vystoupil Bohuš Matuš a 17. 

prosince to byla Markéta 
Konvičková s kapelou.  
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Na 3. prosince naplánovala komise pro městskou část Šunychl a Kopytov 
spolu se šunychelskými hasiči svou tradiční akci - rozsvícení vánočního 

stromu. Proběhlo s doprovodným programem před zbrojnicí.   
 
Další představení divadelního 
abonmá K3 se uskutečnilo 6. 
prosince. Byla to komedie 
ostříleného britského dramatika 
Petera Quiltera Ráno poté. Šest scén 
- šest různých rán odehrávajících se 
v jedné ložnici - mapujících vývoj 
vztahu mladé dvojice. Výborné 
dialogy, vlastně permanentní 
přestřelku vtipů publikum ocenilo.  
 
 
 
 
 
Nejen děti se těší na mikulášskou nadílku. Už od roku 1996 ji každoročně 
město spolu s komisí pro občanské záležitosti organizuje pro seniory. Letos 
se uskutečnila 6. prosince 
v Domovu Cesmína, charitním 
Domu pokojného stáří sv. 
Františka, v odlehčovací službě 
sv. Kláry a také v krajském 
Domově Jistoty. Obyvatelům v 
Cesmíně osobně předal 
bezmála šedesát balíčků 

místostarosta Igor Bruzl s 
předsedou komise Vilémem 
Bannertem a matrikářkou Věrou Wastlovou.  
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Ve foyer kina K3 se 9. prosince opět 
zpívalo, a to s bohumínským hudebníkem 

Otou Maňákem. Tradiční předvánoční 
akce se zúčastňují pravidelně i hosté, 
tentokrát AV Blues & Swing. 
 
V adventním čase se v Bohumíně a jeho 
městských částech konala hned celá série 
vánočních jarmarků. Lidé je mají rádi, 
neboť pomáhají vytvářet vánoční 
atmosféru, ať už jsou venku závěje sněhu, 
nebo hrozí Vánoce na blátě event. na 
suchu, lze na nich pořídit pěkné a stylové dárky 
nebo se setkat s přáteli a strávit s nimi příjemné 
chvíle.  
 
Tak např. 2. prosince mohli zájemci navštívit 
Vánoční jarmark pořádaný PZKO ve Skřečoni.  
Za vánoční inspirací někteří lidé zamířili  
do Starého Bohumína, kde v domě U Rytíře 
probíhal několik týdnů rukodělný jarmark 
s širokým sortimentem zboží, jako byla keramika, 
šperky, vánoční přání a dekorace, košíky, medové 
perníky, adventní věnce, vánoční skřítci či andílci.  
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7. prosince pořádala školní jarmark ZŠ Skřečoň a Masarykova ZŠ připravila 
pro rodiče a širokou veřejnost na 13. prosince Vánoční koncert 

s jarmarkem.  
 
 

 

Motýli jsou spíš symbolem léta, což však nebrání 
tomu, aby se jejich obdivovatelé a sběratelé sešli 
třeba v prosinci a kochali se jejich krásou. Jako 

tomu bylo 10. 12. na entomologické prodejní výstavě v sále hotelu Pod 
Zeleným dubem ve Starém Bohumíně.  
 
Deváté zasedání zastupitelstva, poslední v tomto roce, se konalo 11. 
prosince. V pracovní části zastupitelé projednali hospodaření v uplynulém 
roce a úpravu rozpočtu, majetkové záležitosti příspěvkových organizací, 
schválilo Program na podporu poskytování sociálních služeb v roce 2024, 
Zásady pro odměňování neuvolněných 
členů zastupitelstva města Bohumína a 
poskytování peněžitých plnění členům 
výborů zastupitelstva a komisí rady – 
novela č. 1, vzalo na vědomí rezignaci 
Mgr. Davida Maryšky na členství v 
kontrolním výboru ZM a zvolilo veřejnou volbou členem kontrolního výboru 
ZM pana Radka Charuzu. Následoval společenský večer spojený 
s poděkováním za práci v uplynulém roce, přípitkem a konzumací chutného 
občerstvení včetně piva, vína a slivovičky.  
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Na neděli 17. prosince Kulturní spolek Oderberg připravil milovníkům vážné 
hudby předvánoční dárek v podobě koncertu nazvaného Hvězdy smyčcového 
nebe. Pozvání do společen-
ského sálu hotelu Pod 
Zeleným dubem přijali 
špičkoví hudebníci evrop-
ského kalibru, houslisté Jiří 
Vodička a Roman Patočka 
s violoncellistou Petrem 
Nouzovským. Doprovodil je 
komorní orchestr předních 
hráčů ostravské filharmonie 
Camerata Janáček. Během 
koncertu zazněla mimo 
jiné díla Antonia Vivaldiho, Petra Iljiče Čajkovského či Felixe Mendelssohna 
-Bartholdyho. Nádherný zážitek!  
 
Ve výstavní síni Hair Train Gallery v centru Bohumína se 21. prosince 
uskutečnila vernisáž výstavy výtvarných děl Martina Cihláře a Petra 
Ligockého. Oba pocházejí z Bohumína, výtvarník Martin už v Bohumíně 
před několika lety vystavoval, Petr se věnuje hlavně literatuře, ale i 
výtvarnému umění a jako člen spolku Město Bohů se podílí na přípravě a 
realizaci většiny akcí.   
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Bohumín ve spolupráci s fotografem Jiřím Spáčilem připravil další dvě 
klasické papírové pohlednice s vánočními motivy a scenériemi zasněženého 
centra i chráněných hraničních meandrů Odry. K zakoupení jsou v 
radničním infocentru. O vánoční pohlednice z Bohumína je trvalý zájem, 
minulé edice byly zcela vyprodány. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ekologický kalendář pro rok 2024 byl vydán v téměř desetitisícovém 
nákladu za asi 200 tisíc korun a zamíří zdarma do bohumínských 
domácností. Obyvatelům města každoročně pomáhá lépe se zorientovat 
v termínech vývozu komunálního a separovaného odpadu i bioodpadu, 
přidává i další praktické informace, např. 
k provozu stabilního a mobilního 
sběrného dvora, nebo soupis důležitých 
telefonních kontaktů. Frekvence a 
termíny svozů byly stanoveny podle 
osvědčeného systému z minulých let, 
kalendář tentokrát nepřinesl žádné 
převratné novinky. Snad jen jednu: 
tiskařský šotek si zařádil a v červenci posunul o pár dnů vývoz komunálního 

odpadu. No, stává se, naštěstí jen jednou za 25 let.  
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Sousedské setkání Na Štědrý večer všichni spolu je už dlouhé roky dětmi i 
dospělými oblíbenou akcí. Se zvědavostí bývá očekáván program. I když 

názory nejsou zcela jednotné, většina občanů se těší na ohňostroj. V tomto 
roce byl však ohňostroj vedením města po dohodě s organizátory akce tři 
dny před termínem zrušen, a to z pochopitelného důvodu, s ohledem na 
střelbu v budově Filozofické fakulty UK 
v Praze. Setkání proběhlo v komorním 
duchu, mnozí příchozí u kašny zapálili svíčky 
k vyjádření účasti se smrtí 14 obětí.  
Na 23. prosince byl vyhlášen státní smutek a 
polední minuta ticha.  
 
Na 28. prosince připravila Základní umělecká škola Bohumín s podporou 
města a dalších spolků nebývalý počin – Českou mši vánoční se sousedským 
setkáním před kostelem Božského Srdce Páně. Česká mše vánoční Jakuba 
Jana Ryby v Bohumíně nezazněla už velmi dlouho a v obsazení, kterého 
jsme byli svědky v novobohumínském katolickém kostele, ji město nezažilo 
nikdy. V chrámu vedle radnice se totiž představilo na osmdesát účinkujících. 
Akustiku kostela využili nejen žáci i učitelé ZUŠ, ale také sólisté Národního 
divadla moravskoslezského, 
pěvecký sbor Slezan z Českého 
Těšína a profesionální hráči, z nichž 
mnozí z Bohumína pocházejí nebo 
na něj mají vazby. Kostel byl nabitý 
do posledního místečka k stání, 
možná se někteří lidé dovnitř ani 
nedostali. Byl to nezapomenutelný 
zážitek a snad i základ nové 
tradice.  

 

       HODNĚ  ŠTĚSTÍ  DO  NOVÉHO  ROKU  2024! 
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EPILOG 2023 
 

Rok 2023 byl rok volební,  
volbám jsme se věnovali hned několik dní. 
V lednu jsme si zvolili prezidenta ČR nového,  
Petra Pavla, muže činorodého a také reprezentativního.  
Kam se hne, ať už vlakem, automobilem či na motorce,  
získává si respekt, sympatie a někdy i ovace.  
Politologové hodnotí jeho státnická rozhodnutí,  
občané jeho manželky Evy oblečení a obutí.  
V Praze proběhla v březnu prezidentova inaugurace,  
v květnu v Londýně Karla III. velkolepá korunovace,  
jíž se manželé Pavlovi rovněž zúčastnili  
a za svůj outfit velký obdiv sklidili.  
 
V září volili bratia Slováci do Národní rady  
a ejhle – vláda SMER-SD Roberta Fica je zase tady.  
 
K turbulentním změnám došlo v Ostravě na nejvyšších postech,  
vystřídali se pánové v nejdůležitějších křeslech.  
Primátora Tomáše Macuru nahradil Jan Dohnal,  
Jan Krkoška hejtmana Iva Vondráka, jenž rezignoval.  
 
Ještě že v Bohumíně je stabilní situace,  
bo se zvelebováním města je furt hodně práce:  
starost o bytový fond i zelené trávníky,  
bezpečnost na cestách a nové chodníky,  
podpora příspěvkových a neziskových organizací,  
zájmové činnosti a obrovského počtu nejrůznějších akcí.  
Vedení města získává všeliká ocenění 
od keramické popelnice přes projekt roku až třeba po plavání.  
Váží si svých lidí, kteří něco umí,  
dělají mnoho pro druhé a ne jen doma „do bedny čumí“:  
charitu organizují, dětem a mládeži se věnují,  
sportovní rekordy trhají, o historické památky pečují,  
o naše seniory a jejich pohodu se starají,  
ve vědě či umění nad jiné vynikají,  
vlastní krev darují bez váhání,  
před kriminalitou i přírodními živly nás ochrání.  
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Přes konflikty a hrůzu, co se ve světě děje,  
naše město celkem dobře prosperuje.  
Ne všechno se vždy daří, jak si přejeme,  
ale život lidí v Bohumíně stále vylepšujeme.  
Kdo to vidět nechce, ten je škarohlíd,  
nechť přiloží ruku k dílu, jistě pak bude líp.  
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ZDROJE:     

 
Bohumínské noviny OKO 

Zpravodajství a další pořady TIK 

Webové stránky města Bohumín, příspěvkových organizací 

města, neziskových zájmových organizací  

E-infolinka 

Příspěvky na sociálních sítích – Facebook a další  

Internet  

Denní tisk  

Materiály pro jednání zastupitelstva, zápisy z jednání MZ, 

komisí a výborů  

Propagační materiály K3  

Výroční zprávy města, příspěvkových organizací a dalších 

subjektů působících ve městě  

Fotografie zveřejněné v těchto zdrojích – převážně Pavla 

Čempěla, Jiřího Spáčila, Jany Končítkové, Jaroslava Kijonky, 

Ondřeje Koelbla, Jana Olborta, Ľubici Jaroňové, Petra 

Wojnara, z archivů města a spolků a dalších. 

 

 

 
 

 

Zápis do „Kroniky města Bohumína za rok 2023“ schválila rada města 

12.  8.  2024 usnesením číslo 682/42. 
 


